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Protokoll Guvernörsrådet GR3 2018 – 2019 

 
Tid och plats: 2018-11-17--18, Uppsala 
 
Närvarande 
Guvernörsrådet/beslutande: GRO Nils-Erik Borgström, DG 101A Eva Jansson, DG 101B Ulf Carls-
son, DG 101GD Allan Björklund, DG 101N Per Oremo, DG 101P Bjarne Hald, DG 101S Jan Au-
gustin, DG 101SM Britt-Mari Sellbrink, DG 101SV Ingrit Frei Antonsson, DG 101U Torkel Gille 
och DG 101VG Sture Branmark. 

Arbetsutskottets ledamöter: IPGRO Mats Granath, vGRO Thorbjörn Bengtsson och controller 
Bengtåke Johansson. 
Sekreterare: Stadgesekreterare Urban Möller 
 

§ 47) Mötets öppnande 
GRO Nils-Erik Borgström öppnar mötet. 
 

§ 48) Val av justerare 
GR väljer DG Bjarne Hald och DG Jan Augustin till justerare. 
 

§ 49) Tillkommande ärenden och övriga frågor 
a) Förslag normalarbetsordning för distrikt. 
b) Insamlingsperiod för Water Mens Life. 
c) Standar till de nya distrikten. 
d) Refugee Relief Committee. 
e) Rapport RM 2018. 
f) Rapport LCIF. 
g) Rapport från distrikt. 
h) Fredsaffischstävlingen. 
i) Bluffmail. 
 

§ 50) Fastställande av ärendelistan 
GR fastställer ärendelistan. 
 

§ 51) Protokoll från GR2  
Protokollet, se bilaga 57 
 
Bruno påpekar att det inte framgår av protokollet (§ 45) att han i sitt anförande uppmanade 
GR att inte glömma bort tidigare Framtidskommittén arbete utan att GR bör fortsätta med 
att bearbeta den lista av förslag som kommittén tog fram. Vidare uppmanade Bruno till 
kraftfulla åtgärder för att skapa medlemstillväxt i  
 
Stockholmsområdet där liontätheten är 0,1 medlem per 1 000 invånare jämfört med 1 med-
lem per 1 000 invånare i riket. 
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Lion Jan Eksvärd påpekar följande förtydligande av §36 n): 
GR beslutar enligt AU.s förslag att inrätta en miljökommitté samt att utse lion Flemming till 
ordförande. 
 
GR beslutar med dessa kommentarer att lägga protokollet till handlingarna 
 

§ 52) Remitterade ärende till AU från GR2, (se protokoll AU2 §9) 
a) Beredning av regeln att ID-kandidat ska avgå från uppdrag inom MD samt förslag till 
budget för MD:s ID-kandidat (GR § 32) 
 
Ärendet behandlas under §§ 61 – 62. 
 
b) Val av ny GST (GR § 33) 
Ärendet behandlas under § 65 
 
c) Beredning av inköp av PR-material till LEO (§ 36 c) 
Ärendet behandlas under § 66 k. 
 
d) Beredning av frågan om kapitaltillskott till Hjälpfonden (§ 36 e) 
Ärendet behandlas under § 66 l. 
 
e) Uppdrag att ta fram förslag på bestämmelser om val till tältaktiviteten (§ 36 l) 
Ärendet behandlas under § 66 i. 
 
f) PR-grupp för stöd till distrikt och klubbar (§ 38) 
GRO rapporterar att i oktober hölls en workshop med sju personer om hur Lions ska kunna 
synas mer, varav ett par icke-lions. Arbete kommer att fortsätta för att utveckla våra arbets-
sätt. 
 

§ 53) Ekonomi och budget  
Rapport balans- & resultaträkning, se bilagorna 47, 48 och 49 
 
AU har beslutat att lägga rapporten till handlingarna. 
 
DG Allan efterlyser en tydligare redovisning av resultatrapporten utan så många historiska 
uppgifter. 
 
GR beslutar att lägga rapporterna till handlingarna. 
 

§ 54) Placeringsgruppen 
Protokoll, policy och arbetsordning, se bilagorna 51, 52 och 53  
 
AU föreslår att GR beslutar dels att följa placeringsgruppens rekommendationer, dels att 
arbeta efter Placeringsgruppens arbetsordning och policy 
 
GR beslutar enligt AU:s förslag. 
 

§ 55) Status angående Radiohjälpen. 
PGRO Mats Granath informerar om att inga konkreta nya besked från Radiohjälpen hade 
kommit oss tillhanda och att MD måste avvakta Radiohjälpens svar på MD:s management 
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rapport. 
 
Informationen föranleder för närvarande ingen åtgärd från GR. 
 

§ 56) Handboken på hemsidan. 
Handboken finns på MD:s hemsida www.lions.se.  
 
Eventuella synpunkter på handbokens innehåll och utformning kan lämnas till controller 
Bengtåke Johansson. 
 
DG Pär Oremo informerar om att det i hans distrikt, 101 N, är ett stort missnöje med att 
handboken endast finns digitalt. 
 
GR uppdrar åt AU att utvärdera i vilka former handboken bör ges ut i framtiden. 
 

§ 57) Avsiktsförklaring med Special Olympic  
Se bilaga 50 
 
Special Olympics Sverige avser att tillsammans med Lions Sverige starta ett långsiktigt 
samarbete som syftar till att öka deltagandet i idrott & hälsa för personer med utvecklings-
störning samt att lyfta organisationernas varumärken för att öka kännedomen om organisat-
ionerna och därmed förutsättningarna för att öka deras medlemsantalet.  
 
Servicekommittén har föreslagit att GR bör godkänna avsiktsförklaringen. 
 
AU föreslår att GR beslutar att fullfölja den föreslagna avsiktsförklaringen. 
 
DG Allan Björklund efterlyser kontakter på distriktsnivå för att kunna öka aktiviteterna. 
 
Förre controllern Bengt Parkstam påpekar att det är viktigt att rätt organisationsnamn an-
vänds. 
 
GR beslutar att godkänna avsiktsförklaringen. 
 

§ 58) Samarbete med Dröse & Norberg 
PDG Ralf Melin redogör för arbetet med att engagera artister som delar Lions värderingar, 
och är beredda att ställa upp till reducerade gager vid lionevenemang som har pågått sedan 
2015 och kallas Lions Bästa Vänner. Av olika anledning har framgången varit sådär p.g.a. 
bristande entusiasm från lionklubbarna så han kom- 
mer att lägga ner denna verksamhet eftersom den tar för mycket energi i förhållande till 
upplevda resultat.  
 
Ralf redogör vidare för samarbetet med Dröse & Norberg där Lions tidigare har varit enga-
gerade i tre riksturnéer och nu är det aktuellt med Djungelboken - the Musical. Ensemblen 
ger Lions möjligheter att visa upp oss för en stor mängd besökare vid varje föreställning 
vilket ger oss utrymme för att marknadsföra oss samt samla in medel för De Glömda Bar-
nen 
 
GR beslutar att samarbetet ska fortsätta. 
 

§ 59) Utredning om sammansättningen av AU 

http://www.lions.se/
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Tidigare controllern Bengt Parkstam presenterar den utredning AU:s sammansättning som 
han fick i uppdrag av GR att genomföra. Han lyfter särskilt fram följande 
- IPGRO bör vara den som skriver protokollen vid såväl AU- som GR-mötena 
- Det är tveksamt om controllern behöver delta vid GR mötena 
- En ”strategigrupp” bör tillsättas som tillsammans med Bengt Lundblad funderar och lång-
siktigt planerar ekonomi, medlemsförsörjning och stärkande av Lions varumärke 
- På kort sikt bör de ekonomiska synergieffekterna av den nya distriktsindelningen följas 
upp. 
- Om man bestämmer vilken profil man söker borde controllerns arbetsuppgifter kunna för-
delas mellan AU och ”strategigruppen”. 
 
GR beslutar att AU presenterar ett förslag till sammansättning vid GR4. 
 

§ 60) Rapport från GAT konferens i Frankfurt 
DG Pär Oremo rapporterar om brister han upplevde vilka bl.a. var att inget material dela-
des ut före eller under seminarierna och att det krävs mycket goda kunskaper i engelska för 
att kunna följa förhandlingarna. 
 

§ 61) Procedur för val till ID 
Bakgrund och förslag, se bilaga 54  
 
MD:s fyra senast medlemmar av den internationella styrelsen har redogjort för bakgrun-
den till det val av kandidat till posten som ID som ska förrättas på RM 2019 samt har lyft 
frågan om det är rimligt att den som nominerats till posten som ID ska tvingas att lämna 
eventuella uppdrag inom MD, vilket föreskrivs i interna bestämmelser för val inom MD 
101 Sverige, andra stycket första punkten.  
 
GRO har uppdragit åt stadgesekreteraren att föreslå en ändring av lydelsen av andra och 
tredje punkten i andra stycket bl.a. så texten anpassas till möjligheten att använda sociala 
medier. 
AU föreslår att GR beslutar dels att första punktsatsen upphävs, dels att andra och tredje 
punktsatserna ändras så de får följande lydelse. 
• Kandidat får inte själv eller genom representant/ombud ta initiativ till att efter nomine-
ringstidens utgång den 31 december besöka klubbar, zoner, distrikt eller seminarier/ utbild-
ningar i akt och mening att driva valpropaganda.  
• Ingen form av valpropaganda får delas ut eller spridas på annat sätt före eller vid det 
riksmöte där val till ID kandidat sker. Endast den officiella informationen som ingår i 
Riksmötestrycket får utgöra promotionsmaterial. 
 
GR beslutar enligt AU:s förslag. 
 

§ 62) Budget för ID-kandidat.  
Rapport, se bilagorna 54 och 55 
 
MD:s fyra senast medlemmar av den internationella styrelsen anser att en totalt budget för 
ID kandidaten bör ligga på ca 126 000 kronor 
 
AU föreslår att GR beslutar att fastställa budgeten till 126 000 kr. 
 
PID Bruno Alquist påpekar att kandidatens ersättningen för deltagande i convention verk-
samhetsåret före det år då valet ska ske tidigare alltid varit exklusive partner (punkten 2 A i 
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de interna bestämmelserna). 
 
DG Bjarne Hald yrkar dels att beloppet höjs till 140 000 kr fördelat på åren 2019 – 2020 
och 2020 – 2021, dels att 25 000 kr avsätts årligen fr.o.m. 2021 – 2022. 
 
GR beslutar dels att ersättningen för deltagande i convention verksamhetsåret före det år då 
valet ska ske inte ska omfatta partnerns resa, dels att 140 000 kr ska avsättas fördelat på 
åren 2019 – 2020 och 2020 – 2021. 
 
GR noterar vidare att 25 000 kr bör avsättas årligen fr.o.m. år 2021 – 2022. 
 

§ 63) Ansökan om bidrag från Parasport Sverige 
Ansökan, se bilaga 40 
 
Servicekommittén har för projektet Athlete Competition Partner ansökt om bidrag och fö-
reslår att GR stöttar projektet med 500 000 sek för att finansiera ledsagare för synskadade 
som ett stöd vid deras träning. 
 
AU föreslår att GR beslutar att stötta projektet med 200 000 kr. 
 
GR beslutar enligt AU:s förslag 
 

§ 64) Avtal med Tullverket angående sökhundar 
GRO Nils-Erik Borgström informerar om att ett förslag till avtal mellan Lions Sverige och 
Tullverket har tagits fram och att controller Bengtåke Johansson har 
 
fått i uppdrag att, med biträde av Lion Felle Fernholm, ansvara för kontakterna med Tull-
verket. 
 

§ 65) Val av MD-GST, förslag och förordande från RVN.  
Rapport, se bilaga 56 
 
Riksvalnämnden har anmodat klubbarna att komma med förslag på kandidater för fyllnads-
val till posten som MDGST-koordinator. En kandidat, Ulla-Britt Bergström, LC Skellefteå, 
har nominerats. 
 
AU föreslår att GR väljer Ulla-Britt Bergström till ny MD GST  
 
GR beslutar enligt AU:s förslag. Valet avser perioden t.o.m. verksamhetsåret  
2019 – 2020. 
 

§ 66) Rapporter  
a) GLT  
Rapport, se bilaga 28  
 
AU har uppdragit åt GLT att återrapportera hur ZO-utbildningen genomförs i distrikten. 
 
GLT Anna From-Lindqvist kompletterar sin rapport med dels att deltagarna i RLLI-utbild-
ningen hade låg medelålder och var ”hungriga”, dels att alla distrikten har fått kursplan och 
material för att kunna genomföra distriktsvisa ZO-utbildningar och att en förutsättning för 
att få ekonomiskt stöd från MD är att utbildningen följer kursplanen. 
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GR beslutar att lägga rapporten till handlingarna. 
 
b) GMT,  
Rapporter, se bilagor 45 och 62 (sammanställd efter mötet) 
 
AU efterlyser en konkret handlingsplan för distriktens arbete med medlemskampanjen. 
 
Anette rapporterar från ett möte med GRO och IPGRO och trycker bl.a. på att det är viktigt 
att rädda charterbrevet när en klubb läggs ner för att kunna starta om klubben med nya 
medlemmar. 
 
GR beslutar att lägga rapporterna till handlingarna. 
c) YED  
Rapport, se bilaga 29 
 
GR beslutar att lägga rapporten till handlingarna 
 
d) Jubileumsinsamling  
Rapport, se bilaga 30. 
 
GR beslutar att lägga rapporten till handlingarna 
 
e) Nya distrikt  
ea) Rapport, se bilaga 31. 
 
GR beslutar att lägga rapporten till handlingarna. 
 
eb) Ändring av forskningsfondernas stadgar 
Rapport, se bilaga 63 (lämnad under mötet) 
PID Bruno Ahlqvist informerar om de juridiska förutsättningarna för att ändra forsknings-
fondernas stadgar och att ändringen av de tre insamlingsstiftelsernas stadgar kräver permu-
tation hos Kammarkollegiet vilket kommer att kräva experthjälp. Bruno efterfrågar god-
kännande från GR för att kontakta de tre insamlingsstiftelserna. 
 
AU föreslår att GR beslutar att MD står för kostnaderna för dels experthjälp för att ansöka 
om nödvändiga permutationer, dels ansökningskostnaderna hos Kammarkollegiet. 
 
GR beslutar dels att MD står för kostnaderna för experthjälp som MD rekommenderar och 
ansökningskostnaderna hos Kammarkollegiet, dels att ge Bruno uppdrag och mandat att 
kontakta insamlingsstiftelserna för att få nödvändig information för att kunna biträda dem 
med ansökan till Kammarkollegiet. 
 
f) De Glömda Barnen  
Rapport, se bilaga 32. 
 
PDG Per Krantz kompletterar rapporten och  
 
GR beslutar att lägga rapporten till handlingarna. 
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PCC Annika Nordell informerar om NSR-projektet De Glömda Barnen  
 
g) Riksmöteskommittén  
Rapport, se bilaga 33. 
 
GR beslutar att lägga rapporten till handlingarna. 
 
h) Miljöpriset  
Rapport, se bilaga 34. 
 
AU har uppmanat respektive DG att påminna klubbarna i respektive distrikt att betala in 
rekommenderade medel för att möjliggöra en prisutdelning vid RM 2019. 
GR beslutar att lägga rapporten till handlingarna samt konstaterar att inbetalningar bör gö-
ras senast den 1 februari 2019 för att priskommittén ska kunna vet hur stora belopp som 
står till förfogande för utbetalning. 
 
i) Tältaktiviteten/Bring Quality to Life  
Rapport, se bilaga 35. 
 
Finn kompletterar rapporten om att MSB vill träffa företrädare för Lions för att diskutera 
hur momsfrågan kan lösas  
 
AU föreslår att aktivitetsgruppen för Bring Quality To Life ska bestå av två ledamöter som 
väljs växelvis på tre år med rätt till omval. 
 
GR beslutar dels enligt AU:s förslag, dels att lägga rapporten till handlingarn  
 
j) IT  
Rapport, se bilaga 36. 
 
PCC Lars Kuntze kommenterar rapporten och efterlyser GR:s godkännande att få arbeta 
med att ta fram en gemensam hemsida för MD och de fem nya distrikten utseendemässigt 
och tekniskt  
 
GR beslutar lägga rapporten till handlingarna samt att Lars Kuntze fortsätter arbetet med 
gemensamt grundutseende på hemsida för MD och distrikt med målsättningen att arbetet 
ska vara klart till den 30 juni 2019. 
 
k) LEO  
ka) Rapport, se bilaga 37 
 
LEO har begärt ekonomiskt stöd med, som det preciseras under GR-mötet, 3 500 kr till 
PR-material (2 roll ups och 1 000 foldrar). 
 
AU föreslår att GR beviljar det äskade beloppet 
 
GR beslutar enligt AU:s förslag 
 
kb) Leo EF 
MD LEO-ordföranden Robby Haegdorens rapporterar att danska LEO:s arbetar dels med 
förhandlingar med hotell och sponsorer, dels kartläggning av ett större antal bidrag som 
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man planerar att söka från såväl svenska som danska fonder, dels utveckling av en works-
hop om lionklubbar kan använda sociala medier för att nå ut bättre.  
 
IPGRO Mats Granath erinrar om beslutet på RM att klubbarna ska bidra med 30 kr per 
medlem under tre år och att uppmana DG att stöta på klubbarna att betala in pengarna. 
 
IPDG Alf-Göran Andersson påpekar att även distrikten kan bidra med pengar till genomfö-
randet av LEF 
 
l) Hjälpfonden  
Rapport, se bilaga 38 
 
Kassören i Hjälpfonden Bengt Parkstam föreslår att frågan om fondens svårigheter att bif-
alla ansökningar om stöd återremitteras till Hjälpfondens styrelse för att utreda förutsätt-
ningarna för att ändra stiftelsens inriktning till att samla in medel för annat än stöd till en-
skilda. Bengt erinrar också om att när klubbar skickar in pengar till Hjälpfonden via stiftel-
sens 90-kontot tas en del av de inskickade pengarna till administration. 
 
GR beslutar att ärendet återremitteras till Hjälpfondens styrelse och att utredningen ska 
presenteras vid GR4 
 
m) Projektkoordinator  
Rapport med förslag, se bilaga 39  
 
AU har återremitterat förslaget till beslut, i den del det rör inhämtande av anbud och teck-
nande av avtal för genomförandet av Water Means Life, till projektkoordinatorn för kom-
plettering 
 
Projektkoordinator Alf-Göran Andersson presenterar ett nytt förslag. 
 
GR beslutar att dels bekräfta att nuvarande projektstyrelse arbetar på uppdrag av MD och 
består av projektordförande Lennart Petersson, LC Borlänge, projektledare Kenneth Lind-
gren, LC Borlänge och biträdande projektledare Mursal Ismail, LC Borlänge, dels bekräfta 
nuvarande projektledaren Kenneth Lindgren, LC Borlänge såsom MD:s projektledare, dels 
till projektets revisorer utse MD:s förtroendevalda revisorer Ulf Wiberg, LC Västervik och 
Hans Folkesson, LC Vetlanda, dels förlägga projektets ekonomihantering till Lions Sveri-
ges kontor, dels återremittera ärendet till AU i den del det rör inhämtande av anbud och 
tecknande av avtal.  
 
n) Lions Servicekommitté  
Rapport, se bilaga 40 
 
AU har föreslagit att GR beslutar dels att fullfölja den föreslagna avsiktsförklaringen avse-
ende Special Olympics, dels att sponsra Parasport Sverige med 200 000 kr under inneva-
rande verksamhetsår (enligt beslut § 63). 
 
GR beslutar enligt AU:s förslag samt lägger rapporten till handlingarna. 
 
o) Water Means Life 
Rapport, se bilaga 42 
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Projektordföranden Lennart kommenterar rapporten 
Lion Mursal Ismail kommenterar säkerhetsläget i Somalia 
 
GR beslutar att lägga rapporten till handlingarna 
 
p) Konungens Jubileumsfond  
Rapport, se bilaga 44 
 
PDG Hans Catani trycker på att de ändamål som klubbarna söker om bidrag till måste vara 
väldigt konkreta 
 
GR beslutar att lägga rapporten till handlingarna 
 
q) Riksvalnämnden 
Rapport, se bilaga 58 
 
GR beslutar att lägga rapporten till handlingarna 
 
r) Slutrapport RM 2018 
Rapport, se bilaga 61 
 
GR beslutar att lägga rapporten till handlingarna 
 
s) Kostnadsjämförelse med andra insamlingsorganisationer 
DG Allan Björklund visar bl.a. en jämförande studie över hur insamlingsresultat och kost-
nadsbilden ser ut i Lions forskningsfonder jämfört med några andra insamlingsorganisat-
ioner och påpekade att Lions – klubbar och distrikt – bättre skulle kunna använda detta i 
sin marknadsföring. 
 
t) LCIF 
PDG Gunilla Persson informerar om dels att klubbarna i MD 101 under tiden 1 juli - 31 
oktober betalat in totalt 58 889 USD till Kampanj 100, dels att klubbarna globalt sedan 
kampanjen startade donerat 72 000 000 USD, dels att distrikten har pengar, som betalts in 
utan angivande av ändamål, ”innestående” hos LCIF och att de kan ”utnyttjas” för att utse 
MJF vilket hon uppmanar distrikten att göra. 
 

§ 67) Arbetsplan för Lions MD-miljökommitté 
Se bilaga 43 
 
AU föreslår att arbetsplanen remitteras till respektive distriktindelningssgrupper för imple-
mentering från och med 2019-07-01 
 
GR beslutar enligt AU:s förslag. 
 

§ 68) Förslag från YED 
Se bilaga 59 och 60 
 
YED Anita Hult har föreslagit att det inom MD fr.o.m. år 2020 varje år anordnas två läger 
med 30 platser på vartdera lägret. 
 
GR beslutar att remittera ärendet till AU för beslut på GR4. 
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§ 69) Rapport EF i Skopje 

IPGRO Mats Granath informerar från Europaforum och hänvisar till kommande artikel i 
tidningen LION. 
 

§ 70) Barndiabetesfonden 
Lion Birgitta Hydén informerar om att hon identifierat några problem, bl.a. vilka kommu-
nikationsvägar som finns mellan stiftelsen och Lions och framhåller att behovet av forsk-
ning och att sprida kunskap om diabetes är fortfarande väldigt stor. 
  

§ 71) NSR 2019 
NSR 2019 hålls i Oslo på Gardemoen. Kallade blir GR och AU. 
 

§ 72) Tillkommande ärenden 
a) Normalarbetsordning för distrikt 
Arbetsgruppen för ny distriktsbildning har föreslagit att en normalarbetsordning för distrikt 
godkänns av GR och att distrikten rekommenderas att utgå från den i arbetet med nya ar-
betsordningar. 
 
GR beslutar att rekommendera distrikten att lägga den föreslagna och till distrikten ut-
skickade normalarbetsordningen till grund för sina nya arbetsordningar. 
 
b) Insamlingsperiod för Water means life i Somalia 
AU föreslår att insamlingen till Water Means Life i Somalia ska pågå under tiden 1 januari 
– 30 juni 2019. 
 
DG Bjarne Hald framför att föregående GR beslutade att insamlingen till Water Means 
Life 2019 inte ska vara knuten till Somalia projektet 
 
GR beslutar enligt AU:s förslag. 
 
Reservationer 
Sture Branmark och Jan Augustin reserverar sig mot beslutet, Jan skriftligen, se särskild 
bilaga till protokollet. 
 
c) Standar till de nya distrikten 
DG Bjarne Hald föreslår att GR beslutar  
- att MD 101 anskaffar 50 standar till varje nytt distrikt samt 50 standar för MD 101, som 
överlämnas till pågående GRO och DG i samband med Riksmötet 2019. 
- att kostnaden får högst uppgå till 45 500 kr inkl. moms och frakt. 
- att kostnaden belastar PR kontot  
- att respektive distrikt bör anskaffa en distriktsfana med Lionsemblem. 
- att uppdra till kansliet att administrera och beställa med leverans av alla standar till kans-
liet senast april 2019. Korrektur ska godkännas av GRO före slutligbeställning. 
 
GR beslutar att remittera förslaget till AU. 
 
d) Representant i Refugee Relief Committee 
PID Jan-Åke Åkerlund har tidigare representerat Lions Sverige i kommittén. Han medde-
lade i början av september att han inte vill vara kvar i kommitteen och frågade om Lions 
Sverige ska ha någon representant. Deadline för besked om vi vill ha någon ersättare eller 
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ej var den 30 september.  
 
Efter diskussion inom AU och med Jan-Åke kom AU fram till att det kan vara bra att ha en 
med representant från Sverige. Det finns inga pengar från LCI till detta så kostnaderna 
hamnar på MD. För att hålla detta utan kostnad för MD blev AU:s beslut att VGRO repre-
senterar i kommittén. Möte inom kommittén hålls på EF och VGRO är ändå där. Tanken 
med att låta VGRO/GRO vara i kommittén är att det blir ett tvåårsmandat. 
 
AU föreslår att GR godkänner beslutet att utse VGRO Thorbjörn Bengtsson till Lion Sveri-
ges representant under innevarande och nästkommande verksamhetsår. 
 
GR beslutar att ge VGRO Thorbjörn Bengtsson endorsment för deltagande i kommittén 
under verksamhetsåren 2018 – 2019 och 2019 – 2020 
 
e) Fredsaffischtävlingen 
DG Pär Oremo föreslår att MD inrättar ett pris till vinnaren av den nationella delen av täv-
lingen. 
 
GR beslutar att remittera förslaget till AU. 
 
f) Tiggarbrev 
DG Pär Oremo informerar om att det har kommit mail med lions.org som avsändare om 
behov av stöd till enskild familj och att detta mail är försök till bedrägeri. 
 
Protokollsanteckning: Efter mötet har Pär kommit fram till att mailet inte är falskt utan att 
ansökan har skickats via Lions Clubs Internationals webbplats av en person ”i närheten av 
klubben”. 
 

§ 73) Information från GRO, IPGRO, VGRO och Controller 
IPGRO Mats Granath informerar om att verksamhetsberättelsen för verksamhetsåret 1017 
– 2019 är klar och ligger ute hos IPDG:arna för godkännande samt för revision. 
 

§ 74) Övriga frågor 
a) MD HRO Britt Nilsson har skickat ut en uppmaning till samtliga DG att komma med 
förslag på mottagare av Lejonkronan vid RM 2019. 
b) En video inför EF i Tallinn visas. På www.lions.se finns mer information. 
 

§ 75) Mötets avslut 
IPGRO Mats Granath tackar GRO Nils-Erik Borgström för ett väl genomfört GR3 i god 
anda. 

GRO Nils-Erik Borgström tackar GR och samtliga deltagare och avslutar mötet. 
 
 
Nils-Erik Borgström Urban Möller 
GRO  Sekreterare 
Justeras 

 
 

Bjarne Hald  Jan Augustin 
DG 101P  DG 101S 
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	d) Representant i Refugee Relief Committee PID Jan-Åke Åkerlund har tidigare representerat Lions Sverige i kommittén. Han meddelade i början av september att han inte vill vara kvar i kommitteen och frågade om Lions Sverige ska ha någon representant. ...
	§ 75) Mötets avslut IPGRO Mats Granath tackar GRO Nils-Erik Borgström för ett väl genomfört GR3 i god anda.
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Luleå Lions Club 
 


Luleå 2018-06-06 
 
 
Motion till Lions MD101Sverige 
 
Nationell insamling till förmån för Demensforskning och Demensfonden. 
 
Luleå Lions Club Föreslår en Nationell insamlingsperiod under 2020. 
 
Demens är en folksjukdom. 160 000 människor lider av någon demenssjukdom, 
varav ca 10 000 är under 65 år. Tillsammans med anhöriga och närstående berörs 
närmare en miljon människor i Sverige. 
 
Demens är ett samlingsnamn för sjukliga förändringar i hjärnan som påverkar minnet och 
tankeförmågan. Hjärncellerna bryts ner. Demenssjukdomen orsakar stort lidande 
för de som drabbas och deras anhöriga/närstående. Alzheimers sjukdom är den vanligaste 
av demenssjukdomarna. Vaskulär demens eller blodkärlsdemens, lewy body demens, 
frontallobsdemens är exempel på andra demenssjukdomar. 
 
25.000 nya varje år, 47 miljoner demenssjuka i Världen. Det är en av dom största 
folksjukdomarna. 
 
Demenssjukdomarna kostar samhället lika mycket som cancer, hjärt- och kärlsjukdomar 
tillsammans, men demensforskningen får bara en bråkdel av forskningspengarna. Det 
finns ännu ingen bot mot demens. Därför är forskning så viktig och behöver resurser. 
 
En nationell insamling för en så angelägen forskning skulle också ge Lions 
uppmärksamhet och många fler skulle få kännedom om Lions insatser. 
 
Vi föreslår att den nationella insamlingen till Demensfonden sker under 2020, så man kan 
marknadsföra och stödja Demensforskningen. 
 
 
Sändlista: 
DG 101 P 
MD 101 
Demensfonden 
………………………… 
 
Mats Torstensson 
President, LC Luleå 
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MD 101 P, Distriktsrådets svar på Motionen 
 
LC Luleå lyfter fram ett mycket angeläget forskningsområde som väl förtjänar 
uppmärksamhet.  
 
Av Demensfondens hemsida framgår: 
 
Demensfonden 
Demensfonden är Demensförbundets fond för forskning kring Alzheimers sjukdom och 
andra demenssjukdomar. 
 
Hur kan du hjälpa till? 
Du kan hjälpa oss att stödja demensforskningen genom att sätta in ett bidrag på  
Demensfonden 
PG 90 08 58 - 2, BG 900-8582 
 
Demensfonden är en egen juridisk enhet med organisationsnummer 802403-4442.  
 
Fonden kontrolleras av Svensk Insamlingskontroll    
 
Demensfonden är medlem i FRII 
(Frivilligorgansiationernas Insamlingsråd)  
  
MD 101 P Distriktsråd konstaterar att fonden har en egen insamlingsorganisation och ett 
eget 90 konto. 
 
Av MD 101 stadgar som antogs av på Riksmötet i Ronneby framgår i § 37 att: ”Bidrag 
ska inte lämnas till organisationer med egen insamlingsorganisation om avtal eller 
motsvarande t.ex. styrelsefunktion, saknas.”  
 
Distrikt 101 P uppfattar att det inte finns något avtal eller motsv. med Demensfonden. 
 
Med ovanstående som grund finner distriktsrådet det inte möjligt att bifalla motionen, då 
det skulle strida mot stadgarna. 
 
Distriktsrådets föreslår därför att RM avslår motionen.  
 
 
Bjarne Hald 
DG 101 P 








1 


MDGLT Anna From-


Lindqvist – 070-2181956 


anna@euniqem.com 


Rapport GR:3 MDGLT 


VDG-utbildningen: Den fortskrider som planerat. Vi har redan sökt medel från LCI 
då dollarkursen är stark just nu. 


GAT-utbildning (Nordens första) genomfördes i Ugglarp med mycket goda 
utvärderingar och bra program. Alla distrikt var med utom ett. Nu kan deltagande 
distrikt genomföra zonordförandeutbildningar själva.  
Vi tillhandahöll bland annat: Kursmaterial, kursinnehåll, pedagogiska tips, GDPR 
och kvalitetssäkring/utvärdering. Information om hur man söker medel till LCI gavs 
också. Ett mycket fint GAT-Lions gäng deltog som visade hur man arbetar ihop och 
har ett glatt humör.   


RLLI i oktober: Utbildningen genomförs och efter den har vi även kvalificerade 
instruktörer som kan leda RLLI i Distrikten.  


MvH/ 
Anna From-Lindqvist 
MDGLT 101  
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2018-10-01








 
 


2018-2019 
Sida 1 av 2 


Bil 29 


                                                                                                                      
 
 
Rapport från ungdomskommittén till GR 3. 
 
YEC-konferens. 
 
Vi kommer att genomföra vår YEC-konferens den 20-21/10 i Södertälje. Tyvärr har inte alla 
YEC möjlighet att närvara på konferensen. På konferensen kommer vi att gå igenom YEC:s 
arbetsuppgifter och uppgradera YEC:s stöddokument. Vi kommer att lägga stor vikt på hur vi 
skall utföra framtidens ungdomsarbete både vad gäller att ordna svenska läger och att få 
ungdomar att åka på Lions internationella ungdomsläger. Vi kommer att skicka förslag på 
detta till GR3, då vi fick detta till uppgift under GR2. 
Rapport från YEC-konferensen kommer till GR3. 
 
Rapport från Lions lägerverksamhet under 2018. 
 
Under året så har 17 klubbar utsett 26 stipendiater till 11 länder inklusive Sverige. 
Vi har haft 3 Svenska läger som har anordnats av 101 VG, 101 SV och 101GD vi har till 
dessa läger tagit emot 67 ungdomar från 27 olika länder inklusive Sverige. 
 
Då jag inte har fått slutrapporten från de svenska lägren ännu utan förväntar mig att få det på 
vår konferens så får jag återkomma med dessa rapporter efter vår konferens. 
 
Svenska Lions lägerverksamhet sommaren 2019. 
 
2019 kommer Sverige endast anordna 1 läger och det är 101B som anordnar detta läger i 
Kolsva. Lions Camp Kolswa, Sweden 2019, 101B. Lägerledningen ligger i fas med 
planeringen och jag kommer att få en aktuell rapport från YEC 101B till vår konferens. 
 
Europaforum Skopje, Makedonien 25-27 oktober 2018. 
 
Detta år kommer endast YED att medverka då både YED och vYED är helt nya så kommer 
YED att få hjälp av IPGRO Mats Granath under Europaforum som tidigare har varit YED och 
deltagit vid tidigare Europaforum. 
 
Ansvarsområde ungdomsverksamheten MD. 
 
YED   Anita Hult, ansvarar för utresande ungdomar från MD:s klubbar. 
vYED  Britt Nilsson, ansvarar för inkommande ungdomar till Svenska läger. 
 
Frågor, idéer och synpunkter mottages tacksamt! 
 
Anita Hult    Britt Nilsson 
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YED MD 101   vYED MD 101 
hult_anita@hotmail.com   brittkickan@hotmail.com 
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2018-10-06 
 
 
Rapport från kommitté Jubileumsinsamlingen 
 


 
Klubbar, zoner och distrikt har hittills inbetalt 2 438 523 kr till insamlingen, att 
jämföra med insamlingsmålet 4,6 mkr.  


 
a. Styrelsen försöker ha månatliga möten för att hantera ansökningar så 


fort som möjligt. 
b. Styrelsen har haft sitt senaste möte den 26 september då 2 ansökningar 


behandlades. 
c. Nästkommande möte i styrelsen är den 30 oktober. 


 
d. Styrelsen för Jubileumsinsamlingen har hittills mottagit 123 


ansökningar om bidrag från insamlingen.  
e. 78 av ansökningarna har beviljats bidrag på totalt 2 116 944 kronor.  
f. Ansökningarnas spännvidd är som högst 82 278 kronor och som lägst     


2 550 kronor.  
g. Det återstår cirka 460 000 kronor att dela ut till projekt/aktiviteter 
h. Brev/skrivelsen har skickats till samtliga DG och till samtliga klubbar i 


MD. 
i. Styrelsen arbetar med en artikel till tidningen Lion där vi beskriver 


vilka typer av projekt/aktiviteter som beviljats anslag ur 
Jubileumsinsamlingen. 
 
 


 
Sista datum för ansökan är 2019-06-30. 
 
 
 
Lars Palo 
Ordförande i styrelsen för Jubileumsinsamlingen 
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Rapport till AU och GR 3   2018-10-06 
 
 
Genomförandegruppen för distriktssamgåendet 
 
Undertecknad fick vid GR6 i Ronneby uppdraget att forma en arbetsgrupp för 
genomförandet av distriktsförändringen. Vid Riksmötet beslutades om ny 
distriktsindelning inom MD 101. Ansökan sändes in till LCI om begäran att få dela in 
MD 101 i fem distrikt. Efter beslut i Internationella styrelsen i oktober 2018 och vid 
Convention i Milano 2019 börjar de nya distrikten att arbeta från den 1 juli 2019. 
Genomförandegruppens uppdrag presenterades vid GR2.  
 
Vi ser vårt uppdrag som att vara det övergripande paraplyet. Att fungera som bollplank, 
att vara problemlösare, att hjälpa till med tidsplaner och avstämningslistor, att arbeta med 
grundförslag till distriktsorganisationer och arbetsordning.  
Målet för uppdraget är att ha fem nya väl fungerande distriktsorganisationer klara till 
vårens distriktsmöten. 
 
Vi ser det som viktigt att distrikten ser möjligheten i den nya organisationen att det är två 
distrikt som ska gå samman och inte att två distrikt ska slås samman. Att här finns 
möjligheten att tänka nytt, att uppmuntra nya tankar och idéer. För att lyckas behöver vi 
lägga alla, så har vi alltid gjort, bakom oss och tänka nytt. 
 
Arbetsgruppen har besökt distrikten S och SM och tagit del av planeringen. I distrikten 
påbörjades planeringen under förra verksamhetsåret.  Vid det mycket välbesökta mötet 
genomfördes planeringen i mindre arbetsgrupper inom olika uppdragsområden. Vi känner 
oss trygga i det blivande S distriktets planering och kommer att ha fortsatt kontakt och 
dialog om distriktsplaneringen genom den till oss utsedda kontaktpersonen. 
Arbetsgruppen har besökt VG och SV och tagit del av planeringen. Planeringen 
påbörjades genom upprättande av olika arbetsgrupper och med en första rapport under 
november. Vi kommer att ta del av rapporterna och ta aktiv del i den fortsatta planeringen 
för distrikt V genom vår kontaktperson. 
 
Arbetsgruppen har besökt A och U och tagit del av planeringen. I distrikten A och U har 
planeringen pågått ett tag genom möten och dialoger. Det upprättades fler arbetsgrupper 
och fastställdes rapportdatum. Vi känner oss också trygga i det blivande O distriktets 
planering. Vi är alla medvetna om att den i dag gemensamma forskningsfonden med 
distrikten U, B, och GD måste få sin lösning.  Vi kommer även här att ha en fortsatt 
kontakt med den av oss utsedda kontaktpersonen och ta del av rapporter och protokoll. 
Med distrikten B och GD har det inte gått att få till en träff. Vi känner att vi inte har fått 
förståelse för vårt uppdrag. Tillsammans med VGRO finns ett förslag att träffas i 
samband med GR 3 i Uppsala. Det är ur vår synpunkt viktigt att detta möte blir till stånd 
och att det avsätts den tid som behövs för avstämning av det blivande M distriktets 
planering. 
 
Med distrikten N och P har det inte heller gått att få till en träff. Undertecknad har 
tidigare tagit del av distriktens planering som påbörjades redan hösten 2017 och är väl 
insatt i hur planeringen fortgår. Det planeras ett möte i slutet av oktober och ett vid GR 3. 
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Det är även här viktigt att det avsätts den tid som behövs för avstämning av det blivande 
N distriktets planering. 
 
Arbetsgruppen arbetar med grundförslag till arbetsordning, tidsplanering och 
avstämningslistor. Förslag till grundarbetsordning kommer att skickas ut till alla distrikt i 
mitten av oktober. Tidsplanering och avstämningslistor skickas ut till de distrikt där vi 
gemensamt har diskuterat tidsplaneringen i mitten av oktober. 
Arbetsgruppen har informerat i de distrikt som vi besökt och vid GR 2 att PID Bruno 
Ahlqvist kommer att vara behjälplig med frågor kring forskningsfonderna och att kontakt 
kan tas med honom direkt. 
 
Vi ser fram mot det fortsatta arbetet med distrikten. 
 
 
För arbetsgruppen 
 
Annica Nordell  
Finn Bangsgaard 
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Rapport från  kommittén                                                                                                                     
 


 
 
 
 


 
                        DE GLÖMDA BARNEN – från Syrien och dess grannländer 
 
I Lionssverige pågår nu en nationell insamling till projektet De Glömda Barnen.  
Insamlingsperioden är 8/10 – 31/12. Målet är även i år 500 kr/lion. 
 
Förra året nådde insamlingen upp till 3 583 634 kr. Det var således en bit kvar till målet. Med starkt stöd från 
distriktsguvernörerna bör vi nå ända fram i år och förhoppningsvis lite till. 
 
Vi vet alla att situationen i Syrien fortfarande är kaotisk. Projektet De Glömda Barnen gör mycket stor nytta, 
framförallt uppbyggnaden av skolmoduler så att fler syriska flyktingbarn kan gå i skolan. I Adanaområdet 
finns väldigt många fattiga flyktingar. För de allra fattigaste fortsätter vi att dela ut matpaket med 
baslivsmedel. 
 
Projektet börjar bli välkänt i Sverige och utgör en god PR för Lions. De små ”I-phonekorten” delas ut även i 
år. Varje Lion kan dela ut dessa till allmänheten. Via korten får projektet in pengar på Hjälpfonden och de 
visar att Lions gör samhällsnytta. Priojektet De Glömda Barnen gör stor nytta för flyktingarna och god PR för 
Lions. 
 
Alltfler klubbar satsar stora pengar på De Glömda Barnen. Flera har bidragit med mer än 100 000 kr.Några 
har bekostat en egen skolmodul och den får då en skylt med klubbens namn. Det är i dagsläget LC Åhus, LC 
Öregrund samt LC Sigtuna och Mästa Arlanda, som delat på en modul. Bland Lionsklubbarna pågår 
aktiviteter året runt för De Glömda Barnen. Många klubbar fick förra året draghjälp av musicalen Aladdin. 
I år kommer vi att återigen samarbeta med produktionsbolaget Dröse & Norberg, nu i familjemusicalen 
Djungelboken. Det är en unik PR-möjlighet för Lions. Ensemblen berättar om Lions och De Glömda Barnen. 
PDG Ralf Melin kommer att kontakta Lionsansvariga på spelorterna med anvisningar för Lions medverkan. 
Turnéplan 2018-2019: 
Stockholm Waterfront 
Sön 11 nov 17.00, Sön 2 dec 13.00, Ons 26 dec 13.00, Sön 6 jan 13.00, Lör 16 mars 13.00 
Kinnarps Arena, Jönköping Fre 11 jan 18.00 
Conventum Arena, Örebro Lör 12 jan 13.00 
SAAB Arena, Linköping Sön 13 jan 13.00 
STIGA Sports Arena, Eskilstuna Fre 18 jan 18.00 
Nyköpings Arenor, Rosvalla Lör 19 jan 13.00 
Stadium Arena, Norrköping Sön 20 jan 13.00 
Helsingborg Arena Lör 26 jan 14.00 
Halmstad Arena Sön 27 jan 13.00 
Fortnox Arena, Växjö Lör 2 feb 13.00 
Bombardier Arena, Västerås Fre 8 feb 18.00 
IFU Arena, Uppsala Lör 9 feb 13.00 
Östersunds Sporthall Lör 16 feb 13.00 
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Göransson Arena, Sandviken Sön 17 feb 13.00 
Stora Sporthallen, Lugnet, Falun Lör 23 feb 13.00 
Löfbergs Arena, Karlstad Sön 24 feb 13.00 
Kristianstad Arena Lör 2 mars 13.00 
Scandinavium, Göteborg Sön 3 mars 13.00 
Malmö Arena Lör 9 mars 13.00 
 
Projektgruppen kommer att i slutet av oktober besöka Adana för kontakter med lokala Lions och 
myndighetsföreträdare. Då kommer nya skolmoduler att invigas och matpaket att delas ut. 
Skolmyndigheterna i Turkiet visar allt större intresse för Sveriges Lions skolmoduler. Många elever undrar 
var Sverige ligger. Därför har skolmyndigheten bekostat en jättekarta till modulerna med Sverige och Turkiet  
markerat.   
Annica Nordell och Mattias Öberg företräder vid besöket i Adana även NSR-projektet med syftet att bygga ett 
socialt center. Planeringsarbetet för detta pågår, men är avskilt från MD-projektet De Glömda Barnen. 
 
1/10 hade MD:s insamling De Glömda Barnen inbringat 9 917 211 kr sedan starten i augusti 2016. Då hade 
LC Nossebro redan bedrivit insamling i ett drygt år med hjälp av zonen och en del klubbar samt visst stöd 
från MD. Sammantaget har nu Sveriges Lions bidragit med ca 11 miljoner kr för stöd till syriska flyktingar i 
Turkiet. Största delen har använts till uppbyggnad av skolmoduler med inredning samt utdelning av matpaket 
och uppsättning av tält i Adanaområdet. 
Nu fokuseras stödet på uppbyggnad av skolmoduler och utdelning av matpaket. 


 
Låt oss alla samverka i den nationella insamlingen De Glömda Barnen! Ditt stöd är viktigt! 
 
Lycka till! 
 
 
 


 
 
Per Krantz, projektledare MD 101.                     Bidra på      -Swish 9019480  
0702-885017.                                                                                 -PG 901948-0 märg DGB 
perkrantz@telia.com                                                                      -Lionsklubbar till distriktskassören 
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Lions Club International MD 101 SVERIGE 


Datum: 2018-10-09 


Lions Clubs International MD 101 Sverige – Geijersvägen 24 – 112 44  STOCKHOLM 


Rapport/Förslag från MDRMK Kommitté 


Till GR 3 i Gävle 


Rapport nr 2 2018-19 
MDRMK lämnar här rapport nr 2 efter GoToMeetingmöte den 3 oktober 2018. 


Avtal med hotellkedja/or 
Nordic Choice 


Det finns inget skriftligt avtal med Nordic Choice men 


Lions Clubs International är inlagda hos Nordic Choices 


förenings-/företagsregister vilket ger 20% på hotellnätter 


och 50% på konferenslokaler. Detta är tydligen en 


procedur som Nordic Choice använder sig av. Mattias 


Öberg tar kontakt och förhör sig om hur man som enskild 


lions kan ta del av rabatterna. 


Scandic 


Thorbjörn Bengtsson har ansvar för förnyad kontakt med 


Scandic. Det finns ett gammalt avtal med Scandic från 


2016. Thorbjörn Bengtsson tar hjälp av Ingemar 


Andersson i kontakterna med Scandic. 


Riksmötesorter 
MDRMK har beslutat att arrangera riksmöte enligt följande: 


Falun 2020, 1–3 maj 


Mattias Öberg, Thorbjörn Bengtsson och tre lionmedlemmar från Lions 


Club Borlänge, LC Svärdsjö, LC Sunborn har varit och besiktigat lokalerna i 


Falun. Det finns bra utrymmen i Dalasalen. Tillgång till Officersmässen finns. Två hotell är 


bokade med fasta priser och valet står till First och Clarion. Viss diskussion kring 


hotellrumspriser på Clarion men med lokala lionskontakter förväntas detta att bli 


förhandlingsbart. Arbetet kommer att fortskrida genom att Mattias kallar samman 


intresserade klubbar till ett första möte. 
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Lions Club International MD 101 SVERIGE 
 


Datum: 2018-10-09 


Lions Clubs International MD 101 Sverige – Geijersvägen 24 – 112 44  STOCKHOLM 


Borås 2021, 7–9 maj 2021 


LC Borås och LC Borås/Ullsaxen har beslutat att säga ja till att hjälpa till med Riksmötet 2021. 


Bertil Tunje meddelar att de har beslutat att bjuda in de andra klubbarna i Borås, LC Fristad 


och LC Viskafors, att vara med i arrangemanget, om de så önskar. Kongresscenter är 


preliminärt bokat. Hotell kommer att preliminärbokas. 


 


Östersund 2022 


Annica Nordell meddelar att det inte är några problem för Östersund att byta år med Borås. 


 


Karlstad 2023 


Kontakter upprättas och just nu håller Thorbjörn Bengtsson i detta. 


 


 


Revidering av Riksmötesanvisningarna 


 
Riksmötesanvisningarna är reviderad med ovan kompletterande text. Anvisningarna är 


skickade till kontoret för utbyte. 


 


 


Förslag till beslut: 
Ej aktuellt 


 


 


 
Annette Eiserman-Wikström Finn Bangsgaard Thorbjörn Bengtsson Annica Nordell Mattias Öberg 


 


MDRMK 


 


26. Övrigt  


Kontakter  


Under arbetets gång ska MDRMK ta kontakt med distrikt, zoner och klubbar i området för 


arrangemanget så att mesta möjliga information kan förmedlas. 
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Arbetsplan för Sveriges Lions miljöpris 2018 – 2019  
(pris för miljö- och hållbar utveckling). 
 
 
Uppdatera hemsidan. Början okt. 
 
Info mail till alla Lions. Oktober. 
 
Artikel i tidn. Lion om kriterier mm + påminnelseannons om 10-kronan och sista dag för 
att anmäla kandidat. Nästa nr tidningen Lions (presstopp 14 nov).  
 
Telemöte avstämning i arbetsgruppen början av dec. 
 
Förslag på kandidater lämnas senast 13 januari. 
 
Därefter mail till priskommittén om gamla och nya kandidater. 
 
Koll med MD ekonomiansvarig om tillgång på prispengar mm. 
 
Möte med priskommittén 28 januari. Möte/telemöte i Stockholm.  
 
Förslag i rapport den 4/2 till AU4 den 9/2. 
 
Beslut GR 5 den 22/2. 
 
Möte med priskommitté/arbetsgrupp mars 2019 om marknadsföring av vinnare, detaljer 
om prisutdelningen mm. 
 
Prisutdelning på RM 19 i Västerås lördag 1 juni. 
 
Årsrapport lämnas under juni 2019. 
 
2018-10-02 Jan Eksvärd 
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LIONS TÄLTTEAM 
BRING QUALITY to LIFE  


 
Tältteamet består av Reino Wikström (Ordf.), Per Blomstrand (PR). Adjungerade är Finn 
Bangsgaard (Myndighetskontakt), Lina Eiserman-Ålund (Lions Representative) samt Björn 
Åström (Packning o lastning av tält) 


 


 


RAPPORT TILL AU DEN 20 OKTOBER 2018 


  
Inget nytt att rapportera. Vi jagar fortfarande Skatteverket för svar på vissa frågor. 
Pixbo 2009-10-14 
Reino Wikström 
PDG 
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Rapport från IT-samordnare inför GR3 


• En genomgång av MD´s IT-hantering är gjord. Där uppdagades att vi behöver
göra en mer detaljerad genomgång när det gäller web-hotell och
dokumenthantering.


• Redan nu är det dags att se över distriktets hemsidor i samband med
sammanslagningen. Det kanske också är dags att se till att hemsidorna på
distrikt och klubbar har ett gemensamt grundutseende. Det finns idag ett
förslag från Sverige och Norge som ligger hos LCI om att ta fram ett sådant
underlag (en så kallad template). Undertecknad har tagit upp detta med IT-
ansvariga på samtliga distrikt och där fått gehör för samordning och utveckling
av nya hemsidor


• I samma anda har vi också gått igenom överflyttning av det Svenska
medlemsregistret till MD´s webhotell. Uppdatering av registret skall
administreras av ansvarig på MD-kontoret. Överflyttningen kommer att ske i
slutet av oktober.


• Beträffande web-hotell har ett par offerter erhållits från olika leverantörer. Ett
byte måste till då den tekniska utvecklingen på den server vi använder i dag
inte håller måttet.


• De dokument och filer som idag hanteras på MD- och distriktsnivå bör rimligtvis
hanteras genom ett dokumenthanteringssystem. En genomgång av på
marknaden befintliga dokumenthanteringssystem görs och kommer att
presenteras på GR3.


• Appen ”MyLions” finns numer tillgänglig för alla Sveriges Lions.


Till rapporten bifogar jag en skrivelse som jag efter en diskussion med Leif
Persson 101S erhållit av honom. Jag vill poängtera att jag med flera stöder den
skrivelsen fullt ut.


Stigtomta 2018-10-13 


Lars Kuntze 


IT-samordnare MD 
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Reformerad IT/PR lösning för Lions 
Club  


CENTRALISERAD IT/PR AVDELNING  
 


Leif Persson 
TEL: 0705-38 87 80 | E-POST: LEIF@LPSYSTEM.SE  


Central styrning av IT och PR  


Att som enskild klubb tränga igenom mediebruset är mycket svårt och kräver stort 
engagemang för dessa frågor och är vanligen svåra att finna i klubbarna. Mediernas 
förändring med hemsidor och sociala medier gör inte saken lättare för klubbarna. Sneglar vi 
på andra organisationer med liknande verksamhet så finns en kanal ut från organisationerna 
som är aktuell och genomarbetat.  


För att få till en bra fungerande IT/PR-ledning inom Lions Club behövs en central engagerad 
och kompetent grupp av personer som har kunskap inom marknadsföring via hemsidor och 
sociala medier. Dessa personer finns med all säkerhet inom Lions medlemskår, problemet 
är bara att finna dom och låta dom träffas och bilda en grupp. De behöver träffas fysiskt ett 
antal gånger för att lära känna varandra men mycket av arbetet kan göras över internet idag.  


Kommunikation  


Ett bra sätt att samarbeta trots att man befinner sig på olika platser är ”Workplace by 
Facebook”, se https://www.facebook.com/workplace  


Metoden har använts inom PR/INFO-arbetet på Lions distrikt 101-S med gott resultat. 
Verktyget medger grupparbete, planering, gemensamma dokument, chatt, videokonferens 
och filöverföring mm. En sådan arbetsplats finns upprättad på 
https://lions101s.facebook.com. Arbetsplatsen är kostnadsfri för föreningar som arbetar 
ideellt.  


MD och Distrikt  







 
Om Lions.se läggs på One.com och samtliga distrikt som underbibliotek till denna hemsida 
åstadkoms en säker och lättadministrerad lösning till låg kostnad.  


Med ”WordPress Plus”paketet på One.com kan MD och samtliga distrikt ges plats till sina 
hemsidor till en kostnad under 800 kr per år. Här till kommer kostnad för tema och 
eventuella plugin-program.  


Finansiering  


Inom Lions distrikt 101-S bidrog samtliga klubbar med 400 kr ur aktivitetskassan för att 
finansiera distriktets IT verksamhet. På liknande sätt skulle landets 468 Lionsklubbar kunna 
bidra med 400 kr var vilket ger 187 200 kr för att synliggöra Lions verksamhet för 
allmänheten.  


Klubbar  


När det gäller klubbarnas hemsidor föreslås att dessa skall vara frivilliga i framtiden. 
Anledningen är att de flesta hemsidor sköts med vänstra handen och att det är svårt för 
enskilda klubbar att få ut sin information via hemsidorna då de flesta hemsidor är av typ 1.0.  


Sociala media  


Mina iakttagelser som webmaster på klubb- och distriktsnivå samt medlem i LionsSmiles 
kärngrupp visar att Facebook och Instagram är verktyg som klubbarna behärskar och kan 
ge bättre spridning av klubbarnas aktiviteter i jämförelse med dagens klubbhemsidor. 
Inläggen på sociala medier kan förses med ”hashtag” vilket öppnar upp möjligheten att 
sammanställa klubbarnas aktiviteter på respektive distrikts hemsidor genom en nättjänst 
som köps av Tagboad. Denna tjänst samlar inläggen från olika sociala medier på en speciell 
hemsida som modereras av dess administratör genom att välja vilka inlägg som skall visas. 
Denna funktion är införd på http://lions101s.se/klubbaktiviteter/. Varje inlägg är klickbart för 
att ge läsaren ytterligare information. På detta sätt kan läsaren få en bra bild av Lions 
aktiviteter på distriktsnivå så väl som på MD nivå. Den centrala PR gruppen tar del av 
klubbarnas aktiviteter och använder den som underlag till intressanta inlägg om Lions 
verksamhet som publiceras på MD’s hemsida. Som följd av detta arbetssätt behövs ingen 
tryckt Lionstidning.  


Underlag till artiklar  


Lionsklubbarna delar ut bidrag lokalt, nationellt och internationellt men det är sällan som 
mottagaren får utrymme i Lions media. Vanligen delas bidrag ut efter beslut i klubbarna och 
själva överföringen sker ofta med en banktransaktion.  


Här finns utrymme för stora förändring genom att meddela klubbens beslut under ett besök 
hos mottagaren. Under besöket får klubbens representanter en direkt bild av verksamheten 
och mottagaren får en bild av Lions Club. Med en enkel fråga som ”Hur kan Lions Club 
hjälpa er” kan dörren öppnas till framtida kontakter och hjälpinsatser. Låt besöket resultera i 







 
ett reportage som läggs ut på Facebook och Instagram med överenskomna hashtags. Detta 
reportage kan sedan användas som underlag till nya inlägg av Lions PR-grupp. Först efter 
besöket hos mottagaren skickas pengarna. Uppmuntra också mottagaren att berätta om 
Lions bidrag på mottagarens hemsida/sociala media. Alla andra aktiviteter och projekt 
dokumenteras enkelt och lätt med mobiltelefon som inlägg på Facebook och Instagram.  


Nationell Lions evenemang  
För att synliggöra allt arbete som Lions Club genomför bör ett större evenemang 
genomföras årligen som ges utrymme i media och TV. På detta sätt kan bilden av Lions 
arbete spridas till hela befolkningen. För att få ungdomarnas uppmärksamhet bör detta 
evenemang i stor omfattning genomföras av engagerade ungdomar. Som förslag kan de 
fem olika hjälpområdena belysas genom att utgöra tema, ett per år. En Lionsdag bör införas 
i allas kalendrar för att genomföra detta event. Med fem ämnen och fem distrikt kan det vara 
lämpligt att ett distrikt per år engageras som resurs i detta event. En insamling med tydliga 
mål att stödja aktuellt hjälpområde genomförs. Insamlade medel kan sedan fördelas i olika 
Lionsinsatser och ges uppmärksamhet i media.  


Sammanfattning  


Genom att centralisera IT och PR verksamheten följt av strukturella förändringar där Lions 
Club synliggörs genom att vända informationen ut mot allmänheten, i stället för in mot 
medlemmarna samt genom att engagera ungdomar kan Lions Club få större 
uppmärksamhet och därmed en tillströmning av nya medlemmar.  


Leif Persson 
Fd webmaster för Lions distrikt 101-S  
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Datum:18-10-14  
 
 
MD 101 SVERIGE 
  
 
Rapport/Förslag från LEO Kommitté 
Till GR-möte nr 3 
 
 
LÄGET 
Oförändrat. Tre aktiva Leo-klubbar. 
- LEO Club Linköping 
- LEO Club Växjö 
- LEO Club Mid Sweden 
 
LEO Club i Västerås 
I höst vill vi göra ett försök med att starta upp en ny LEO-Club i Västerås. Det 
tillsammans med Åke Nyquist och högskolan i Västerås. Har inte hänt så jättemycket än, 
men vi försöker att hålla kontakt och jobba vidare nu i oktober. 
 
LEO Club i Eskilstuna 
Lions i Eskilstuna är sugen på att vara fadder för en LEO Club. Åker till Eskilstuna på 
klubbesök tisdag den 16 oktober. 
 
Riksmöte 2019 Västerås 
Några LEO har haft ett Skype-möte med organisatören Åke Nyquist med syfte att förstå 
vad LEO önskar göra på ett Riksmöte. Ett av de förslag som kom upp var att hålla en 
längre workshop om LEO, gärna också med mindre konkurens med andra 
workshops/möten. På riksmötet i Ronneby i år blev LEO-workshopen väldigt kort samt 
med mycket konkurens från andra workshops. Det resulterade i att vi inte nådde fram till 
rätt målgrupp. 
Kommer inom kort att prata med Åke så att vi utformar riksmötet 2019 på bäst möjliga 
sätt, också för LEOs. 
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Förslag till beslut 
MATERIAL till att marknadsföra LEO 
 
Jag skulle vilja fråga om att få göra och beställa flyers där vi berättar kort och gott vad 
LEO är och innebär (i enlighet med den digitala broschyren som jag redan visade upp på 
Riksmötet i Ronneby) samt en eller två roll-upps som vi kan skicka runt i landet till de 
klubbar som behöver ha det. LEO har svårt att synas och om man inte syns så finns man 
inte. Jag behöver så klart godkännande från GR-rådet. 
 
Estimerade kostnader för Roll-upps: 1300:- SEK/styck 
Estimerade kostnader för A5-flyers: 600:- SEK/500 stycks - 680:- SEK/1000 stycks. 
+ leveranskostnader Källa: vistaprint.se 
 
Bifogar ett exempel på en roll-upp. 
OBS: designen är väldigt enkelt och snabbt gjort, behöver utformas mer. 
 


 
 
 
Undertecknad 
 
Robby Haegdorens / MD LEO Chairperson Kommittéordförande 
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Sveriges Lions Hjälpfond 
rapport AU2-GR3 2018-2019 
 
Av rapport till och redovisning vid GR 2 har framgått att Insamlingsstiftelsen Sveriges 
Lions Hjälpfond vid ingången av verksamhetsåret 2018-2019 har mycket begränsade 
medel till sitt förfogande för den egna hjälpverksamheten då största delen av dess 
insamlingsverksamhet avser bidrag till särskilda ändamål som stiftelsen förmedlar 
vidare. 
Antalet ansökningar från socialt utsatta familjer, som under förra verksamhetsåret 
uppgick till 879 stycken, kan bedömas fortsätta i samma takt även detta år. Från den 1 
juli har hittills ca 200 ansökningar kommit in. 
 
Hjälpfondens styrelse känner frustration över att i alltför liten utsträckning kunna möta 
hjälpbehoven. Möjligheten för hjälpfonden att vid sidan av de kampanjer som 
genomförs för särskilda ändamål som beslutas av riksmöte eller avser t ex stora 
katastrofer nå insamlingsresultat på tillräcklig nivå direkt från allmänheten för 
bidragsgivning till dessa socialt utsatta familjer tycks vara en svår uppgift.  
 
Vi vill därför åter aktualisera frågan om möjligheten att genom beslut om 
insamlingsändamål eller på annat sätt tillföra hjälpfonden resurser. Alternativet till en 
sådan åtgärd är annars sannolikt att på lämpligt sätt överföra denna hjälpverksamhet i 
mycket hög utsträckning till klubbarna. 
 
 
Martin Enqvist 
ordf 
 
 








Reservation från Jan Augustin 
 


 §72. Tillkommande ärenden  
a) Insamlingsperioder  


Enl AU2 §17. Fastställande att insamlingskampanj WML, borrning av brunnar i 


Somalia, etapp 2 är 1 januari – 30 juni 2019”  


Jag reserverar mig mot beslutet som togs av GR eftersom förslaget och 


beslutet explicit inkluderar borrning av brunnar i Somalia och inte ger 


utrymme för alternativa destinationer i samband med insamlingskampanjen.  


 


 
Not.:  
Jag yrkade tidigare under förhandlingarna, vid punkt ”66.o) Water Means Life” att 
inte per automatik koppla ihop insamlingsaktiviteten Water Means Life med 
borrning av brunnar i Somalia. Detta p.g.a. Sveriges UDs avrådan daterad 24 
oktober 2018:  
 
Avrådan  
Somalia - avrådan  
Med anledning av säkerhetsläget avråder Utrikesdepartementet tills vidare från 
alla resor till Somalia.  
Utrikesdepartementet uppmanar även de svenska medborgare som befinner sig i 
Somalia att lämna landet.  
 
Om förslaget och beslutet endast hade gällt  
”Fastställande att insamlingskampanj WML är 1 januari – 30 juni 2019” hade jag 
gett bifall.  
 


DG Jan 
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Projektkoordinatorns rapport till GR 3. 


 
 
Allmänt projekt. 
Ett internationellt hjälpprojekt föds från en idè, planeras, utförs, levereras, avslutas och 
överlämnas.  
Definition av projekt: 
#   Att genomföra ett projekt är en uppgift av engångskaraktär. 
#   Projektet har ett fastställt och mätbart mål. 
#   Projektet har en tydlig början och ett fastställt slut. 
#   Projektet har en tydlig ägare. 
#   Projektet har en tydlig budget. 
#   Projektet genomförs i en tillfälligt sammansatt grupp. 
#   Projektet arbetar enligt projektmodellen. 
#   Projektresultatet ska överlämnas till lokal serviceorganisation. 
 
Formell reglering. 
MD:s projekt regleras av ”Projektanvisningar för Lions Clubs International MD 101 Sverige”, 
fastställda på GR 6 § 10, 2018-05-10--12. 
 
Water Means Life. 
GR beslutade på GR 5 § 9, 2018-02-24, att projektet är ett MD-projekt. Av detta följer att MD 
tar ägaransvar för projektet, senast vid projektstart. 
Projektet arbetar nu  målmedvetet för att säkerställa en finansiering, i första hand av den 
första borran. Det synes rimligt att vi för närvarande förhåller oss till denna. 
Det är bland annat ägarens ansvar att ta beslut om projektets organisation. Sedan en tid 
tillbaka har det funnits en projektorganisation, knuten till LC Borlänge. 
För att tydliggöra, bland annat, ansvarsfrågan föreslår jag att GR beslutar 
att   bekräfta nuvarande projektstyrelse såsom MD:s – projektordförande Lennart Petersson,    
LC Borlänge, projektledare Kenneth Lindgren, LC Borlänge och biträdande projektledare 
Mursal Ismail, LC Borlänge 
att   bekräfta nuvarande projektledaren Kenneth Lindgren, LC Borlänge såsom MD:s 
projektledare 
att   till projektets revisorer utse MD:s förtroendevalda revisorer Ulf Wiberg, LC Västervik 
och Hans Folkesson, LC Vetlanda 
att   projektets ekonomihantering förläggs till Lions Sveriges kansli, med ekonom Bengt 
Lundblad som ansvarig. 
 
Projektägaren ska även besluta om hanteringen av anbud och avtal. Två anbud på arbetet i 
Somalia har kommit in. Båda avser samtliga planerade borror. På grund av nuvarande 
finansiella situation, och med hänvisning till den riskanalys som genomförts, synes det rimligt 
att ta beslut för en borra i taget. Anbuden måste tydligt kunna visa kostnaden för ett borrhål. 
Anbuden ska utvärderas med hänsyn till pris, leveransvillkor, betalningsvillkor samt 
leverantörens tillförlitlighet. Anbudsprövningen ska föregås av en bedömning av 
leverantörernas lämplighet, så kallad kvalificering. 
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Jag föreslår GR besluta 
att   uppdra åt projektstyrelsen att utvärdera inkomna anbud  
att   uppdra åt projektstyrelsen, att när finansiering för en borra föreligger, teckna avtal med 
den entreprenör som vunnit upphandlingen 
att   avtalet undertecknas av projektstyrelsens ordförande Lennart Petersson, LC Borlänge 
att   informera GR så att uppstartstillstånd kan meddelas av GR. 
 
LCI Projektstrategi. 
IP Gudrun Yngvadottir önskade, vid sitt besök på GR 2, att MD 101 arbetar fram en LCI 
Projektstrategi, utifrån det material som finns utkastet till ”Kompendium Internationella 
Hjälpprojekt MD 101 Sverige”. Arbetet sker i den arbetsgrupp som GR beslutade om på GR 
2. I gruppen ingår IPDG Alf-Göran Andersson, PCC Annica Nordell, PCCMattias Öberg och 
Past Controller Bengt Parkstam. Arbetsgruppen har haft sitt första arbetsmöte. Vid detta möte 
diskuterades bland annat omfattningen av och innehållet i en projektstrategi. Vi gick igenom 
viktiga underlag för arbetet. 
Ett första underlag är nu under produktion och kommer eftersom de olika avsnitten föreligger 
i form av utkast att processas inom arbetsgruppen. Efterhand ges styrgruppen, GRO Nils-Erik 
Borgström och IPGRO Mats Granath, möjlighet att ge synpunkter. Ett slutgiltigt och samlat 
förslag kommer att underställas GR 5 för beslut. Då är också förslaget förankrat 
internationellt.  
 
Kompendium Internationella Hjälpprojekt MD 101. 
Jag informerade GR 2 om att det nu finns ett första utkast, men att den kommer att 
överarbetas innan den lämnas över till GR för fastställande. De närvarande på GR 2 erbjöds 
möjligheten att lägga synpunkter. Ett antal Lions visade intresse och har kommit med 
värdefulla synpunkter som jag kommer att ta hänsyn till inför slutförslaget. Två av de 
internationella hjälpprojekten inom Lions Sverige har också beretts tillfälle att yttra sig över 
utkastet. Deras erfarenheter har resulterat i viktiga kompletteringar av materialet. Kompendiet 
kommer att föreläggas GR 5 för fastställande. 
Fortfarande finns möjlighet för fler intresserade Lions att lämna synpunkter på materialet. 
 
Kivik 2018-10-12 
 
Alf-Göran Andersson 
MD:s Projektkoordinator 


 
________________________________________________________________________________________________________ 
        MD 101   Alf-Göran Andersson  Tel: +46-702-98 37 11 
        Projektkoordinator  Granvägen 2                                                E-post:alfgoran.andersson@gmail.com 
              SE-277 31  Kivik  
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Inför Arbetsutskottet 19-20 oktober, 2018 
Lions Servicekommitté 18/19 
Stockholm 12 oktober, 2018 


Servicekommittén har nya, spännande samarbeten på gång och arbetar vidare för att i samband med 
detta även stärka Lions synlighet i samhället. Dock finns angelägna synpunkter angående den budget 
vi har att arbeta med på lång sikt. 


 


1. Special Olympics 
1.2 Aktuellt 
På Guvernörsrådet i Göteborg 2018 beslutades om att 250 000 sek skulle gå till Special Olympics 
World Summer Games i Abu Dhabi 2019. 


Efter detta har undertecknad tillsammans med Guvernörsrådsordförande Nils-Erik Borgström och 
tidigare Guvernörsrådsordförande Mats Granath haft ett möte med Linnéa Björndahl och Nathalie 
Wallin på Special Olympics angående ett fortsatt arbete, v.g. se Bilaga I (sid. 3), bifogad 
avsiktsförklaring för samarbete mellan Lions Clubs Sverige och Svenska Parasportförbundet & 
Sveriges Paralympiska Kommitté (Special Olympics). 


1.2 Förslag på beslut till guvernörsråd 
Servicekommittén föreslår att avsiktsförklaringen bör godkännas då Lions Internationellt stöttat 
Special Olympics under många år, samt då det skulle kunna öka Lions synlighet i samhället och på så 
sätt bidra till nya medlemmar. Glädjespridande idrott på lika villkor oavsett funktion är en fråga som 
är relevant för Lions motto – för samhällsansvar och livskvalité. Beslutet bör tas med reservation för 
budget, v.g. se ”3. Budget” (sid. 2). 


 


2. Paralympics 
2.1 Aktuellt 
Lions Sverige har tidigare stöttat Paralympics med bidrag till vinter och sommar-paralympiska spelen. 
Här finns även frågor om ett fortsatt, mer långsiktigt samarbete. Servicekommittén har fått in en 
ansökan om bidrag till ledsagare för funktionshindrade paraelitidrottare, Athlete Competition Partner, 
v.g. se Bilaga II (sid. 4-6). 


2.2 Förslag på beslut till guvernörsråd 
Ett bidrag för beskrivet ändamål torde ligga Lions varmt om hjärtat, framförallt då synskadade 
idrottare inte får bidrag till ledsagare inom idrott på annat vis, vilket utgör ett stort hinder för deras 
karriär. Det förberedande arbetet är av stor vikt för optimala förutsättningar att delta i Paralympics. 
Servicekommittén anser detta projekt betydelsefullt för Lions, och föreslår Guvernörsrådet att stötta 
projektet Athlete Competition Partner med 500 000 sek. Beslutet bör tas med reservation för budget, 
v.g. se ”3. Budget” (sid. 2). 
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3. Budget 
Sedan tidigare beslut går 10 sek/Lionmedlem och år till kassan för funktionsnedsatta, vilket i snäva 
drag motsvarar ca 100 000 sek/år. Det finns även beslut om att dela ut Bragdlejon (2 st à 20 000 sek) 
samt Livskvalitetspris (2-4 st à 20 000 sek) vilket resulterar i utgifter på drygt 100 000 sek/år. Kassan 
för funktionsnedsatta har haft ett överskott vilket resulterat i att man kunnat bidra till exempelvis 
Special Olympics World Summer Games 2019 i Abu Dhabi. I dagsläget finns 1 200 000 sek i denna 
kassa (Bragdlejon och Livskvalitetspris för 2019 ej inräknat). 


Servicekommittén ställer nu frågan till Guvernörsrådet; om vi får in ca 100 000 sek/år till kassan för 
funktionsnedsatta, och de fasta utgifterna för kassan motsvarar ca 100 000 sek per år, var ska då 
medlen för långsiktigt samarbete, och därmed ekonomisk stöttning, komma ifrån? 


Denna fråga är särskilt angelägen då vi fått in en avsiktsförklaring gällande ett långsiktigt samarbete 
med Special Olympics, och då även Paralympics önskar ett mer långsiktigt samarbete. Hur kan vi 
garantera att vi har ekonomi för eventuellt nya initierade samarbeten inom området 
funktionsvariationer? 


 
 
 


Vänliga hälsningar, 
 
 


Servicekommittén 


genom ledamot Josefine Östh 


och 


GST Kia Carlsson 
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Bilaga 1 
 
 


AVSIKTSFÖRKLARING 
 


Mellan 
Svenska Parasportförbundet & Sveriges Paralympiska Kommitté (Special Olympics Sverige) 
Skansbrogatan 7 
118 60 Stockholm 
Org.nr: 802004-3850 


 
och 


 
Lions Clubs Sverige 
Geijersvägen 24 
112 44 Stockholm 
Org.nr: 802004-3728 


 
Parter 
Svenska Parasportförbundet & Sveriges Paralympiska Kommitté och Lions Clubs Sverige (tillsammans 
”Parterna” och var för sig ”Parten”) har inlett förhandlingar i syfte att skriva avtal för ett långsiktigt samarbete. 


 
Definition 
Denna avsiktsförklaring innebär inte att ett avtal kommit till stånd mellan Parterna. Det utgör däremot en 
förpliktelse att Parterna skall ha som syfte att förhandla i ändamålet att försöka få till stånd ett avtal. Parterna 
binds därför först när ett slutligt avtal undertecknas. 


 
Special Olympics Sverige ska tillsammans med Lions Clubs Sverige starta ett långsiktigt samarbete som syftar 
till att öka idrott & hälsa för personer med utvecklingsstörning samt att lyfta varandras varumärken för att öka 
medlemsantalet. Detta kan ske genom följande mål: 


 
• Öka de ekonomiska förutsättningarna och övriga bidrag för att skapa utökade idrottsmöjligheter för 


personer med utvecklingsstörning 
• Utveckla och stärka idrottsaktiviteter för personer med utvecklingsstörning. 
• Genomföra och utveckla befintliga utbildningar. 
• Synliggöra och öka kännedomen om Lions Clubs Sverige. 
• Synliggöra och öka kännedomen om Special Olympics Sverige. 
• Samarbeta kring olika event inom idrott & hälsa för personer med utvecklingsstörning. 


 
Avsiktsförklaringen har upprättats i 2 exemplar varav Parterna tagit varsitt. 


 
 


……………………………… …………………………… 


Datum och ort Datum och ort 
 


……………………………… …………………………… 


Underskrift Svenska Parasportförbundet Underskrift Lions Clubs Sverige 
 


……………………………… …………………………… 


Namnförtydligande Namnförtydligande 
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Bilaga II 
 


Underlag till Lions – Guide till idrottsaktiva med synskada 


(Vi har döpt programmet på engelska nedan – Athlete Competition Partner” - för att i ett senare 
skede kunna marknadsföra och ”stoltsera” med projektet internationellt. Men i Sverige och i vår/er 
marknadsföring så kan vi givetvis ha ett svenskt projektnamn. Därav rubriken ”Guide till idrottsaktiva 
med synskada”). 


Varför behövs detta bidrag? 


Personer med synskador har väldigt svårt att utöva sin idrott då de som oftast behöver en 
guide/ledsagare för att komma iväg och genomföra sin träning. I idrottens bidrag i Sverige idag finns 
inga sådana resurser avsatta. Därför blir det här projektet ett viktigt komplement för idrottare som 
satsar på en elitkarriär och unikt i sitt slag. 


I dagsläget försöker varje enskild individ med synskada att lösa detta stora behov på eget sätt. Om de 
saknar personliga ekonomiska resurser att själva anställa en ledsagare för träning, vilket de allra 
oftast gör, innebär det att de får förlita sig på att vänner och familj ställer upp för att möjliggöra 
träningen. Förutom att det då blir oregelbunden träning när ”det passar andra” så blir det även inte 
den effektivaste träningen, då dessa stödpersoner i den närmaste omgivningen oftast inte är 
kvalificerade träningscoacher. 


Det vanligaste idag är att den enskilde idrottaren med synskada lägger upp och genomför sin träning 
helt själv, vilket till exempel innebär att konditionsträning (i bästa fall) sker inomhus på ett löpband 
istället för att komma ut i mer relevant miljö, t.ex. en löparbana eller en löpslinga i skogen. 


De guider/ledsagare som vi vill avlöna för att hjälpa våra idrottare med synskada kommer att ha 
idrottsutbildning med kompetens att lägga upp och följa upp den dagliga träningen. 


Idag ledsnar många idrottare med synskada på alla hinder kring logistiken, vilket resulterar i att de 
slutar sin idrottsliga satsning och får aldrig veta vilka framgångar de skulle kunnat ha nått med rätt 
förutsättningar. Dessutom får de då ett mindre aktivt och socialt liv rent generellt. 


Vad är en Athlete Competition Partner? 
Det är en person utan funktionsnedsättning vars uppgift är att hjälpa den aktive med grav 
funktionsnedsättning att utföra sina tävlingsmoment. Exempel på detta är aktiva som är blinda måste 
ha med sig en guide (ledsagare) för att kunna utöva sin idrott/idrotter. En del behöver ledsagning för 
att utföra all träning och i en del fall är det i något mer begränsad omfattning. 


I andra idrotter kan det vara fråga om att även personer med grav rörelsenedsättning behöver hjälp 
för att kunna utföra tävling och träning. Exempel på detta finns i bl.a. Boccia och Skytte. Dessa 
stödpersoner är oerhört viktiga för att den aktive ska kunna genomföra träning och tävling och 
givetvis avgörande för den idrottsliga utvecklingen mot internationell elitnivå. 


Vi har här ett stort behov av att stötta våra aktiva som har ett tydligt behov av en guide för att kunna 
genomföra sin träning/ tävling. Det är i första hand fråga om blinda idrottare men även 
rörelsehindrade med grava funktionsnedsättningar i vissa idrotter. 


De idrotter som vi idag ser har ett behov vid både träning och tävling är: 
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• Längdskidor 
• Alpin skidåkning 
• Cykel 
• Friidrott 


• Simning 
• Judo 
• Goalball 


Sammanlagt ser vi att det i dagsläget rör sig om 20 elitidrottande personer som behöver detta stöd. 


Budgetuppskattning – baserat på olika antal personer 


Vi har idag 20 elitidrottare med synskada som är i behov av en guide/ledsagare för sin personliga 
träning. 


 
Behovet per individ är i snitt 500 timmar/år för guider till idrottsaktiva med synskada (en ”Athlete 
competition partner”). 500 timmar motsvarar cirka 10 timmar träning/vecka under 1 år. 


 
• Vi räknar på en lön till respektive guide på 200 kr/h X 1,3 för att täcka arbetsgivaravgifter = 


det innebär 130 000 kr per individ och år i snitt. 
• Till det behöver vi ett snitt på 25 000 kr per individ och år för att täcka upp för resor och 


uppehälle till träning och läger. 
• Då hamnar vi totalt på 155 000kr/år per person. 


= Det innebär ett totalt behov av 3 100 000 kr för att täcka de 20 personer som vi tror oss behöva 
stötta. 


 
Prioritering utifrån projektets faktiska resurser 


Vid behov av att prioritera kommer vi först och främst titta på den individuella konkurrenskraften 
utifrån ett internationellt perspektiv. Om vi enbart prioriterar de med bevisat internationell 
medaljmöjlighet bland synskadade rör det sig i dagsläget om 10 personer (både sommarspel och 
vinterspel). Det vill säga 1 550 000 kronor för att anställa 10 guider till 10 elitidrottare. 


Vi ytterligare prioriteringar kommer vi behöva begränsa till antingen färre träningstimmar än vad 
som är behovet eller enbart stötta guidebehovet hos utvalda individuella idrottare. Vid summor 
under 1 000 000 kr måste vi använda både och i prioriteringen. 


Kontaktpersoner på Parasport Sverige 


Om projektet blir ett faktum är det våra sportchefer som kommer att sjösätta projektet och ansvarar 
för dialogen med våra aktiva, rekrytering av guider samt säkerställer budget och prioritering. 


• Niclas Grön, sportchef: Niclas.gron@parasport.se, 070-321 19 27 
• Ines Lopes, sportchef: ines.lopes@parasport.se, 070-440 33 15 
• Hans Säfström, chef elitutveckling/utbildning: hans.safstrom@parasport.se, 070-392 70 61 
• Maria Suneson, marknadschef: maria.suneson@parasport.se, 070-722 07 23 


 
 


Se nedan ett exempel på en annons som en av våra elitaktiva just har lagt ut på Facebook om en 
förfrågan om att hitta ledsagare/tränings-/tävlingspartner för att hon ska kunna satsa på sin idrott. 


Viktoria Karlsson – inlägg på Facebook (delat över 300ggr på 4 dagar) 
September 10 at 6:39 PM · 
JOBB UTLYSES I GÖTEBORG - SÖKER DIG SOM VILL TA GULD MED MIG I TOKYO 2020 
Vill du jobba med att träna? Vill du uppleva stora mästerskap? Jag letar just nu efter en ny guide, se 
vad det innebär i videon längst ner, som under minst två år vill jobba i ett team tillsammans med mig 



mailto:Niclas.gron@parasport.se

mailto:ines.lopes@parasport.se

mailto:hans.safstrom@parasport.se

mailto:maria.suneson@parasport.se

https://www.facebook.com/viktoria.karlsson.77?hc_ref=ARRT3C-Pz6yRJAQPo_Ug_Al-OqPZK6UKFw8j59giat6Xfw4YCl6aqMUqTs8B6qii00M&amp;fref=nf&amp;__xts__%5B0%5D=68.ARDQoNzIaQZhmPExL9SyCU-2AeNFQbA-opli0bGz6yRyhZc7pqpXuh3fgdUeMHSQiff4ChmtXg4eBus0dgg3Vm1-zgyJLqWeG-PJCwQF4KuFW63hqfYEjWSyv185afcgkewy1EySi-JGdplsT1Hqn0G1WkO6bJH1E5EydpgavWIU5ZZqB7b1mQ&amp;__tn__=C-R

https://www.facebook.com/photo.php?fbid=2022559131135106&amp;set=a.173605576030480&amp;type=3
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och min tränare Jeremy Pryce för att uppfylla drömmen om en medalj i en av världens största tävlingar 
- paralympics, med nästa års världsmästerskap i Dubai som ett delmål. Jag är sedan tidigare VM- 
bronsmedaljör och trefaldig europamästare i längdhopp i parasportens klass 11 (synskadeklass), men 
vill nu ta ytterligare ett steg framåt och behöver för det en person som vill göra det med mig. 


Uppdraget går helt enkelt ut på att träna och tävla tillsammans med mig och jag söker dig som: 
* gillar idrott, att resa och att tävla. 
* är ambitiös, lojal, noggrann och ansvarsfull. 
* kan springa 100 meter på under 13,5 sekunder. 
* bor i Göteborg och har möjlighet att ta dig till friidrottens hus (vid Marklandsgatan) minst tre 
eftermiddagar i veckan åtminstone fram till hösten 2020, det vill säga fram till och med Paralympics i 
Tokyo. 


Jag tränar just nu fem friidrottspass i veckan, och ju fler av dessa du kan vara med på desto bättre för 
vårt samarbete. Du behöver dessutom kunna delta på träningsläger, landslagssamlingar och tävlingar, 
både i Sverige och utomlands, vid något/några tillfällen under året. Dessa datum meddelas i god tid i 
förväg och ingenting behöver bekostas av dig som guide. Tjänsten är en timanställning och omfattar 
normalt maximalt 20 timmar per vecka, men vid resor ges givetvis ersättning för hela dagar. Jag 
utlovar även helt unika erfarenheter och minnen för livet. 


Om du har frågor eller tycker det låter intressant och vill prova på, skicka mig ett meddelande här på 
facebook och berätta om dig själv. Stämmer beskrivningen inte in på dig så får du ändå mer än gärna 
hjälpa mig genom att dela det här inlägget. Allt gott! 
https://www.youtube.com/watch?v=x8O_6TQtSi4 


 
 


 


// 



https://l.facebook.com/l.php?u=https%3A%2F%2Fwww.youtube.com%2Fwatch%3Fv%3Dx8O_6TQtSi4&amp;h=AT3m0SF9BPq666VQ0ieISWErj5jgas3AbDucZdqrtwzzR-Z3e55xXVMYPhJak_COKG-Ta46knlxtgpgjXRGswpgytAJr0fiKrmYAlWUZyinVWHkq03BYQAIwLCfU9ZQ3fxEo1wPyIwGuGY63Wi4KVALQ9-67FUMz5ApMUj-SIE65w6M8cCERE5Y74mPpG_UW4X6cV3MThDfXbGOTw6sKquA2b42frG82QOOqld9qtn9OrZ06_xL8kOiyKPpy38Rz3VB4yOEsXe_KvkjwMGBsGJ4Dr1iUXK7rMstIiaw6aK75H_9ymE7GsxwiMpUHwgpfXFXMQ1h4fF9RQkXPdG1hCUwIpD25mNVyqeKtFkaZLMA-wuyfmjYDuRcKxDTowJCWiFdJ3LwIx6TKB6oYV-OGAZBKuSdzYA
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Projektet: Water Means Life 
 
Lägesrapport 5 oktober 2018 
 
Projektet Water Means Life startade efter Riksmötet, vilket egentligen var olämplig 
tidpunkt, som insamlingsperiod, eftersom det är lite dåligt med aktiviteter inom Lions 
under sommaren, men det har trots det varit en del aktiviteter och gett en del intäkter. 
 
Många klubbar har ringt och fått svar på en del frågor om projektet och tidigare 
besvarade vi frågor från flera klubbar förmedlade av Mats Granath. 
 
Flera klubbar har meddelat att de ska satsa pengar i projektet och numera börjar 
rapportering fungera avseende insatta medel på kontot för projektet WML, men önskvärt 
är att vi också får veta vilka klubbar som betalat. 
 
Projektet började efter Riksmötet i Ronneby, men först efter MD:s ett utskick om 
projektet till alla Lionsmedlemmar började det komma in pengar efter detta utskick dvs 
under juli månad, så det hände inget under maj- juni. 
 
Insamlade medel 
Det har per 30/9 kommit in 268140 kronor från distrikten 101VG, 101 GD, 101U, 101P, 
101N, 101SM samt 101A. 
 
Utdrag ur huvudboken visar belopp från distrikten och i några fall står klubbens namn 
och målet är ju att insamlingen skall ge minst 100 kr per medlem. 
 
Vi vill veta vilka klubbar som bidragit, så att vi kan dela ut en speciell utmärkelse från 
projektet till de klubbar, som bidragit med stora belopp.  
 
Ett fantastiskt exempel är att Lions Club Oxelösund samlat in 50000 kr, vilket innebär 
1666 kr per medlem. 
 
Lions Club Färjestaden har skickat drygt 312 kr per medlem totalt 10000 kr. 
 
ABF Borlänge Nedansiljan har reserverat 168000 kr för projektet, så totalt har vi per 
30/9 fått insamlat nästan 395000 kronor. 
 
Kostnader för affischer och Roll-Ups samt i-phonekort till alla distrikt och övriga utlägg 
har kostat 41750 kronor, vilket är betalt. 
 
Planering av aktiviteter i samband med Riksmötet 2019 pågår i samverkan med Åke 
Nyquist. 
 
Vi har också tagit fram en presentation i Power-Point-format som vi skickar till klubbar 
som kontaktar oss och är intresserade. 
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Vi hade lämnat in alla underlag en LCIF-ansökan i början av april månad, men av någon 
anledning blev denna ansökan inte inlämnad och när vi upptäckte detta fick vi börja om 
och dessutom komplettera underlagen med en formell ansökan, som ska undertecknas av 
GRO och en ansökan om USD 100 000 hoppas vi nu har skickats till LCIF. 
 
Besked från LCIF väntas i så fall tidigast efter 90 dagar och då kommer LCIF:s besked 
under månadsskiftet januari–februari 2019 och i samband med ett, förhoppningsvis, 
positivt besked från LCIF planerar vi att påbörja slutliga förhandlingar med de 
entreprenörer, som lämnat offert på borrning. 
 
Vi hoppas också att insamlingen, under den andra insamlingsperioden, gett så mycket 
pengar, så att vi kan påbörja den planerade borrningen. 
 
Med Vänliga Hälsningar 
 
Kenneth Lindgren 
Lions Club Borlänge 
Projektledare för WML 
 
e-post  canet@telia.com 
tel.   +46705986909 
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Arbetsplan för Lions MD-miljökommitté. 
 
Kommittén består av följande deltagare: 
En person från varje distrikt utsedd av 
DRAU En person från LEO 


 
Bakgrund: 
Lions Club International är den största aktören för ideell hjälpverksamhet i världen. 
Vi ska bidra till en hållbar framtida utveckling bl.a. genom vårt agerande i projekt, 
aktiviteter, resande, materialval och genom att minska vår egen miljöbelastning. Vi skall 
bedriva ett aktivt miljöarbete i samverkan med medlemmar och andra intressenter. 
Miljökunskapen i klubbarna och hos enskilda personer varierar mycket. Därför är det 
viktigt att snarast påbörja informationsarbetet och ta del av utbildningar som erbjuds. 


 
Nytt: 
Varje distrikt (DRAU) utser en ordförande för miljökommittén (MKO). Storleken och 
sammansättningen av kommittén är upp till varje distrikt att bestämma. Varje zon bör vara 
representerad. Förhoppningsvis blir båda könen representerade. 


 
Vilka omfattas av denna arbetsplan: 
Samtliga Lions i Sverige. Planen skall kommuniceras till samtliga medlemmar och det åligger 
varje DG att se till att så sker inom den egna organisationen. Det är även DG`s ansvar att 
säkerställa att klubbarna får del av utsänd information. Det åligger dock även andra 
befattningshavare (MKO) att driva frågorna och höja medvetandet kring miljöfrågor hos alla 
medlemmar och uppmuntra dem till att ta hänsyn till vår miljö i vardagen. 


 
Syfte och frågeställning 
Kommittén skall arbeta med att inventera klubbarnas verksamhet baserat på miljönytta och 
på miljöpåverkan, samt komma med förslag på förbättrings alternativ. Vidare se över 
gemensamma möten och överväga om alla möten och resor är befogade eller om det finns 
alternativa miljövänliga lösningar för att uppnå samma syfte. Går inte detta skall val av 
färdmedel till ett miljövänligt alternativ väljas. Även samåkning skall ske i görligaste mån. 


 
Lions verksamhet är till största delen av kontorskaraktär och i den dagliga verksamheten 
uppkommer avfall av olika slag, exempelvis papper, emballage. På våra aktiviteter 
förekommer många olika typer av material. Lions strävar efter att minska totala mängden 
avfall och att det som uppkommer ska återvinnas på ett miljöriktigt sätt. Vidare skall vi 
använda miljömärkta produkter om möjligt i vår verksamhet.
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PDG 
Flemming Denne 


Mail: fdenne@gmail.com 
Mobil: 070-7616730 


Välanvägen 65 
261 93 Saxtorp 


Lions miljöpriser 
MKO och kommittén skall även bistå zoner och klubbar om de vill dela ut diplom 
eller stipendier samt om distriktet vill dela ut miljöpris. Separat information och 
tidplan om Sveriges Lions miljöpris skickas ut till klubbarna. Detta pris delas ut på 
riksmötet. 


 
Miljömål och egenkontroll 
Vi skall bedriva ett aktivt miljöarbete och minska Lions miljöpåverkan. Detta är ett 
fortlöpande arbete som kräver ständiga förbättringar. Årligen skall det göras en uppdatering 
av denna arbetsplan. Varje år ska även en diskussion hållas på ett DR möte för att se om 
miljöplanen efterlevs. 


 
Övrigt 
MD kommittén kommer att behandla följande frågor: 


• Nordiskt samarbete och ev. nordisk miljödag 
• Samarbete med Håll Sverige Rent 
• Lions stadgar om miljöarbetet på EU-nivå 


 
Tidsplan 
2018 
Okt. Arbetsplanen presenteras för AU2 och fastställs på GR3 (17-18 nov). 


MKO utses under oktober. 
Nov.-Dec. MKO och distriktets miljökommitté tar kontakt med klubbarna och kartlägger 


information baserat på miljöpåverkan av verksamheter (aktiviteter, möten och 
projekt) samt om distriktens, zonernas och klubbarnas miljöaktiviteter. 


2019 
Feb.-Mars MKO och Miljökommittén sammanställer insamlad 
information 31 Mars Rapport av arbetet. 


 
 


Saxtorp 2018-10-03 


Flemming Denne 
PDG – Ordf. MDMK 
 


 



mailto:fdenne@gmail.com
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Datum: 2018 10 17 
 


Rapport från  kommitté 
 


Stiftelsen Konungens Jubileumsfond för Ungdom i Sverige 
 
 


Bakgrund 
Stiftelsen är grundad på medel, som insamlats och donerats av Föreningen RIKSINSAMLINGEN 
TILL KONUNGENS JUBILEUMSFOND FÖR UNGDOM I SVERIGE genom Lions och 
Scouterna i anledning av Lions beskyddares och hedersledamotens i Svenska Scoutrådet, H. M. 
Konung Carl XVI Gustaf, femtioårsdag. De insamlade medlen överlämnades till Konungen som 
födelsedagsgåva och utgör grundkapitalet till stiftelsen. 
 
 
Stiftelsens ändamål 
Stiftelsens ändamål är att främja barns och ungdoms i Sverige fostran samt att stödja 
vetenskaplig forskning med anknytning därtill. 
 
 
Styrelsen 
Styrelsen består av Konungen som självskriven ordförande, en ledamot från Scouterna, Lena 
Claesson och från Lions undertecknad. Dessutom har Konungen utsett Ulrika Messing och 
Överintendenten vid Hovförvaltningen Jan Lindman, som ledamöter av styrelsen. 
 
 
Utdelning från Stiftelsen 
Stiftelsens styrelse sammanträder normalt en gång per år i mars – april, då även beslut om utdelning 
från Stiftelsen tas. 
 
Landshövdingarna ombeds varje år att komma in med förslag på lämpliga mottagare av medel från 
Stiftelsen. Det sammanlagda beloppet brukar röra sig om 250 000 kr. De projekt som tilldelas 
medel får mellan 10 000 och 30 000 kr. 
 
Enl. stadgarna kan även Stiftelsens kapital delas ut. Detta har dock aldrig skett. 
 
Vid senaste möte våren 2018 hade 25 ansökningar inkommit från 12 landshövdingar. Lions inkom 
med 9 projekt att stödja och från Scouterna hade inga egna förslag inkommit. 
Styrelsen beslöt att dela ut 280 000 kr till 14 olika projekt, varav 2 var Lions förslag. 
 
 
Utdelning 2019 
Eftersom antalet ansökningar via landshövdingarna de senaste åren inte varit i något större antal 
uttryckte Konungen för ett år sedan ett starkt önskemål att Scouterna och Lions skulle inkomma 
med förslag till lämpliga mottagare av medel från Stiftelsen. Konungen ansåg att Stiftelsen behöver 
förstärkning i ansökningsförfarandet. Under åren har Scouterna för sin verksamhet erhållit medel. 
Lions har vid ett fåtal gånger fått bidrag. En förklaring är att Scouterna arbetar med barn och 
ungdom, Lions med alla åldrar. 
 







 


 
 


Vi måste visa att Lions är handlingskraftiga och duktiga, inte enbart på att samla in medel, utan 
också vet var behoven 
av hjälp finns för barn och ungdomar i Sverige.  
 
Jag ber Guvernörsrådets ordförande hjälpa distriktsguvernörerna att tillsammans med lokala klubbar 
komma in med ansökningar. Mitt förslag är att varje distrikt inkommer med två ansökningar. På så 
sätt kan vi få geografisk spridning och visa konungen att vi står upp för hela Sverige. 
 
Ansökan kan gälla t.ex. invandrarungdomar, sportklubb, parasport eller annan förening. I något fall 
har även en person  ”eldsjäl” erhållit medel. Ansökan skall vara konkret och väl motiverad. 
 
Ansökningar skickas per e-post till undertecknad senast 15 januari 2018 
 
 
Resultat och ställning 
Årsredovisningen upprättas första gången enl. Bokföringsnämndens allmänna råd från 2016 vilket 
kan innebära en bristande jämförbarhet mellan räkenskapsåret och det närmast föregående 
räkenskapsåret. 
 
Stiftelsens förvaltningsresultat för 2017 uppgick till 307 958 kr och totalresultatet till 273 804 kr. 
Det senare innefattar såväl förvaltningsresultat som realisationsresultat. 
 
Stiftelsens egna kapital, med tillgångarna värderade till marknadsvärdet, uppgick vid 
räkenskapsårets slut 2017-12-31 till 12,7 milj kr varav 11,7 milj kr utgör bundet eget kapital.  
 
 
Kompletterande upplysningar 
Om någon önskar kompletterande upplysningar står Heinz Ondrejka och jag givetvis till tjänst.      
  
 
2018 10 17 
 
Hans Catani 
Gjuterivägen 4 E 
761 40  Norrtälje 
Tel. 070-738 57 00 
E-post: hans@catani.se 
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Sammanfattning av medlemsutvecklingen i siffror per den 30 
september 


 
Nedlagda klubbar: 5 
Avförda medlemmar 
Avlidna 35 
Övriga 117 
Totalt: 152 
 
Nya medlemmar 89 
 
Mål för nettotillväxt juli – augusti – september: 84 
Nettotillväxt: -63 
 
 
Könsfördelning 
Män  7 816 (78,74%) 
Kvinnor  2 110 (21,26%) 
 
GAT-utbildning i Ugglarp 14-16 september 
Under helgen den 14-16 september träffades distriktens GAT-team för en gemensam 
utbildningshelg i Ugglarp. Trots den kritik som framfördes innan utbildningen blev det en mycket 
bra helg och 9 av 10 distrikt var representerade. Fokus under helgen låg i att ge deltagarna 
kunskap om och underlag för att kunna genomföra zon-utbildningar ute i distrikten och då med 
fokus på alla de delar som ingår i GAT-teamens arbetsuppgifter. GMT:s uppgifter förutsätter ett 
tätt samarbete med GST och GLT och den/de personer som distrikten utser som ambassadörer för 
New Voices. 
Sammantaget var det en mycket bra helg och deltagarna var mycket nöjda med upplägg och plats. 
 
Med tanke på den förhållandevis låga kostnaden för helgen hoppas vi kunna arrangera en 
uppföljningsträff till våren. 
 
Medlemsvärvning 
Det framgår tydligt av de siffror som redovisats ovan, att vi fortsätter tappa medlemmar. 
Både under GAT-utbildningen i Ugglarp och vid den inledande VDG-utbildningen lades ett stort 
fokus på att informera om och lyfta frågan om hur vi kan arbeta för att få ett trendbrott till stånd. 
 
Var kan vi hitta medlemmar och hur? 
En stor tillväxtpotential borde finnas i de stora tillväxtområdena som växer upp runt storstäderna, 
med en stor inflyttning från landet i övrigt.  
 


- De nya stadsdelarna som byggs upp runt Stockholm.  
- Bilda nya klubbar som arbetar med special Olympics. 
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- Specialklubbar på platser med särskilda behov (kanske i Malmö, Trollhättan, Göteborg 
eller andra områden där miljön har hårdnat så att människor inte längre känner sig trygga 
där de bor) 


- Hitta människor som vill fokusera på speciella områden och arbeta inom dem (diabetes, 
lokala grupper som hjälper till på sjukhus, äldreboende eller som avlastning för 
anhörigvårdare). 


Listan kan göras lång, men för att göra det möjligt behöver vi hitta och ta hjälp av engagerade 
medlemmar – våra ambassadörer – och utrusta dem med kunskap och teknik för att involvera 
människor framför allt i det egna nätverket, på ett effektivare sätt än vad vi gör i dag. 


Jag kommer fredagen den 19 oktober att ha ett inledande telefonmöte med Patrik Haggren en 
person som har arbetat med rekryterings- och engagemangsfrågor under lång tid och som i dag 
arbetar med en ny metod för att öka inflödet av nya medlemmar – genom att identifiera, 
mobilisera och aktivera engagerade medlemmar. 
 
Om vi efter en inledande diskussion känner att vi kan arbeta vidare tillsammans, planerar jag in ett 
fysiskt möte, i närtid, för att diskutera förutsättningarna för ett samarbete. 
 
Jag återkopplar till AU efter telefonmötet den 19 oktober. 
 
Vilshärad den 18 oktober 2018 
Anette Sjöberg MDGMT 
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2018-19 2018-19 2017-18 2016-17 2015-16 2014-15 2018-19 2018-19 2017-18 2016-17 2015-16 2014-15 2018-19 2018-19


01/10.2018  - 31/10.2018 OKTOBER OKTOBER OKTOBER OKTOBER OKTOBER OKTOBER Ackumulerat Ackumulerad Ackumulerat Ackumulerat Ackumulerat Ackumulerat ÅRS ÅRS


Utfall budget Utfall Utfall Utfall Utfall Utfall budget Utfall Utfall Utfall Utfall Prognos budget


Intäkter


Nationella avgifter 0 0 0 0 -2 175 1 662 146 1 699 686 1 709 261 1 791 373 1 652 010 1 714 684 1 662 146 3 365 432 3 385 007


Försäljning  54 179 38 000 33 230 45 580 38 301 54 033 107 596 152 000 95 023 126 284 130 176 176 949 411 596 456 000


Handbok 0 0 210 4 620 520 810 -350 0 128 940 169 960 82 640 152 700 -350 0


The Lion 0 0 83 425 0 0 0 0 85 680 82 759 88 691 -1 75 897 342 720 342 720


Stim/Sami 0 0 0 0 0 0 0 0 0 0 0 0 300 000 300 000


Annonsförsäljning Tidn Lion 7 556 0 0 7 556 0 -2 389 7 556 1 250 0 7 556 -1 21 443 13 806 7 500


VDG-utbildning 0 0 0 0 0 0 0 0 0 0 0 0 50 000 50 000


LCI ers. Porto 1 088 200 468 866 1 292 1 436 1 737 800 468 1 333 2 306 1 671 3 337 2 400


LCI ers. ZO-utbildning 0 20 000 0 2 380 0 0 0 20 000 0 2 380 0 59 408 62 500 62 500


LCI ers. RLLI-utbildning 75 600 15 000 87 096 0 0 42 000 88 656 15 000 87 096 0 15 122 61 877 88 656 30 000


Convention Resenärer 0 0 0 0 0 0 65 407 180 000 251 552 183 981 87 092 115 379 65 407 180 000


Vidarefakt. NSR Kostnader 0 0 0 0 0 0 0 0 0 0 0 45 064 25 000 25 000


Vidarefakt. RM Kostnader 0 0 0 0 0 0 0 0 0 0 0 0 0 0


Vidarefakt. EF Kostnader 0 0 7 647 0 0 0 0 0 7 647 0 0 0 0 0


LCI . Women In Lions 0 0 0 0 0 0 0 0 0 0 0 0 0 0


LCI ers. PR stöd 0 0 0 0 0 0 0 0 0 0 0 0 25 000 25 000


LCI GLT / GMT Area Training 0 0 0 0 0 0 0 0 0 0 0 0 0 0


LCI GST 0 0 0 0 0 0 5 274 0 0 0 0 0 5 274 0


Anm. Avg. seminarier 0 0 0 0 0 0 0 0 0 0 0 0 0 0


LQ Administration 5 000 5 000 5 000 5 000 0 0 25 000 20 000 25 000 25 000 0 0 60 000 60 000


AF Bidrag 0 0 0 13 825 0 0 0 0 0 55 300 30 165 0 0 0


Övr ersättningar o intäkter -4 0 -6 497 -5 -8 0 0 164 447 500 -15 -22 0 0


Summa intäkter 143 418 78 200 217 069 80 323 37 933 1 758 028 2 000 562 2 183 991 2 634 305 2 312 995 2 062 169 2 372 512 4 818 378 4 926 127


Kostnader


Varor -23 594 -29 583 -30 351 -32 075 -66 044 -34 650 -63 709 -118 333 -88 388 -79 443 -144 277 -161 363 -300 376 -355 000


GRO -2 608 -6 667 -2 761 -325 -19 847 -1 959 -9 988 -26 667 -6 231 -4 983 -27 031 -13 726 -63 321 -80 000


VGRO -4 582 -4 000 0 -3 814 -882 -4 094 -11 571 -16 000 -9 368 -7 183 -22 960 -12 773 -43 571 -48 000


GR -5 442 -11 500 -12 427 0 -6 022 -8 600 -29 027 -46 000 -29 344 -20 294 -26 530 -45 765 -121 027 -138 000


AU -3 573 -3 333 -2 743 -7 596 -8 536 -13 186 -16 697 -13 333 -9 872 -18 160 -20 748 -23 857 -43 364 -40 000


IT 0 -2 500 0 0 0 -4 663 0 -10 000 0 0 0 -14 399 -20 000 -30 000


RM -310 000 -217 000 -310 000 0 -33 000 0 -310 000 -310 000 -310 000 -310 640 -93 000 0 -410 000 -410 000


NSR 0 -7 500 0 -93 458 0 0 -53 310 -90 000 -95 810 -155 143 -60 733 -112 738 -198 310 -150 000


EF 0 -30 000 -12 119 -40 240 -4 485 0 -56 812 -30 000 -51 370 -40 240 -36 616 -39 602 -59 312 -50 000


Convention 0 0 -8 595 -24 917 0 0 -118 670 -244 000 -325 283 -252 738 -185 617 -134 256 -118 670 -244 000


Övriga Kommittér -5 269 -3 167 0 0 0 -6 251 -13 058 -12 667 -2 586 -9 077 -15 261 -13 616 -38 391 -38 000


GLT -4 905 -6 667 2 397 -6 866 -5 829 -17 572 -26 160 -26 667 -23 322 -17 650 -6 268 -28 937 -79 493 -80 000


GMT -12 862 -6 667 -24 167 -6 244 -8 965 -20 037 -26 811 -26 667 -24 167 -21 497 -15 958 -20 837 -80 145 -80 000


GST, IR/HJ, BQtL -1 188 -8 333 0 -1 549 0 -3 819 -26 638 -33 333 -1 161 -6 249 -14 549 -7 456 -93 304 -100 000


ZO-Utbildning 0 -40 000 -5 039 -3 109 -43 177 -10 652 0 -105 000 -51 032 -102 946 -127 011 -126 818 -105 000 -105 000


VDG-Utbildning -3 000 -13 333 0 0 0 -406 -85 849 -53 333 -68 941 -63 681 -64 895 -75 350 -165 849 -160 000


RLLI -Utbildning -7 733 -33 333 0 0 -37 429 -71 790 -11 321 -33 333 -7 791 0 -37 429 -71 790 -101 321 -50 000


IR/HJ 0 0 0 0 0 0 0 0 0 0 0 0 0 0


Medlemsutveckling 0 -4 167 0 0 0 0 0 -16 667 0 0 0 0 -33 333 -50 000


YE -16 349 -5 000 -21 954 -1 314 0 -60 623 -20 686 -20 000 -21 954 -3 736 -1 747 -64 002 -60 686 -60 000


RVN -3 195 -2 500 0 0 0 0 -3 195 -10 000 -1 580 -1 474 0 -2 467 -23 195 -30 000


Distriktsindelnings gruppen 0 -2 500 0 0 0 0 -11 602 -10 000 -3 865 0 0 0 -31 602 -30 000


Riksmötes gruppen -720 -2 500 -10 130 0 0 0 -3 469 -10 000 -13 066 0 0 0 -23 469 -30 000


Framtidsgruppen 0 0 0 0 0 0 0 0 0 -4 605 0 0 0 0


Women In Lions 0 0 0 0 0 0 0 0 0 0 0 0 0 0


PR 0 -4 167 0 0 0 0 0 -16 667 0 0 0 0 -33 333 -50 000


The Lion -38 250 -12 750 -20 763 -72 168 -78 514 -85 435 -145 499 -136 267 -92 930 -151 285 -151 887 -163 915 -477 800 -494 068


STIM/SAMI 0 0 0 0 0 0 0 0 0 0 0 0 -300 000 -300 000


Handboken 0 0 0 0 0 0 0 0 -93 356 -92 338 -62 634 -108 332 0 0


Personal -86 214 -86 834 -133 432 -132 347 -123 586 -131 201 -353 202 -347 337 -556 693 -567 638 -505 555 -509 751 -1 047 877 -1 042 012


Administration -25 915 -24 792 -15 154 -21 091 -45 325 -68 682 -127 856 -148 217 -132 591 -153 785 -145 298 -214 336 -532 840 -553 200


Summa kostnader -555 399 -568 793 -607 237 -447 112 -481 642 -543 620 -1 525 130 -1 910 488 -2 020 698 -2 084 785 -1 766 003 -1 966 086 -4 605 589 -4 797 280


Resultat före avskrivningar -411 980 -490 593 -390 168 -366 789 -443 708 1 214 408 475 432 273 503 613 607 228 210 296 166 406 426 212 789 128 847


Kostnader för avskrivn o avsättn 0 0 0 0 0 0 0 0 0 0 0 0 0 0


Finansiella intäkter och kostnader 441 417 0 29 0 39 057 441 1 667 -2 109 22 815 7 750 3 774 5 000


Extraordinära intäkter o kostnader -1 406 0 -9 710 220 -5 580 0 -73 859 0 -9 710 -38 421 -5 580 0 -73 859 -75 000
-412 945 -490 176 -399 878 -366 540 -449 288 1 253 464 402 014 275 170 603 895 189 899 313 402 414 177 142 704 58 847


Resultat -412 945 -490 176 -399 878 -366 540 -449 288 1 253 464 402 014 275 170 603 895 189 899 313 402 414 177 142 704 58 847


2018-11-01 / BL
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Sid 1 







2018-19 2018-19 2017-18 2016-17 2015-16 2014-15 2018-19 2018-19 2017-18 2016-17 2015-16 2014-15 2018-19 2018-19


01/10.2018  - 31/10.2018 OKTOBER OKTOBER OKTOBER OKTOBER OKTOBER OKTOBER Ackumulerat Ackumulerad Ackumulerat Ackumulerat Ackumulerat Ackumulerat ÅRS ÅRS


Utfall budget Utfall Utfall Utfall Utfall Utfall budget Utfall Utfall Utfall Utfall Prognos budget


Intäkter
LCI tidningen LION 85680
RLLI, LCI ersättning -70000


0
0


Kostnader IP Besök 73859


EF 2018 26000


VDG, NSR netto -10000


Tidningen Lion 25000


ZO Utb. -105000


427 553 275 170 152 383


Avvikelser i förhållande till BUDGET


Bil 47
2018-11-05


Sid 2
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IB IB Utfall UB


Tillgångar Årets början Perioden Perioden Perioden


Lager 0 0 0 0


Kundfordringar 40 617 660 943 -600 228 60 715


Avräkningar 53 624 29 238 -310 000 -280 762


Upplupna intäkter 338 132 46 531 -9 621 36 910


Likvida medel 3 169 3 169 0 3 169


SEB 2 214 363 2 967 311 -149 451 2 817 860


Marginalen 950 000 950 000 0 950 000


Lannebo , Mix 0 0 0 0


Lannebo, Corp. Bond A 2 395 135 2 395 135 1 000 000 3 395 135


Länsförsäkringar 4 000 000 4 000 000 -4 000 000 0


Nordea 0 0 0 0


SBAB 1 000 000 1 000 000 1 500 000 2 500 000


Landshypotek 1 500 000 1 500 000 1 500 000 3 000 000


Summa 12 495 040 13 552 327 -1 069 300 12 483 027


Övriga tillgångar -1 226 -20 232 -29 794 -50 026


Summa tillgångar 12 493 814 13 532 095 -1 099 094 12 433 001


Skulder


Uppl kostnader/intäkter -24 576 -10 241 4 103 -6 138


Leverantörsskulder -76 128 -51 306 -10 072 -61 378


Kortfr skuld -1 192 668 -1 192 668 0 -1 192 668


Skatter -18 236 -18 521 521 -18 000


Uppl semesterskulder -47 034 -47 034 0 -47 034


S:a kortfristiga skulder -1 358 642 -1 319 769 -5 448 -1 325 218


Projekt -8 110 046 -8 515 673 693 009 -7 822 664


100-års Jubileum -576 146 -469 998 -20 128 -490 126


Lions Quest -261 686 -225 731 -11 210 -236 941


Hand i Hand -26 900 -26 900 0 -26 900


Nya Klubbar 0 0 0 0


Världens Barn -340 497 -339 965 29 628 -310 337


Barndiabetes -42 340 -42 340 0 -42 340


RM regl fond -193 245 -193 245 0 -193 245


IT konto 0 0 0 0


Jubileums kommittén -2 337 -1 539 298 -1 241


S:a proj o avsättningar -9 553 195 -9 815 389 691 597 -9 123 793


Eget kapital -1 000 000 -1 000 000 0 -1 000 000


Balanserade vinster/förluster -248 077 -248 077 0 -248 077


S.a eget kapital -1 248 077 -1 248 077 0 -1 248 077


Tidigare års resultat -333 900 -333 900 0 -333 900


Periodens resultat 0 -814 959 412 945 -402 014


S:a skulder o Eget kapital -12 493 814 -13 532 095 1 099 094 -12 433 001


2018-11-01 / BL


Bil 48
2018-2019
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BOKF.ÅR (flera objekt)


IB


Värden 2018-07-01


PROJEKT NAMN Summa av Debet Summa av Kredit


2802 Proj NO/Hund 1 022 593,00 1 587 685,44 565 092,44


2806 Proj LEO 440 104,75 450 540,00 10 435,25


2807 Proj Orkester Norden 411 658,81 493 042,87 81 384,06


2808 Proj Katastrofberedskap 10 007 315,33 11 385 753,93 1 378 438,60


2809 Proj Tält/BQtL 13 073 265,79 13 553 146,89 479 881,10


2813 Proj Ungdomsläger 574 237,70 697 642,87 123 405,17


2815 Proj Funktionsnedsatta 3 384 158,45 4 848 202,97 1 464 044,52


2816 Proj Pengapåsen 7 546 553,32 9 108 145,88 1 561 592,56


2817 Proj NSR Norden 1 890 680,18 2 711 156,41 820 476,23


2826 RF/Barndiabetes 8 405 566,00 8 447 906,00 42 340,00


2832 Lions Quest 582 696,00 844 382,00 261 686,00


2833 Hand i Hand 350 000,00 376 899,50 26 899,50


2836 Världens Barn 570 466,70 910 963,23 340 496,53


2838 Lions 100-års Jub. Insaml. 1 967 156,66 2 543 302,26 576 145,60


2845 Lions 100-års Jub. Coordinator 168 977,50 171 314,00 2 336,50


2847 DGB 2 - Syrian refugees 5 939 469,08 7 354 559,48 1 415 090,40


2849 Lions Miljöpris 30 566,00 30 566,00


2850 Operation SMILE 5 000,00 5 000,00


2851 Water Means Life 41 750,00 216 390,00 174 640,00


Totalsumma 56 376 649,27 65 736 599,73 9 359 950,46


BOKF.ÅR 2018-2019


UTFALL


Värden 1807-1810


PROJEKT NAMN Summa av Debet Summa av Kredit


2802 Proj NO/Hund 1 242,00 1 800,00 558,00


2806 Proj LEO 24 380,00 9 160,00 -15 220,00


2807 Proj Orkester Norden 23 073,00 -23 073,00


2808 Proj Katastrofberedskap 450 000,00 236 130,00 -213 870,00


2809 Proj Tält/BQtL 14 210,50 71 290,00 57 079,50


2813 Proj Ungdomsläger 14 549,26 -14 549,26


2815 Proj Funktionsnedsatta 250 000,00 18 130,00 -231 870,00


2816 Proj Pengapåsen 134 105,26 395 707,57 261 602,31


2817 Proj NSR Norden 386 328,56 200 457,64 -185 870,92


2832 Lions Quest 37 275,00 12 530,00 -24 745,00


2836 Världens Barn 30 159,20 -30 159,20


2838 Lions 100-års Jub. Insaml. 137 900,00 51 880,00 -86 020,00


2845 Lions 100-års Jub. Coordinator 1 096,00 -1 096,00


2847 DGB 2 - Syrian refugees 778 614,12 245 098,00 -533 516,12


2849 Lions Miljöpris 3 560,00 3 560,00


2851 Water Means Life 18 594,00 78 600,00 60 006,00


2852 NSR - Forgotten Children 475 273,00 1 023 054,09 547 781,09


BOKF.ÅR (Alla)


UB


Värden 2018-10-31


PROJEKT NAMN Summa av Debet Summa av Kredit


2802 Proj NO/Hund 1 023 835,00 1 589 485,44 565 650,44


2806 Proj LEO 464 484,75 459 700,00 -4 784,75


2807 Proj Orkester Norden 434 731,81 493 042,87 58 311,06


2808 Proj Katastrofberedskap 10 457 315,33 11 621 883,93 1 164 568,60


2809 Proj Tält/BQtL 13 087 476,29 13 624 436,89 536 960,60


2813 Proj Ungdomsläger 588 786,96 697 642,87 108 855,91


2815 Proj Funktionsnedsatta 3 634 158,45 4 866 332,97 1 232 174,52


2816 Proj Pengapåsen 7 680 658,58 9 503 853,45 1 823 194,87


2817 Proj NSR Norden 2 277 008,74 2 911 614,05 634 605,31


2826 RF/Barndiabetes 8 405 566,00 8 447 906,00 42 340,00


2832 Lions Quest 619 971,00 856 912,00 236 941,00


2833 Hand i Hand 350 000,00 376 899,50 26 899,50


2836 Världens Barn 600 625,90 910 963,23 310 337,33


2838 Lions 100-års Jub. Insaml. 2 105 056,66 2 595 182,26 490 125,60


2845 Lions 100-års Jub. Coordinator 170 073,50 171 314,00 1 240,50


2847 DGB 2 - Syrian refugees 6 718 083,20 7 599 657,48 881 574,28


2849 Lions Miljöpris 34 126,00 34 126,00


2850 Operation SMILE 5 000,00 5 000,00


2851 Water Means Life 60 344,00 294 990,00 234 646,00


2852 NSR - Forgotten Children 475 273,00 1 023 054,09 547 781,09


Totalsumma 59 153 449,17 68 083 997,03 8 930 547,86
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Svenska Parasportförbundet och Sveriges Paralympiska Kommitté | www.parasport.se | www.specialolympics.se 
Box 11016 | 100 61 Stockholm | SWEDEN | Skansbrogatan 7 (visit) 


AVSIKTSFÖRKLARING 


Mellan


Svenska Parasportförbundet & Sveriges Paralympiska Kommitté (Special Olympics Sverige) 
Skansbrogatan 7 
118 60 Stockholm 
Org.nr: 802004-3850 


och 


Lions Clubs Multipeldistrikt 101 Sverige 
Geijersvägen 24  
112 44 Stockholm 
Org.nr: 802004-3728 


Parter 


Svenska Parasportförbundet & Sveriges Paralympiska Kommitté och Lions Sverige (tillsammans ”Parterna” och 
var för sig ”Parten”) har inlett förhandlingar i syfte att skriva avtal för ett långsiktigt samarbete.  


Definition 


Denna avsiktsförklaring innebär inte att ett avtal har kommit till stånd mellan Parterna. Den utgör däremot ett 
åtagande för Parterna att förhandla i avsikt att få till stånd ett avtal. Parterna binds därför först när ett slutligt 
avtal undertecknas.  


Special Olympics Sverige ska tillsammans med Lions Sverige starta ett långsiktigt samarbete som syftar till att öka 
deltagandet i idrott & hälsa för personer med utvecklingsstörning samt att lyfta varandras varumärken för att öka 
kännedomen om organisationerna och därmed deras medlemsantalet. Detta kan ske genom följande mål: 


• Öka de ekonomiska förutsättningarna och övrigt stöd för att skapa utökade idrottsmöjligheter för
personer med utvecklingsstörning


• Utveckla och stärka idrottsaktiviteter för personer med utvecklingsstörning.
• Genomföra och utveckla befintliga utbildningar.
• Synliggöra och öka kännedomen om Lions Sverige.
• Synliggöra och öka kännedomen om Special Olympics Sverige.
• Samarbeta kring olika event inom idrott & hälsa för personer med utvecklingsstörning.


Avsiktsförklaringen har upprättats i 2 exemplar varav Parterna tagit varsitt. 


……………………………………………………………. ……………………………………………………………. 
Datum och ort Datum och ort 


……………………………………………………………. ……………………………………………………………. 
Underskrift Svenska Parasportförbundet Underskrift Lions Clubs Sverige 


……………………………………………………………. ……………………………………………………………. 
Namnförtydligande Namnförtydligande 
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MD:s Rådgivande Placeringsgrupp 
 
Protokoll fört vid sammanträde med Multipeldistriktets rådgivande 
placeringsgrupp fredagen den 12 oktober 2018. Mötet äger rum som ett 
telefonmöte. 
Närvarande: Ordförande Ingvar Långström samt Gunnar Lindberg och              
Bo Eriksson.   
 
 
§       12 Öppnande 
 Sammanträdet öppnades. 
 
§       13   Ärende för behandling 


Omplacering av inlöst fastränteplacering på 4 000 000 kr i 
Länsförsäkringar Bank.                                                         


                     
§       14 Likviditetsrapport 


Efter att medlemsavgifter influtit så är likviditeten mycket god 
varför omplacering av hela det förfallna beloppet kan ske.         
 


§     15 Marknadsbedömning 
Räntenivåerna är fortfarande låga men nu börjar vissa höjningar att 
ske. Det gäller i första hand räntorna i USA. Aktiemarknaden har 
visat nedgångar som kan vara tecken på en kommande 
konjunkturförsvagning. Marknaden brukar ligga något år före en 
verklig vändning i den reala ekonomin.                         


 
 §      16 Placeringsalternativ 
 
 Placeringskonto i SEB: 
   180 dagar  0,15 % 
   720 dagar  0,20 % 
 Erbjuds dock endast privatkunder 
 
 Fasträntekonto i Länsförsäkringar Bank: 
  90 dagar  0,05 % 
 180 dagar  0,20 % 
 360 dagar  0,15 % 
 
 SBAB-konto 
 Ej bundet  0,40 % 
 
 Landshypotek Bank 
 Ej bundet  0,45 % 
 
 Marginalen Bank 
 Fast ränta 360 dagar 1,10 % 
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    §     17 Rekommendationsbeslut korta placeringar 


Placeringsgruppen föreslår att det förfallna beloppet på 4 000 000 
kr omplaceras med 1 500 000 kr till befintligt konto i SBAB till 
0,40 % ränta och 1 500 000 kr till befintlig konto i Landshypotek 
Bank till 0,45 % ränta. Detta ifall AU anser att beloppen kan 
överstiga garantibeloppet. Gruppen anser att placeringen i 
Marginal Bank inte bör utökas över beloppet för 
insättningsgarantin. Återstående 1 000 000 kr föreslår gruppen bli 
placerad i den befintliga Lannebo Fonders Corporate Bond A.                                  
                                                                                                    


§      18  Långa placeringar   
I Lannebo Fonders Corporate Bond A finns 20 369,2 andelar till en 
kurs av 118,03 kr. Värdet uppgår till 2 404 176 kr. Investerat 
belopp uppgår till ca 2 400 000 kr. Värdeökning 4 176 kr. Fonden 
innehåller huvudsakligen obligationer emitterade av börsnoterade 
företag med god kreditvärdighet. Risken i fonden är begränsad 
men vid snabba räntehöjningar kan den tillfälligt ge negativ 
avkastning. Fonden har risktal 2 på den 7-gradiska skalan. Värdet 
har under år 2018 ökat med 0,7 %  


 
§      19 Rekommendationsbeslut långa placeringar 


Gruppen föreslår att ytterligare 1 000 000 kr placeras enligt ovan i               
Lannebo Fonders Corporate Bond A. 


 
§    20 Utestående placeringar efter detta sammanträde 
 Om AU följer Placeringsgruppens rekommendationer så blir 


utestående placeringar på följande sätt: 
 Kortfristiga placeringar:                 


  
 2 500 000 kr Bankkonto i SBAB till 0,35 % rörlig ränta    
 3 000 000 kr Bankkonto i Landshypotek rörlig ränta 0,45 % 
 950 000 kr Fasträntekonto i Marginalen Bank till 1,10 % 
  Långfristig placering: 


3 404 176 kr i Lannebo Fonder, Corporate Bond A.                                
            


§    21 Kommande sammanträde 
 Beslutades fredagen den 30 november 2018 som nästa datum för 


sammanträde vilket sker som telefonmöte kl 10.   
 
 §    22 Avslut 
 Sammanträdet avslutades av gruppens ordförande                  


Ingvar Långström. 
Långsele, Sigtuna och Knivsta den 12 oktober 2018. 


  
 
Ingvar Långström Gunnar Lindberg   Bo Eriksson 
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Policy vid placeringar i finansiella instrument. 
 


1) Syfte 
Syftet med policyn är att formulera ett ramverk för förvaltningen av Multipeldistriktets 
(MDs) finansiella tillgångar med avseende på avkastning  och riskspridning. Målet skall 
vara att placera tillgångarna till låg risk samt att skapa en tillväxt som är inflationsskyddad.  


2) Etik 
Vid val av placeringsinstrument skall alltid Lionrörelsens etiska normer beaktas 
innebärande bland annat att placeringar får ske endast i verksamheter som respekterar 
mänskliga rättigheter och värnar om en god miljö. Placeringar får inte ske i verksamheter 
som direkt omfattar tillverkning av eller handel med vapen, alkohol, tobak, pornografi eller 
kommersiell spelverksamhet. Placeringar får inte heller ske i verksamhet som kan 
misstänkas vara inblandad i eller bli inblandad i korruption. Placeringar i fonder får ske 
endast hos svenska fondbolag som är medlemmar i Fondbolagens förening och uttryckligen 
följer Svensk kod för fondbolag. 


3) Placeringsinstrument 
Placering av MDs finansiella tillgångar skall kunna ske i alla på marknaden förekommande 
likvida finansiella instrument, med undantag för: 
a) enskilda aktier 
b) smala aktiefonder, såsom branschfonder, småbolagsfonder och fonder inriktade på 


utvecklingsländer 
c) derivatinstrument 


4) Placeringsvaluta 
Placering får endast ske i värdepapper utgivna i svenska kronor.  


5) Kassalikviditet 
Vid placering skall MDs överblickbara likviditetsbehov beaktas. 


 Begränsningar     
 


a) MDs bankkonton och därtill hörande kringtjänster ska ligga hos en eller flera av de fyra 
storbankerna eller hos andra finansinstitut, som omfattas av den statliga 
insättningsgarantin. I det senare fallet får det placerade  beloppet ej överstiga 
garantibeloppet, för närvarande EUR 100 000. Arbetsutskottet kan på 
Placeringsgruppens rekommendation besluta om tillfälliga placeringar utöver 
garantibeloppet hos andra banker och finansinstitut förutom de fyra storbankerna. 


b) MDs tillgångar får endast placeras i likvida tillgångar där andrahandsmarknaden 
bedöms vara garanterad. 


c) Högst 25 % av tillgångarna får placeras i aktierelaterade instrument. 
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Arbetsordning för den Rådgivande Placeringsgruppen 


 


Ansvarig uppdragsgivare: Guvernörsrådet (GR) 


Gruppens sammansättning: Multipeldistriktets (MDs) Rådgivande 
Placeringsgrupp (Gruppen) skall ha tre ledamöter, 
vilka utses av GR. 


Uppdraget:  Gruppen skall bistå MDs arbetsutskott (AU) med råd 
och stöd när den gäller placering av MDs finansiella 
tillgångar. Gruppen kan utnyttja den externa 
kompetens som Gruppen bedömer nödvändig för att 
fullfölja uppdraget. Vid sin rådgivning skall Gruppen 
iaktta MDs Placeringspolicy. 


Gruppen ansvarar för att varje rekommendation till 
AU grundas på egen kunskap och erfarenhet, med 
eller utan inhämtad information från extern 
sakkunnig. 


Eventuell förhandling med placeringsinstitut om 
individuella villkor utöver generella erbjudanden 
skall genomföras av Gruppens ordförande. 


Samtliga förslag skall muntligen framläggas till AU 
och därefter överlämnas i skriftligt protokoll. 


AU håller Gruppen informerad om alla av AU 
beslutade och genomförda placeringar. 


Omprövning:  Det åligger Gruppen att årligen presentera förslag till 
Placeringspolicy och Arbetsordning för omprövning 
av GR. I den händelse GR väljer att utforma Policy 
och Arbetsordning själv skall Gruppen beredas 
tillfälle att yttra sig över dokumenten före beslut i 
GR. 
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Till Guvernörsrådet i MD 101 Sverige 


Undertecknade, som varit verksamma i den internationella styrelsen, har på uppdrag av Guvernörsrådet 
gjort en sammanställning över aktuella frågor inför valet av kandidat till Internationell Direktor, som ska ske 
vid Riksmötet 2019. 


Sammanställningen innehåller bakgrundsinformation och de behörighetskrav som föreligger enligt våra 
Internationella Stadgar och Arbetsordning och de behörighetskrav, men också de interna regler som gällt vid 
tidigare val och som här föreslås att gälla även vid kommande val. 


Dessutom avslutas sammanställningen med uppgift om de ekonomiska åtaganden som åligger 
Multipeldistriktet vid val av ID-kandidat. 


Rotationsordningen för ID-kandidater bygger i huvudsak på medlemsantal och för Sveriges del gäller åren 
2020-2022, 2028-2030 samt 2034-2036.  


Tidigare utgick ersättning för ID-kandidatkostnaden från NSR-budgeten men numera är det upp till varje land 
att själva ta ID-kandidatens kostnader. 


Av bilagan framgår vad som gällde vid föregående val och som vi nu föreslår ska gälla åtminstone för valet 
av ID-kandidat för åren 2020-2022. 


Det är lämpligt att interna bestämmelser antas vid GR-mötet i februari 2019, så att såväl kommande 
kandidater som Riksvalnämnden är införstådda med vad som kommer att gälla och vilka konsekvenser detta 
får för både för den som avser att kandidera och för Riksvalnämnden om befattningshavare som väljs eller 
utses i samband med Riksmötet, sedermera avser att kandidera till Internationell Direktor och därigenom 
mitt under verksamhetsåret tvingas att lämna sitt uppdrag. 


Augusti 2018 


Heinz Ondrejka Bruno Ahlqvist  Jan-Åke Åkerlund Kenneth Persson 
PID PID PID PID 
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Betydelsen av valet av svensk kandidat till Internationell Director 


Vid Riksmötet i maj 2019 gör Lions i Sverige ett val som kommer att ske tre gånger de närmaste 15 åren. Ett 
val som inte uppmärksammas särskilt mycket i klubbar och distrikt, men som kan ha stor betydelse för Lions 
framtid både internationellt och i Sverige. Givetvis talar vi om valet av svensk kandidat till medlem av den 
internationella styrelsen 2020-2022. 


Vi fyra undertecknare av detta förslag är de enda i Sverige som för närvarande har erfarenhet av att inneha en 
styrelsepost i LCI.  Med den erfarenheten som bakgrund vill vi betona vikten av en noggrann prövning av 
alla kandidater och även här lämna ett förslag till tänkbar hantering vid riksmötet. 
Ett aktivt styrelsearbete kan utan tvekan påverka den internationella utvecklingen och vi är angelägna att 
Sverige skall presentera bästa möjliga och mest lämplig kandidat till vår internationella styrelse. Exempel på 
stora beslut med svenskt ursprung är bl.a. kvinnligt medlemskap och elimineringen av förbudet mot 
medlemskap i likartad organisation (ex. Rotary). 


Vi har ännu inte klart för oss vilka kandidater som har nominerats från aktuella distrikt, men vill ändå peka på 
några kvalifikationer vi menar krävs för att en styrelsemedlem skall fungera effektivt.  Förutom de 
kvalifikationer som föreskrivs i stadgarna vill vi peka på följande: 
• Förutom en god förståelse och acceptans även visad förmåga att efterleva Lions syften och etik krävs


också ”historiska” kunskaper om varför saker är som de är just nu.
• Mycket goda kunskaper i engelska. Det räcker inte med konversationsnivå eftersom mycket av styrelse- 


och kommittéarbetet bygger på aktivt arbete även utanför sammanträdesrummen. Svenska ID har för
övrigt aldrig tidigare behövt utnyttja möjligheten till tolk. Klarar man dessutom ett tredje språk blir man
en nyckelperson som kan hjälpa andra i kontakter.


• Internationell erfarenhet eller förståelse för vad som krävs i förhandlingar mellan olika kulturer.
• Vana och vilja att uppträda inför många lyssnare skapar många fördelar både i styrelsemöten och


representationssammanhang.
• Lagspelare! Individualister kan inte göra sig gällande i styrelsen. Man måste arbeta och agera smidigt.


Vi föreslår vi att man vid Riksmötena inför någon form av ”hearing” med ID-kandidaterna. Det kan ha 
formen av 
antingen ett frågetorg där delegaterna kan ställa frågor till dem som kandiderar till posten som ID eller en 
paneldebatt 
(med möjlighet till frågor) mellan kandidaterna ledd av en moderator. 


Detta tillägg till gängse presentationer i RM-trycket och de muntliga 5-minuters-presentationerna skulle 
hjälpa delegaterna att välja den kandidat som har bäst förutsättningar att uträtta mest för Lions – inte minst ur 
ett nordiskt perspektiv. 


Vi uppmanar alla berörda att lägga tid och omsorg på val av kandidat till Internationell Director. Vår 
organisation är värd det!   


Jan-Åke Åkerlund  Kenneth Persson Heinz Ondrejka 
ID  1989-1991   


Bruno Ahlqvist   
ID 1977-1979      ID 2006-2008   ID 2012-2014 
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Regler och överenskommelser för val av kandidat till Internationell Direktor. 


Bakgrund 


En rotationsordning som tidigare är framförhandlad fylls på vid behov. Denna rotationsordning justeras 
mellan sju representanter från sju Europeiska länder och vid förhandlingen vid Europa Forum i Montreux 
företrädde Markus Flamming de Nordiska länderna. Det är Sveriges tur utse kandidat till Internationell 
Direktor för åren 2020-2022, 2028-2030 samt 2034-2036. 


Val av kandidat sker således vid Lions Riksmöte i MD 101 Sverige åren 2019, 2027 samt 2033.  
Det formella valet sker därefter på den Internationella kongressen 2020, 2028 samt 2034. Fram till dess är 
vederbörande endast kandidat till posten som ID. 


Behörighetskrav 


Dessa framgår av Arbetsordningen i Internationella Stadgar och Arbetsordning, artikel II moment 3. 


Moment 3 . Behörighetskrav för Internationell Direktor. En kandidat till posten internationell direktor 
skall: 


1. (a)  Vara en aktiv medlem, som har fullgjort sina skyldigheter, i en klubb som har fullgjort sina
skyldigheter.


2. (b)  (1) Ha slutfört eller hålla på att slutföra en full ämbetsperiod eller större delen därav som
distriktsguvernör i ett helt distrikt i den här organisationen, eller (2) Ha slutfört en hel ämbetsperiod
eller största delen därav som distriktsguvernör eller tillfällig distriktsguvernör i ett tillfälligt distrikt
som (1) under denna period eller senare har uppnått tjugo (20) klubbar som har fullgjort sina
skyldigheter eller status som giltigt distrikt eller (2) ha varit ett tillfälligt distrikt i minst tio (10) år .
(c) Säkerställa godkännande från ett årsmöte i hans/hennes distrikt (enkel-, del- och multipel-) . Oaktat
att årsmötet i ett enkel- eller deldistrikt endast skall kunna godkänna en kandidatur om enkel- eller
deldistriktet uppfyller distriktets minimikrav enligt Artikel VIII, Moment 2 i den internationella 
arbetsordningen när ett sådant godkännande ges.
(d) Säkerställa intyg om godkännande från hans/hennes distrikt (enkel-, del- och multipel-) enligt
dessa stadgar eller denna arbetsordning .
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Interna bestämmelser för val inom MD 101 Sverige 


Nedanstående generella tilläggsbestämmelser gäller för att inte ge någon kandidat en extra favör som en nationell 
eller internationell befattning inom Sverige Lions kan innebära, åläggs kandidaterna vissa restriktioner: 


• Kandidat till ID, får efter nomineringstidens utgång före det Riksmöte då val sker, inte ha någon
befattning inom Lions i Sverige.


• Kandidat får inte ta initiativ att under samma tid besöka klubbar, zoner, distrikt eller seminarier/
utbildningar i akt och mening att driva valpropaganda.


• Skriftlig valpropaganda för någon kandidat får inte delas ut vid det Riksmöte  där val till ID kandidat sker.
Endast den officiella informationen som ingår i Riksmötestrycket får utgöra promotionsmaterial. Detta
har tillkommit för att reducera kostnaderna för kandidaterna och inte framtvinga att kandidaterna tvingas
producera oftast dyrbart material i form av broschyrer, foldrar, etc.


• Varje kandidat får vid Riksmötet 5 minuter för egen presentation. Denna kan genomföras av endera
kandidaten själv eller av utomstående, ensam eller i delad tid med kandidaten.


• Turordningen för presentationen fastställs genom lottdragning.
• När en enskild kandidat presenteras vid Riksmötet får övriga kandidater inte vara närvarande i lokalen


eller på annat sätt lyssna till presentationen.


Regler för Internationell direktor (ID) och ID kandidat 


1. Val


När det gäller kraven som ställs för att bli vald till ID hänvisas till LCI:s regelverk. 
• Turordningen inom Norden för de närmaste åren är:
• 2018-2020 MD 107 Finland 
• 2019-2021 MD 106 Danmark 
• 2020-2022 MD 101 Sverige 
• 2021-2023 MD 107 Finland 
• 2022-2024 MD 109 Island 
• 2024-2026 MD 104 Norge 
• 2027-2029 MD 107 Finland 
• 2028-2030 MD 101 Sverige 
• 2032-2034 MD 106 Danmark 
• 2033-2035 MD 107 Finland 
• 2034-2036 MD 101 Sverige och MD 104 Norge 


2. Kostnadsersättning för MD 101 Sveriges ID kandidat


ID kandidaten får ersättning för kostnaderna från MD enligt följande: 


A. Verksamhetsåret före valet på den Internationella Kongressen
• Ersättning för resa och uppehälle för deltagande vid den Internationella Kongressen, inkl partner


B. Verksamhetsåret då valet sker vid den Internationella Kongressen:
• Europa Forum (EF). Ersättning för resa och uppehälle, inkl partner.
• NSR. Ersättning för resa och uppehälle,  inkl partner.
• GR-Sammanträden. Ersättning för resa och uppehälle, ej partner.
• Riksmöte (RM). Ersättning för resa och uppehälle, ej partner.
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• Internationella Kongressen. Ersättning för resa och uppehälle, inkl partner, i den grad dessa
kostnader inte täcks av LCI. Kostnaderna för uppehälle, hemresa och andra kostnader efter valet,
ersätts av LCI.


• Kostnadstäckning för presentationsbroschyr och affischer. (Tillverkas före den Internationella
Kongressen)


• Kostnadstäckning för personliga standar. (Tillverkas efter den Internationella Kongressen).
C. Åren som ID:


• Ersättning för resa och uppehälle under EF och NSR såvida inte dessa kostnader ersätts av NSR,
LCI eller annat
MD. Ej partner.


• Arbetsuppgifter inom Norden


A. ID ska följa det Nordiska Lionsarbetet genom bl a:
• Protokoll från Guvernörsrådssammanträden
• Tidningen Lion från de Nordiska länderna
• Kopior av brev från de Nordiska länderna till den Internationella Styrelsen.


Respektive nordiskt MD-sekretariat ansvarar för att de nämnda dokumenten ställs till ID:s förfogande. 


B. Efter att den Internationella Styrelsen sammanträtt:
• ID sänder rapport till respektive Nordisk Guvernörsrådsordförande (CC). Kopia sänds till alla Nordiska PID,


ordföranden i NSR-AU, respektive MD-sekretariat samt respektive redaktörer för tidningen Lion.


Augusti 2018 


Heinz Ondrejka Bruno Ahlqvist Jan-Åke Åkerlund Kenneth Persson 
PID PID PID PID  
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Rev enligt beslut på GR2 2018-08-26 


Förslag till beslut vid GR2 2018-2019 


PROCEDUR VID NOMINERING OCH VAL AV SVENSK KANDIDAT TILL DEN INTERNATIONELLA 
STYRELSEN (ID) 2020-2022. 


Bakgrund. 


Enligt den frivilliga överenskommelse om rotation mellan Europas Mutipel- och singeldistrikt 
som finns är det nu Sveriges tur att nominera kandidat till internationella styrelsen för åren 
2020-2022. De nordiska länderna har i princip alltid minst en medlem i internationella 
styrelsen. 


Nominering skall ske verksamhetsåret 2018-2019 och handläggs tillsammans med övriga 
nomineringar på stadgeenligt sätt av Riksvalnämnden (RVN).  


Val av Sveriges kandidat sker vid RM i Västerås 2019. Det formella valet till ID sker vid den 
internationella kongressen 2020 och träder i kraft samma dag som valet sker. 


En ID-kandidat skall ha godkännande (endorsement) från både sitt distriktsmöte och 
riksmöte. 


Problem: 


MD 101 Sverige står mitt i en process att övergå från 10 till 5 distrikt. (Beslut vid RM 2018). 
Vårt RM-beslut med motiveringar är insänt till Lions Clubs International. 


Tidtabell för övergång:  Internationella styrelsen fattar formellt beslut vid sitt oktobermöte 
2018. Vid positivt svar träder Sveriges nya distriktsindelning i kraft från och med den 
internationella kongressen 2019. 


Nominerings och valprocessen i Sverige skall äga rum inom verksamhetsåret 2018-2019. 
Problemet är att endast distrikt som har minst 35 klubbar och 1250 medlemmar har rätt att 
ge godkännande till ID-kandidat. I dagsläget skulle endast distrikten 101-S och 101-VG ha 
rätt att ge godkännande till ID-kandidat. 


Arbetsgruppen för distriktssammanslagning anser det mycket odemokratiskt att endast två 
av tio distrikt kan delta i processen. I samarbete med stadgesekreterare Urban Möller har 
arbetsgruppen tagit fram följande förslag till övergångsprocedur vid kommande val av 
Sveriges ID-kandidat. Proceduren har förankrats hos chefen för District & Club 
Administration vid Lions huvudkvarter i Oak Brook. 


Proceduren är under hand tidigare presenterad vid Arbetsgruppen rapporter till GR under 
2017-2018 och vid det seminarium som föregick RM 2018 (ppt 15 – 18). 


./.. 
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Förslag till beslut. 
 
 
RVN får uppdraget att bjuda in samtliga nuvarande (10) distrikt att om de önskar 
nominera en kandidat från sitt eget distrikt. RVN sammanställer endast 
nomineringarna och ger inget förord. 
RM 2019 röstar på gängse sätt fram Sveriges ID-kandidat. Därmed har kandidaten 
MD 101´s endorsement. 
 
Av RM vald ID-kandidat får endorsement av sitt ”nya” distrikt vid ett extra 
distriktsmöte som kan anordnas direkt efter Convention internationella styrelsens 
möte i oktober 2019. 
 
Formellt val av ID-kandidaten sker vid Convention 2020. 
 
Förslagsställare: 
Arbetsgruppen för distriktssammanslagning (Annica Nordell (ordf.), Bruno Ahlqvist, 
Finn Bangsgaard, Vivianne Eriksson, Mattias Öberg). Stadgesekreterare Urban 
Möller. 
 
 
Utarbetat av förslagsställarna i samband med GR3 2017-10-26 och presenterat 
skriftligt till AU-mötet 2018-08-02. 





		1 Val till ID kandidat

		2 Förslag till beslut vid GR2 2018 valprocedur

		3 GR 2 Bilaga 1

		4 GR 3 Bilaga Budgetförslag

		5 Kostnadsansvar för ID-PID
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Bil 55 


FÖRSLAG AV PID-GRUPPEN ATT FRAMLÄGGAS TILL GR GÄLLANDE  
BUDGET FÖR ID-KANDIDAT 
 


För att kunna göra en bedömning av kostnaderna har gruppen tagit fram följande jämförelse när 
det gäller orterna och länderna för senaste ID-kandidaten samt för den blivande ID-kandidaten 
för de åtaganden som dokumentet Regler och överenskommelser för val av kandidat till 
International Director täcker. 


 


ÅR EVENEMANG PLATS 


2011 Convention Seattle 


2019 Convention Milano 


2012 Convention Busan 


2020 Convention Singapore 


2011 Europa Forum Maastricht 


2019 Europa Forum Tallin 


2012 NSR Reykjavik 


2020 NSR Vejle 
 
Den totala kostnaden som bokfördes för ID-kandidaten var: 


2010-2011 26.292 


2011-2012 99.474 
Totalt 125.766 


 
Om man jämför orterna och länderna, så ser man följande skillnader: 


 
Resa till Seattle är dyrare än resa till Milano, medan kostnaderna i Milano torde ligga något högre än 
i Seattle. Kostnaderna för Busan respektive Singapore bör ligga på ungefär samma nivå. 
Skillnaderna mellan Maastricht och Tallin bör vara något till Tallins fördel. Resa och 
uppehållskostnader till Reykjavik är dyrare än till ett NSR i Vejle. 
Under de gångna 8 åren har viss inflation skett om dock inte mycket, så vi anser att en totalt budget 
för ID kandidaten bör ligga på ca 126.000 kronor. 


 
I dokumentet för Regler och överenskommelser för val av kandidat till Internationell Director 
gällande Åren som ID: Ersättning för resa och uppehälle under EF och NSR såvida dessa inte ersätts 
av LCI eller annat MD. Ej partner. 


 
Upplysningsvis kan nämnas att de kostnader som konterades på ID-kontot för dessa år var: 


 


2012-2013 9.263  
2013-2014 10.783 


Augusti 2018 


Heinz Ondrejka BrunoAhlqvist Jan-Åke Åkerlund Kenneth Persson 


PID PID PID PID 
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Protokoll 


Guvernörsrådet GR2 -18 – 19  


Tid och plats: 2018-08-25—26, Quality Hotell 11 i Göteborg 


Närvarande 


Guvernörsrådet/beslutande: GRO Nils-Erik Borgström, DG 101A Eva Jansson, DG 
101B Ulf Carlsson, DG 101GD Allan Björklund, DG 101N Pär Oremo, VDG 101P 
Lars Ekebäck, DG 101S Jan Augustin, DG 101SM Britt-Marie Sellbrink, DG 101SV 
Ingrit Frei Antonsson, DG 101U Torkel Gille och DG 101VG Sture Branmark. 


Arbetsutskottets ledamöter: IPGRO Mats Granath, vGRO Thorbjörn Bengtsson, och 
controller Bengtåke Johansson. 


Sekreterare: Urban Möller, stadgesekreterare. 


Gäster: IP Gudrun Yngvadottir och PID Jon Bjarni Torsteinson från MD 106 Island. 


Övriga närvarande under hela eller del av mötet: Se bifogad deltagarlista 


§ 18) Mötets öppnande


GRO Nils-Erik Borgström öppnar mötet. 


IPGRO Mats Granath håller parentation över Martha Åkestam som avlidit 
under sommaren. 


IPGRO avtackade arbetsgruppen för ny distriktsindelning och stadgesekrete-
raren med blommor för speciella insatser föregående verksamhetsår samt av-
gående kassör Agneta Andersson för Sveriges Lions Hjälpfond, med en do-
nation till LCIF. 


§ 19) Val av justerare


GR UväljerU DG Eva Jansson och DG Pär Oremo till justerare. 


§ 20) Tillkommande ärenden och övriga frågor


a) Framtidsutsikter, Bruno Ahlqvist


§ 21) Fastställande av ärendelistan


GR UfastställerU ärendelistan. 


2018-2019
Bil 57







Protokoll GR2 2018 – 2019   2018-09-19 


S i d a  2 av 10 
 


§ 22) Föregående mötets protokoll,  
Se bilaga 6 


GR UbeslutarU att komplettera bilaga 3 till protokollet från GR1 2018-07-03 
med att Lars Palo valts till ordförande för Jubileumskommittén och UbeslutarU 
att efter kompletteringen att lägga protokollet till handlingarna. 


§ 23) Ekonomi/Budget, bilagor  
Se bilagorna 20, 21, 22 och 23 


Controller Bengtåke Johansson presenterar dels de preliminära boksluten för 
verksamhetsåret 2017 – 2018, dels RM-kommitténs bokslut från RM i Ron-
neby. Det administrativa bokslutet visar ett positivt resultat om ca 333 tkr 
och bokslutet från RM visar ett positivt resultat med 42 327 kr. 


§ 24) Status MyLion, Handboken Light 


GRO Nils-Erik Borgström informerar om dels att appen MyLion har nu god-
känts för nerladdning i Europa, dels att innehållet i den tryckta handboken 
med undantag av medlemsuppgifterna succesivt kommer att läggas upp på 
hemsidan.  


GR UbeslutarU att informationen inte föranleder någon åtgärd 


§ 25) Rapport från möte med Radiohjälpen 


GRO Nils-Erik Borgström och IPGRO Mats Granath rapporterar från ett 
möte med den nya generalsekreteraren Kristina Henschen för Radiohjälpen 
samt två handläggare och revisor från Ernest & Young där de diskuterade 
den överenskomna återbetalningsplanen. Under mötet diskuterades även en 
revisionsrapport gällande fördjupad granskning av projekten Rent Vatten och 
Mödravård i Morogoro, från Ernest & Young som påpekar att det saknas ve-
rifikationer för vissa utbetalningar. Enligt Lions ekonom Bengt Lundblad 
finns dock verifikationerna vilka ska skickas till Radiohjälpen senast den 1 
september. 


GR noterar informationen. 


§ 26) Ansökan från Special Olympics,  
Se bilaga 27 


Special Olympics har ansökt om ett bidrag med 250 000 kr för deltagande i 
Special Olympics World Summer Games i Abu Dhabi 2019. 


Företrädare Linnéa Björndahl och Nathalie Walin för Special Olympic pre-
senterar konceptet. 


IP Gudrun informerar om att Lions Clubs International och Special Olympics 
är officiella partners och att Lions har beslutat att via LCIF donera 9 miljoner 
USD för utbetalning under några år. 


AU föreslår att GR bifaller ansökan.  


GR UbeslutarU att bifalla ansökan. 
  







Protokoll GR2 2018 – 2019   2018-09-19 


S i d a  3 av 10 
 


§ 27) Världsliondagen den 8 oktober 


AU har givit kansliet i uppdrag att informera klubbarna om Världsliondagen. 


AU föreslår att GR beslutar att respektive DG informerar sina klubbar om att 
vidta lämpliga aktiviteter. Det är startdagen för den nationella insamlingen 
De Glömda Barnen. Medlemsutskick kommer att skickas ut. 


GR UbeslutarU enligt AU:s förslag. 


§ 28) Samarbete Dröse & Norberg, Djungelboken, nov-18 – mars-19 


GRO Nils-Erik Borgström rapporterar att samarbetet med Dröse & Norberg 
fortsätter och att det bygger på en inbjudan från D&N. D&N har uttalat att de 
vill att klubbarna inte har några andra insamlingsaktiviteter än DGB i anslut-
ning till konserterna. Lions kontaktperson är Ralf Melin, LC Saltsjöbaden. 


GRO påpekar att det är viktigt att evenemanget marknadsförs av de Lion-
klubbar som finns där föreställningarna går av stapeln. 


§ 29) LCIF 


PDG Anders B Blomqvist är ny LCIF-koordinator för MD och informerar 
bl.a. om att LCIF under sina 50 år har delat ur mer än 1 000 000 000 USD till 
mer än 13 000 insatser, att Sverige ligger bland de fyra bästa i Europa på att 
donera pengar, att målet för Kampanj 100, som pågår under åren 2018 -2021, 
är att samla in 300 000 000 USD och att LCIF utökar tidigare insatsområdena 
synvård, humanitär hjälp, ungdomar genom Lions Quest/Tillsammans, hjälp 
vid katastrofer med miljö, diabetes, barncancer och hunger. Anders påminner 
vidare om att betalningar till LCIF ska göras till distriktskassören med angi-
vande av inbetalande klubb och ändamål. 


GR noterar informationen. 


§ 30) GRO-pärmen, uppdatering 


GRO Nils-Erik Borgström informerar om att AU har noterat att uppdate-
ringen av GRO pärmen är ett pågående och levande arbete som IPGRO an-
svarar för.  


GR noterar informationen. 


§ 31) Konferens GAT i Frankfurt 


GRO Nils-Erik Borgström informerar om att GAT- teamen i Europa har kal-
lats till en GAT-konferens i Frankfurt den 31/8 – 2/9. GRO har rådgjort med 
berörda för att utröna deras budgetläge och vilken prioritet GAT konferensen 
ska ges med hänsyn till att en handlingsplan för Lions Sverige behöver sjö-
sättas snarast. 


GR UbeslutarU att Pär Oremo deltar i konferensen på MD:s bekostnad och att 
han ska lämna en rapport till GR3. 


§ 32) Procedur för val till ID,  
Rapport, se bilaga 25 
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RM 2019 ska välja en kandidat till uppdraget som Internationell Direktor för 
de skandinaviska länderna. En arbetsgrupp bestående av tidigare internation-
ella direktorer från Sverige har arbetat fram ett förslag till procedur som un-
der hand har godkänts av LCI. Det formella valet av ID-kandidaten sker vid 
Convention 2020.  


Arbetsgruppen har föreslagit Udels U att RVN får uppdraget att bjuda in samtliga 
nuvarande tio distrikt att, om de önskar det, nominera en kandidat från sitt 
eget distrikt, Udels U att RVN endast sammanställer nomineringarna utan att 
lämna något förord, Udels U att RM 2019 på gängse sätt röstar fram Sveriges ID-
kandidat, Udels Uatt den av RM valde ID-kandidaten får endorsement av sitt 
”nya” distrikt vid ett extra distriktsmöte som anordnas efter internationella 
styrelsens möte i oktober 2019.  


AU har givit controllern i uppdrag att sammanställa information om procedu-
ren av ID-valet och kostnaderna i samband med det. 


PID Bruno Ahlqvist kommenterar arbetsgruppens förslag som justeras på så 
sätt att det nya distriktet som den valde kandidaten tillhör ska hålla sitt extra 
distriktsmöte efter Convention 2019. 


GR Ubeslutar dels U att anta arbetsgruppens förslag till procedur för valet av ID 
med den ändringen att valet ska göras på ett extra distriktsmöte efter Con-
vention 2019, Udels U att till AU remittera frågan om tillämpningen av regeln 
om skyldigheten för dem som nominerats till ID-kandidat att avgå från syn-
liga uppdrag inom MD och att utredningen ska presenteras på GR3 för be-
slut.  


PID Kenneth Persson presenterar ett förslag till Regler och överenskommel-
ser för val av kandidat till Internationell Direktor inför det kommande valet 
vid RM 2019. 


GR UbeslutarU att remittera förslaget till AU2 för beredning. 


§ 33) Entledigande av GST-koordinator 


GST-koordinatorn Kia Karlsson har begärt att GR entledigar henne från upp-
draget som GST-koordinator. 


GR Ubeslutar dels U att entlediga Kia Karlsson fr.o.m. den dag en ny GST-
koordinator utsetts, Udels U att klubbarna genom ett medlemsutskick från Riks-
valnämnden ska erbjudas att nominera kandidater senast den 30 september 
och att RVN ska lämna en sammanställning av de nominerade till AU i god 
tid före AU2 senast 5 oktober. 


§ 34) Val till arbetsgruppen för personer med funktionsvariationer 


AU föreslår att GR väljer PDG Maria Fältmark och LP Josefine Östh till Ar-
betsgruppen för personer med funktionsvariationer för en period på tre år 
fr.o.m. verksamhetsåret 2018–2019 


GR UbeslutarU enligt AU:s förslag. 


§ 35) Fastställande av hanteringen av Katastrofberedskapen under detta 
verksamhetsår 
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Enligt stadgarna för Katastrofberedskapen (§ 2) ska Katastrofberedskapen le-
das av GRO och Kommittén för hjälpverksamhet. Efter det att RM 2018 an-
tog nya stadgar för multipeldistriktet så har kommittén ersatts av Arbetsgrup-
pen för personer med funktionsvariationer inom Servicekommittén. 


AU föreslår att GR beslutar Udels U att Katastrofberedskapen ska bestå av GRO, 
koordinatorn för GST samt Arbetsgruppen för personer med funktionsvariat-
ioner med GRO som ordförande, Udels U att AU ska ta fram ett förslag till an-
passning av stadgarna för Katastrofberedskapen som ska föreläggas RM 
2019. 


GR UbeslutarU enligt AU:s förslag. 


§ 36) Rapporter 


a) Water Means Life 
Rapport, se bilaga 9 


Projektledaren Kenneth Lindgren, LC Borlänge kompletterar den skriftliga 
rapporten med bl.a. information om att ansökan om LCIF-medel ska göras.  


GR har tidigare beslutat att rekommendera klubbarna att bidra med 100 kr 
per medlem till projektet. 


AU föreslår att GR godkänner rapporten och lägger den till handlingarna. 


GR noterar rapporten. 


ba) De Glömda Barnen  
Rapport, se bilaga 5 


PGRO Annika Nordell och PGRO Mathias Öberg kompletterar den skriftliga 
rapporten med bl.a. att turkiska myndigheter numera fullt ut accepterar pro-
jektet och stödjer det och att alla resor till och från Adana görs på enkla och 
billiga sätt liksom boendet på plats. 


AU föreslår att GR godkänner rapporten och lägger den till handlingarna. 


GR noterar rapporten. 


bb) NSR-projektet De Glömda Barnen 


PGRO Annika Nordell och PGRO Mathias Öberg informerar även om NSR-
projektet De Glömda Barnen som bedrivs på samma platser men med inrikt-
ning mot ett traumacenter. En turkisk minister har varit i kontakt med pro-
jektledningen för att få stöd för utveckling i landet. 


c) LEO och Europaforum för LEO 
Rapport, se bilaga 19 


LEO-koordinatorn har i sin skriftliga rapport föreslagit att GR beslutar att 
vissa inköp av PR-material får göras.  


LEO Europaforum 2021, SWEDANIA, kommer att genomföras i samarbete 
mellan Danmark och Sverige den 14 – 15 augusti 2021 med preforum den  
29 – 31 januari 2021. Från Sverige är det främst LEO från Växjö och Linkö-
ping som ingår i planeringen.  
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Lion Viktor Sundman, LC Stockholm/Globen och ordförande i arbetsgrup-
pen för LEF informerar om organisation, program och övrig planering. 


AU föreslår att GR godkänner den skriftliga rapporten och lägger den till 
handlingarna,  


GR UbeslutarU att förslaget om inköp remitteras till AU för beredning, eftersom 
det inte fanns tillgängligt vid AU:s möte. 


d) Riksvalnämnden 
PDG Ulf Karlsson rapporterar att RVN har börjat förbereda utskick inför 
årets nomineringar. 


GR UbeslutarU att schema för val till olika befattningar ska uppdateras. 


e) Hjälpfonden 
Rapport, se bilaga 17 


PDG Martin Enkvist, ordförande för Stiftelsen Sveriges Lions Hjälpfond, 
kommenterar den skriftliga rapporten och trycker på att fonden behöver ett 
kapitaltillskott för att kunna fortsätta att dela ut medel och därmed även fort-
sättningsvis framstå som trovärdig vid marknadsföringen av 90-kontot. Svå-
righeten att rekrytera månadsgivare har enligt Martin sin grund i att det är 
svårt att rekrytera givare utan stora reklaminsatser, vilket fonden saknar 


AU föreslår att GR godkänner rapporten och lägger den till handlingarna. 


GR UbeslutarU att AU ska bereda frågan hur fondens problem ska hanteras. 


f) PR  
Rapport, se bilaga 16 


AU föreslår att GR godkänner rapporten och lägger den till handlingarna. 


GR UbeslutarU att AU utifrån den skriftliga rapporten överväger vilka åtgärder 
som behövs för att förbättra PR-arbetet och att AU:s slutsatser ska redovisas 
på GR3 


AU föreslår vidare att det presenteras en PR- och kampanjplan för det inne-
varande verksamhetsåret senast vid GR3 för beslut avseende ”De Glömda 
Barnen” och ”Water Means Life” 


GR UbeslutarU enligt AU:s förslag 


g) Riksmöteskommittén  
Rapport bilaga 7 


GR noterar rapporten. 


h) Lions Quest Tillsammans  
Rapport, se bilaga 26 


2:e VDG Svante Hanses, ersättare för ordföranden för Stiftelsen Lions Quest 
Stig Lundqvist, kommenterar rapporten. 


GR noterar rapporten. 


i) Ungdomskommittén 
Rapport, se bilaga 11 
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Ungdomsutbytet 
YED Anita Hult kompletterar den skriftliga rapporten med information om 
att alla distrikt nu har en YEC och om upplägget av den YEC-konferens som 
hålls den 20 – 21 oktober i Södertälje. 


GR Ubeslutar dels U att uppdra åt YED Anita att till GR3 komma med förslag på 
arbetsplan för att få fram nya rutiner för anordnandet av framtida ungdomslä-
ger, Udels U att lägga rapporten till handlingarna. 


Sökhundar 
Lion Felle Fernholm, ledamot i Ungdomskommittén, kommenterar rapporten 
i den del den handlar om inköp av sökhundar bl.a. om att om att överenskom-
melsen med Tullverket är gammal och behöver ses över och att det ”pratas 
om” att det finns för mycket pengar i för inköp av hundar som skulle kunna 
användas till något annat ändamål men han anser att de ska användas till hun-
dar enligt donerande klubbars önskemål. 


GR UbeslutarU att uppdra till Controller Bengtåke Johansson att i samråd med 
Felle Fernholm utarbeta ett förslag till ny överenskommelse med Tullverket. 


j) GLT  
Rapport, se bilaga 8 


GLT-koordinatorn Anna From Lindqvist kommenterar rapporten och trycker 
särskilt på att distrikten bör skicka deltagare till RLLI-kursen i Södertälje. 


GR noterar rapporten. 


k) GMT  
Rapport, se bilaga 18 


GMT-koordinatorn Anette Sjöberg kommenterar sin rapport och informerar 
om, som svar på en fråga, att någon särskild medlemskampanj inte har plane-
rats men behöver utifrån verksamhetsplanen snarast upprätta en plan för årets 
medlemskampanj. 


AU förslår att GR godkänner rapporten och lägger den till handlingarna. 


GR noterar rapporten. 


l) GST 


GST-koordinatorn Kia Carlsson rapporterar att målen för verksamhetsåret är 
desamma som förra året nämligen dels en ökad aktivitetsregistrering, dels en 
ökning av antalet projekt, dels att skapa en projektkatalog för Sverige. 


Kia informerar vidare om införande av appen MyLion i Sverige som sker 
inom en vecka och att vi bör börja med att undersöka hur vi kan använda den 
för att nå våra mål. 


Kia informerar slutligen om att ett GAT-möte med inriktningen att få GAT 
att bli ett team på distriktsnivå tillsammans med DG. Mötet hålls i september 
och alla GAT-medlemmar på distriktsnivå är kallade. Detta blir det första fy-
siska mötet för GST första fysiska mötet men distrikten P och GD saknar 
fortfarande GST. Hon uppmanar distrikten att använda GAT-teamen vid nya 
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projekt och genom att informera dem kan ev. Samordning göras med redan 
pågående projekt. 


GR noterar rapporten. 


- Volontärer 
GST-koordinatorn Kia Karlsson uppmanar GR att utse två personer som kan 
arbeta med volontärfrågan, en med inriktning Sverige och en med inriktning 
internationellt. Kia anser att Lions behöver definiera vad en volontär är i vår 
verksamhet och vilka egenskaper/kunskaper som behövs. Här finns ett ar-
betsunderlag från Volontärbyrån att använda  


- Tältaktiviteten/Bring Quality to Life  
Rapport, se bilaga 12 


PDG Reino Wickström kommenterar gruppens rapport och framhåller sär-
skilt dels att Lions med bidrag från LCIF köpt utrustning för 30 MKR, dels 
att avtalet med MSB säger att vi ska ha 500 tält i lager, dels att det behöver 
tas fram bestämmelser om val av ledamöter i till arbetsgruppen. 


AU föreslår att GR godkänner rapporten och lägger den till handlingarna. 


GR noterar rapporten. 


GR UbeslutarU att uppdra till AU att ta fram ett förslag på bestämmelser om val 
av ledamöter i tältkommittén. 


- Funktionsvariationer 
LP Josefin Östh kommenterar sin roll som kontaktperson med Special Olym-
pics 


m) Nya distrikt 
Bilaga 15 


PGRO Annica Nordell och PGRO Finn Bangsgaard från genomförandegrup-
pen informerar bl.a. om att gruppen vill gå vidare i processen genom att ar-
beta med distriktens arbetsgrupper, att distrikten utser en kontaktperson, att 
genomförandegruppen vill träffa distriktens arbetsgrupper så fort det går för 
att tillsammans gå igenom tidplaner och checklistor och att PID Bruno 
Ahlqvist, som också ingår i genomförandegruppen, kan biträda distrikten om 
det uppkommer problem med t.ex. permutationer av distriktens stiftelser och 
fonder.  


AU föreslår att GR godkänner rapporten och lägger den till handlingarna. 


GR noterar rapporten. 


n) MD:s miljökommitté 
Rapport, se bilaga 13 


AU föreslår att GR beslutar att utse Lion Jan Eksvärd till ordförande i en ny-
inrättad MD miljökommitté. Arbetsgruppen har även uppdraget att utse mot-
tagare av Sveriges Lions Miljöpris. 


Jan Eksvärd kompletterar rapporten och meddelar att han inte har möjlighet 
att ta på sig uppdraget att vara gruppens ordförande och föreslår därför att 
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Flemming Denne, LC Saxtorp, som ingår i arbetsgruppen, i stället utses till 
ordförande- 


GR Ubeslutar dels U att utse Flemming Denne till ordförande, Udels U att Jan Eks-
värd fortfarande är ansvarig för Sveriges Lions Miljöpris, Udels U att fler perso-
ner bör rekryteras till gruppen. 


o) Jubileumsinsamlingen, 
Rapport, se bilaga14 


AU föreslår att GR godkänner rapporten och lägger den till handlingarna 


GR noterar rapporten. 


p) Conventions reseledares rapport 
Rapport, se bilaga 24 


PGRO Finn Bangsgaard kommenterar rapporten. 


GR UbeslutarU att AU tillsammans med personalen på kontoret arbetar för att 
sådana problem som uppstod för under årets resa inte inträffar igen. 


§ 37) Projektkoordinator, komplettering av anvisningar för projekt 


Projektkoordinatorn Alf Göran Andersson redogör för arbetet med att kom-
plettera projektanvisningarna och om IP:s intresse att vi tar fram internation-
ella projektanvisningar för LCI. 


AU har beslutat att komplettera Projektanvisningar med dokument från MD 
Projektkoordinator Alf-Göran Andersson 


GR Ubeslutar dels U enligt IP:s önskemål, Udels U att en arbetsgrupp bildas som be-
står av projektkoordinatorn Alf-Göran Andersson PGRO Annica Nordell, 
PGRO Mattias Öberg, tidigare controllern Bengt Parkstam samt att en styr-
grupp tillsätts som består av projektkoordinatorn Alf-Göran Andersson, GRO 
Nils-Erik Borgström och IPGRO Mats Granath. 


§ 38) PR-plan avseende nationella insamlingar 


GR UbeslutarU att AU ska tillsätta en arbetsgrupp för att stötta distrikt och klub-
bar vid marknadsföring. 


§ 39) Konungens jubileumsfond 


GRO Nils-Erik Borgström informerar om att klubbar numera kan söka bidrag 
från fonden.  


§ 40) Information från Lions besök hos HMK 


IPGRO Mats Granath informerade om sitt besök hos HMK där han tillsam-
mans med LP Ami Israelsson, LC Stockholm och redaktören för tidningen 
Lion, Uno Hufudsson, LC Skultorp, dels presenterade Europas första Lions 
klubb vilken firar 70 år i år, dels informerade HMK om att Sveriges Lions 
har satt in ett bidrag till Sveriges nationella insamling Water Means Life i 
Somalia i HMK:s namn. Mötet varade i 30 minuter och en mycket positiv di-
alog omkring Lions utveckling kunde föras med möjlighet till resonemang. 
En artikel om besöket kommer i kommande nummer av tidning LION. 
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§ 41) Inför EF i Skopje 


MD kommer att representeras av GRO Nils-Erik Borgström, VGRO Thor-
björn Bengtsson, IPGRO Mats Granath och YED Anita Hult. Mats Granath 
kommer att biträda Anita Hult i arbetet med att avtala om lägerplatser. 


Mats Granath ska även Udels U föreläsa på Euro Asia Committe om resultatet av 
MD-projektet Diabeteskliniken i Sri Lanka Udels U i plenum berätta historien 
om LC Stockholm 70 år. 


§ 42) NSR 2019 


GRO Nils-Erik Borgström informerar om att NSR möts den 18 – 20 januari 
2019 på Gardemoen i Norge. 


§ 43) Tillkommande ärenden 


Inga ärenden har anmälts 


§ 44) Information från GRO, IPGRO, VGRO och Controller 


IPGRO Mats berättade om sin Lionagenda de närmaste månaderna innan 
GR3 och att arbetet med verksamhetsberättelsen för verksamhetsåret 17 – 18 
är påbörjat. 


VGRO Thorbjörn Bengtsson påpekar vikten av att vid alla aktiviteter ha med 
någon som kan prata om behovet av nya medlemmar. 


§ 45) Övriga ärenden 


Framtidsutsikter 
PID Bruno Ahlqvist informerar om tidigare framtidsgruppens arbete och slut-
satser 


§ 46) Mötets avslut 


IPGRO Mats Granath tackar GRO Nils-Erik Borgström för ett väl genomfört 
GR2-möte med ett välplanerat och trevligt program för IP:s besök i Göte-
borg. 


GRO Nils-Erik Borgström tackar GR och samtliga deltagare och avslutar 
mötet. 


 


 


Nils-Erik Borgström  Urban Möller 
GRO   Sekreterare 


 


Justeras 


 


Eva Jansson   Pär Oremo 
DG 101A   DG 101N 





		§ 18) Mötets öppnande

		GRO Nils-Erik Borgström öppnar mötet.

		IPGRO Mats Granath håller parentation över Martha Åkestam som avlidit under sommaren.

		IPGRO avtackade arbetsgruppen för ny distriktsindelning och stadgesekreteraren med blommor för speciella insatser föregående verksamhetsår samt avgående kassör Agneta Andersson för Sveriges Lions Hjälpfond, med en donation till LCIF.

		§ 19) Val av justerare

		§ 20) Tillkommande ärenden och övriga frågor

		a) Framtidsutsikter, Bruno Ahlqvist

		§ 21) Fastställande av ärendelistan

		GR UfastställerU ärendelistan.

		§ 22) Föregående mötets protokoll,  Se bilaga 6

		GR UbeslutarU att komplettera bilaga 3 till protokollet från GR1 2018-07-03 med att Lars Palo valts till ordförande för Jubileumskommittén och UbeslutarU att efter kompletteringen att lägga protokollet till handlingarna.

		§ 23) Ekonomi/Budget, bilagor  Se bilagorna 20, 21, 22 och 23

		§ 24) Status MyLion, Handboken Light

		§ 25) Rapport från möte med Radiohjälpen

		§ 26) Ansökan från Special Olympics,  Se bilaga 27

		§ 27) Världsliondagen den 8 oktober

		§ 28) Samarbete Dröse & Norberg, Djungelboken, nov-18 – mars-19

		§ 29) LCIF

		§ 30) GRO-pärmen, uppdatering

		§ 31) Konferens GAT i Frankfurt

		§ 32) Procedur för val till ID,  Rapport, se bilaga 25

		§ 33) Entledigande av GST-koordinator

		§ 34) Val till arbetsgruppen för personer med funktionsvariationer

		§ 35) Fastställande av hanteringen av Katastrofberedskapen under detta verksamhetsår

		§ 36) Rapporter

		§ 37) Projektkoordinator, komplettering av anvisningar för projekt

		§ 38) PR-plan avseende nationella insamlingar

		§ 39) Konungens jubileumsfond

		§ 40) Information från Lions besök hos HMK

		§ 41) Inför EF i Skopje

		§ 42) NSR 2019

		GRO Nils-Erik Borgström informerar om att NSR möts den 18 – 20 januari 2019 på Gardemoen i Norge.

		§ 43) Tillkommande ärenden

		§ 44) Information från GRO, IPGRO, VGRO och Controller

		IPGRO Mats berättade om sin Lionagenda de närmaste månaderna innan GR3 och att arbetet med verksamhetsberättelsen för verksamhetsåret 17 – 18 är påbörjat.

		VGRO Thorbjörn Bengtsson påpekar vikten av att vid alla aktiviteter ha med någon som kan prata om behovet av nya medlemmar.

		§ 45) Övriga ärenden

		Framtidsutsikter PID Bruno Ahlqvist informerar om tidigare framtidsgruppens arbete och slutsatser

		§ 46) Mötets avslut
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Special Olympics 
Bidragsansökan Lions 



BIDRAGSANSÖKAN  
Special Olympics Sverige ansöker om medel för att skicka deltagare på Special Olympics World Summer Games i 
Abu Dhabi 2019.  



BAKGRUND – Special Olympics är breddidrott för personer med utvecklingsstörning 
1 % av världens befolkning har en utvecklingsstörning, vilket är cirka 100 000 personer i Sverige. Det är en 
avvikelse i hjärnans kognitiva utveckling och innebär nedsättning i intelligens och bristande adaptiv förmåga, som 
leder till svårigheter att klara vardagslivet inom områden som hem, skola/arbete, fritid och samhälle. Det finns 
olika grader och typer av utvecklingsstörning. En av dessa är Downs syndrom. Gruppen personer med 
utvecklingsstörning drabbas oftare av isolering, stigma och sämre hälsa än befolkningen i övrigt. Något som gör 
att idrott är extra viktigt för den här målgruppen.  



Special Olympics är en verksamhet i parasporten som jobbar med breddidrott för personer med 
utvecklingsstörning. Organisationen grundades 1969 i USA av Kennedyfamiljen. Det som där började som en 
lägerverksamhet har nu utvecklats till att vara en global organisation som omfattar 5 miljoner idrottare i 175 
länder. I Sverige finns cirka 10 000 idrottare och verksamheten drivs av att idrott är den bästa vägen för alla för 
att nå en bättre hälsa. Både fysiskt och psykiskt. http://www.specialolympics.se/OmSpecialOlympics/monifilm  



Special Olympics Sverige har funnits inom Svenska Parasportförbundet sedan 2009 och de senaste åren har 
organisationen vuxit och arbetar med allt ifrån idrottsdagar i särskolan till att genomföra den störta nationella 
idrottstävlingen för personer med utvecklingsstörning, Special Olympics Games. Detta är symboliskt för vad 



2018-2019  2018-08-22   Bil 27





http://www.specialolympics.se/OmSpecialOlympics/monifilm
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Special Olympics 
Bidragsansökan Lions 



Special Olympics står för. Det är gräsrotsidrott som står för personlig utveckling. En person kommer till en 
idrottsdag i skolan och får introduceras till ett aktivt liv på ett enkelt och roligt sätt, utan krav på att tävla. Hos 
dem där ett större intresse väcks ska man kunna tävla och utvecklas efter egna förutsättningar.  
Detta är något som alla deltagare i Sverigelaget har gjort.  
 
SVERIGELAGET 
Den 7–21 mars 2019 kommer Sverigelaget att åka till Abu Dhabi och tävla på Special Olympics World Summer 
Games. Det är nästa års största tävling för denna målgrupp cirka 7000 aktiva från 175 länder som kommer mötas 
och tävla i 24 olika idrotter. Sverige deltar i åtta av dessa: fotboll, friidrott, golf, handboll, judo, ridsport och 
simning  
 
För att få delta på dessa spel krävs det att man är aktiv inom en förening och har tränat och tävlat under en längre 
period. Utöver detta var det obligatoriskt att delta på Special Olympics Games i Göteborg 4–6 maj som var den 
officiella uttagstävlingen inför Abu Dhabi.  
 
EFFEKTEN AV EKONOMISKT BIDRAG: 



• Möjliggör att vi kan skicka Sverigelaget på Special Olympics World Summer Games i Abu Dhabi 2019  



• Vara med och skapa nya ambassadörer för Special Olympics Sverige – och visa att idrott för personer med 
utvecklingsstörning är viktigt.  



• Vara med och ta arbetet med Sverigelaget till en ny nivå. Vi vill skapa en återsamling för hela truppen 
efter spelen i Abu Dhabi och med större ekonomiska resurser är detta möjligt.  
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SPECIAL OLYMPICS ÅTAGANDEN:  



• Lyfter Lions som en partner i arbetet med Special Olympics World Summer Games i Abu Dhabi 2019. 
Detta omfattar bland annat exponering på Special Olympics olika kanaler. Detta omfattar hemsida, 
sociala medier, nyhetsbrev och exponering på annat framtaget marknadsmaterial  



• Inbjudan till middag under Sverigelaget förberedelseläger 8 december 2018 i Stockholm  



• Lions får ta del av information om hur arbetet med Sverigelaget går och berättelser om deras prestationer 
i Abu Dhabi 2019. Bland annat genom nyhetsbrev.   



• Möjlighet att ta del av bilder och information från Special Olympics World Summer Games 2019 



• 1 publicerat pressmeddelande som lyfter fram Lions som partners för Sverigelaget under Special Olympics 
World Summer Games i Abu Dhabi 2019, med logotyp och länk till Lions webbplats.   



 
ANSÖKT BELOPP 
Vi söker ett ekonomiskt bidrag på 250 000 kr för att kunna skicka Sverigelaget på Special Olympics World Summer 
Games i Abu Dhabi 2019.  
 



Kontaktperson:  



 
Linnéa Björndahl  
Ansvarig för Special Olympics Sverige  
linnea.bjorndahl@parasport.se  





mailto:linnea.bjorndahl@parasport.se
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GR1, Las Vegas 2018-07-03 
 
Närvarande: DG Eva Jansson 101A, DG Ulf Carlsson 101B, DG Allan Björklund 101GD, DG 
Per Orremo 101N, DG Bjarne Hald 101P, DG Jan Augustin 101S, DG Britt – Marie Sellbrink 
101SM, DG Ingrit Frei Antonsson 101SV, DG Torkel Gille 101U, 
DG Sture Branmark 101VG, GRO Nils-Erik Borgström 
 
Övriga närvarande: PID Kenneth Persson, PGRO Finn Bangsgaard, PDG Eva Persson 
 



1. Mötet öppnades av GRO Nils- Erik Borgström 
2. Dagordningen godkändes 
3. Val av sekreterare DG Eva Jansson 



Val av två justerare DG Ulf Carlsson, DG Allan Björklund 
4. Anmälan tillkommande ärenden och övriga frågor: 



 
Tillkommande ärenden: 
a. Rutiner för projekt 
b. Tidsplan 
c. DG- Brev 
d. Rapport från RM 
e. Plats för GR 3 
f. Pressrelease ang uttalande om rasism 
g. New Voices 



 
Övriga frågor: 
a. PID Kenneth Persson ang regelverk inför nominering av Internationell Director (ID) 



 
5. GR beslutar att med ovanstående tillkommande ärenden och övriga frågor fastställa 



föredragningslistan. 
 



6. Föregående protokoll från GR6 samt GR6x godkändes och lades till handlingarna. 
 



7. Beslut om firmatecknare, bilaga 1 
GR beslutar att 
– GRO Nils-Erik Borgström och VGRO Thorbjörn Bengtsson i förening äger teckna 
firman. 
– ge fullmakt åt Bengt Lundblad och Cynthia Lo att två i förening teckna firman 
avseende löpande bank- och postärenden. 
– ge Bengt Lundblad fullmakt att teckna firman avseende förarattesterade dokument 
rörande skatteinbetalningar via Internet. 
– punkten är omedelbart justerad. 
 



8. Beslut om attesträtt bilaga 2 
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GR beslutar enligt bilaga 
 



9. Beslut om arbetssätt bilaga 3 
GR beslutar enligt bilaga 
 



10. Beslut om delegationsordning bilaga 4  
GR beslutar enligt bilaga. 
Redovisning av rekommendationer till placeringskommittén enligt punkten GR3 §49 
2003-2004 ska göras på GR 2 
 



11. GRO informerar att tidigare beslutad resepolicy är uppdaterad med från Skatteverket 
gällande ersättningar gällande traktamente. 
 



12. Beslut om sekreterare för AU och GR Verksamhetsåret 2018-2019 
Sekreterare för AU väljs vid varje möte. GR beslutar att till sekreterare på GR möten 
välja stadgesekreterare Urban Möller. 
 



13. Beslut om utredning av Controllerns funktion och AU: s sammansättning. 
GR beslutar att välja Bengt Parkstam att leda utredningen. 
 



14. GRO:s Info: Har varit mycket intensiva dagar här på Convention, ser fram mot ett 
intensivt år med kloka och väl underbyggda beslut. 
 



15. Inför GR2 24-26 Augusti.  
Besök av IP Gudrun Yngvadottir, finns ännu ingen tid för ankomst på fredag. 
Plats för GR 2 är på Choice Hotel 11 i Göteborg. 
Programmet är ännu ej klart, prel program redovisades av GRO.  
Alla medlemmar får en inbjudan. 
 



16. Tillkommande ärenden 
 



a. DG Pär Oremo efterlyste tydliga rutiner för projekt och att inga oförberedda projekt 
får starta. Klart och tydligt vilka dokument som gäller innan beslut tas.  
GR beslutar att gällande dokument avseende rutiner för projekt skall finnas 
åtkomliga på MD:s hemsida samt att ej längre gällande dokument ska tas bort. 
 



b. Verksamhetsåret mötesplan är utskickad och finns på MD:s hemsida. GRO 
uppmanar DG att säkerställa att tider enligt mötesplanen stämmer in på möten i 
resp distrikt. 
 



c. DG Ulf Carlsson föreslår att DG skickar DG-breven till hela gruppen för att ge tips 
och underlätta för varandra. 
GR beslutar enligt förslag. 
 



d. DG Britt-Mari Sellbrink rapporterar att RM i Ronneby gick med vinst. 
 



e. GR beslutar att GR3 17-18 november planeras till att vara i Uppsala. 
 



f. Uttalande om att ta ställning i samhällsfrågor behöver göras med stor försiktighet 
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och med en övergripande strategi och policy.  
GR beslutar enhälligt att denna gång inte gå ut med press release. 
. 



g. PDG Eva Persson informerade om IP:s projekt New Voice. Det är ett nytt projekt 
där budskapet är att öka andelen kvinnliga medlemmar och andelen kvinnliga 
ledare och har vi frågor om detta kan vi vända oss till Eva Persson som finns som 
resurs. För närvarande finns inte information om detaljer, Eva Persson skickar ut 
dokument och frågan tas upp igen på GR 2. 



 
Övriga frågor: 



a. GR beslutar att ge PID Kenneth Persson uppdrag att tillsammans med övriga 
tillgängliga ID uppdatera bef dokument gällande Internationell Director (ID), som 
ska väljas på RM i Västerås. Det uppdaterade dokumentet skickas till GRO. 
Frågeställning om budget för nominerad ID tas upp på GR 2. 



 
17. Mötet avslutades av GRO med önskan om en trevlig sista kväll i Las Vegas. 



 
 
 
 
 
 
Nils-Erik Borgström   Eva Jansson 
Mötesordförande   Mötessekreterare 
GRO     DG101A 



 
 
Justeras: 



 



 



 



Ulf Carlsson    Allan Björklund 
DG 101B    DG 101GD 
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Lions Club International MD 101 SVERIGE 



Datum: 2018-07-25 



Lions Clubs International MD 101 Sverige – Geijersvägen 24 – 112 44  STOCKHOLM 



Rapport/Förslag från MDRMK Kommitté 



Till GR 2 i Göteborg 



Rapport nr 1 2018-19 
MDRMK lämnar här rapport nr 1 efter telefonmöte den 5 juni 2018. Nästa möte sker i 



samband med GR 2 i Göteborg. 



Avtal med hotellkedja/or 
Vi är inte riktigt nöjda med resultatet men ger oss inte. Vi vill försöka se hur Norge lyckats för 



att kunna pressa på lite till. Frågan återkommer. 



Riksmötesorter 
MDRMK kommer att förlägga ett möte i Falun i slutet på september för att säkerställa ortens 



möjligheter till arrangemang. Vi har också funderingar kring resvägar, -tid och -kostnader. 



Intresseanmälan 
Några fler intresseanmälningar har inkommit som behandlas tillsammans med arbetet med 



kommande riksmöten. Dock måste intresseanmälan vara ständigt på topp i nyhetsflödet 



annars glöms den bort av klubbarna. 



Övriga frågor 
A. Reseutjämningssystemet



Deltagarna på seminariet i Ronneby tyckte att idén om reseutjämningssystem är intressant.



MDRMK har påbörjat arbetet med ett underlag för hur detta praktiskt ska kunna tillämpas.



Förslag till beslut: 
Ej aktuellt 



Annette Eiserman-Wikström Finn Bangsgaard        Thorbjörn Bengtsson Annica Nordell Mattias Öberg 



MDRMK 
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MDGLT Anna From-Lindqvist 



– 070-2181956 



anna@euniqem.com 
Rapport till GR:2 från MDGLT 



RLLI ansökan till USA om ekonomiskt stöd har beviljats under sommaren så den 



kommer att genomföras! Den hålls i Södertälje den 19-21/10 2018. 



Anmälan görs via lions.se senast den 10/9. Passa på att rekrytera deltagare (max 



25st får gå). Först till kvarn gäller. Vi är fyra ledare som sedan finns som framtida 



resurs då varje distrikt kan söka pengar för RLLI och genomföra detta.  



GAT-utbildning den 14 - 16/9 2018 på Ugglarp stugor och konferens (2,5 mil norr 



om Halmstad). Inbjudan gäller samtliga GMT, GLT och GST i distrikten. En viktig 



utbildning och även inriktning mot att leda zo-utbildningar o temadagar i distrikten. 



Mer information på: lions.se. 



VDG-utbildningen: Startar den 17 - 19/8 sedan med deltagande och utbildning på 



GR:2. Medel från USA söktes för sista utbildningshelgen i maj 2018 och det är 



beviljat.  



Vänliga hälsningar! 



Anna From-Lindqvist 
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Projektbeskrivning 



Lions vattenprojekt 



Water Means Life 



             Borrning efter dricksvatten i Somalia 



Innehållsförteckning 



Bakgrund      sida 2 



Fältstudier      sida 3 



Bakgrund      sida 3 



Rapport avseenden genomförda geologiska tester  sida 4 



Test- och mätmetoder     sida 4 



Beskrivning av mätmetod    sida 5 



Närmare beskrivning av företaget som genomfört mätningen sida 6 



Fältstudier och resultat    sida 7 



Rekommenderad utrustning för borrning   sida 7 



Exempel på geologiska mätresultat   sida 8 



Lions nuvarande verksamhet i Somalia                      sida 9 



Lions kontakt med myndigheter i Somalia                     sida 10 
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Projektgruppens medlemmar                      sida 11 



 



 



 



 



Bakgrund 



Den pågående svältkatastrofen i Somalia, nordöstra Kenya, Jemen och Syd Sudan är anledning till att 
vi idag inser att enda möjligheten att i framtiden förhindra fortsatt svält är enda sättet genom att 
borra efter vatten. 



Att samla in stora belopp för att köpa vatten och mat, som nu sker, är ju en högst tillfällig lösning och 
utan vatten dör ju också befolkningens boskap, vilket leder till svält. 



Tillgången på rent vatten är minimal och vattnet från de sparsamma regnen blir ofta bara 
ånga innan det kan tas om hand.                                                                                                                                 
Vägar för effektiv kommunikation saknas, ett sjukhusbesök blir en tvådagars tur på en lastbil 
eller liknande. Lokala problem finns i mångfald och olikartat, men det finns framförallt en sak 
som måste prioriteras och det är tillgång till rent vatten. 



Klimatet i t.ex. Puntland (nordöstra Somalia) är mycket torrt, vilket också försvårar odling. 
Befolkningen livnär sig på boskapsuppfödning av framför allt får och getter.                                         
Flertalet innevånare i Bari-regionen bor i byar eller lever som nomader. Dieten består av 
mjölk, ris och någon gång kött. Bristen på andra typer av mat orsakar många sorters 
bristsjukdomar.                                                                                           



Mursal är medlem i Lions Club Borlänge och bor sedan 2003 i Sverige. Mursal Ismail Isa har 
sedan 2012 startat 3 Lions Club i Somalia.  



Lions Club finns nu på 3 platser i Somalia och genom att Mursal Ismail Isa, kommer från 
området och har mycket god kännedom om vilka åtgärder som man behöver genomföra för 
att rädda situationen. Mursal Ismail Isa besökte dessa byar mer 9 gånger under de senaste 
13 åren.  



 Vatten löser problemet och tillgång på vatten skulle också möjliggöra odling av grönsaker. Vi 
skulle också minska det mänskliga lidandet, där kroppslig slitage och mental påfrestning hos 
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flickor och kvinnor är påtaglig. Med rent vatten skulle befolkningen i detta område ha skapa 
en bättre framtid genom att kunna odla, låta sina barn gå i skolan.   



 



Lions Club vill därför starta ett projekt för att hjälpa till med ett antal borrhål i regionen så 
att befolkningen har möjlighet att stanna kvar även om det blir längre perioder med torka i 
området.  



Byarna som projektet riktar sig är Unuun, Beeli Wacatay, Xamure och Balidhidin.                                                                                                                                                                                                                                          
Dessa fyra byar bebos av ungefär 14-20 000 personer enligt UN Habit och lokala 
myndigheter (2014). 



Det är byn Beeli Wacatay som Lions har för avsikt att börja med. I Beeli Wacatay ligger lions 
utbildningsverksamhet sedan 2013, en grundskola med kvällskurser för kvinnor och unga 
flickor som inte har möjligheta att gå i skolan på dagtid på grund av familjesysslor, framför 
allt vatten hämtning. Platsen är tidigare utmärkt av grundvatten geolog från Sverige.                                                                       



Fältstudier inför planerad borrning efter Vatten 



Sommaren 20011 genomförde Mursal Isa, med hjälp av Svensk Geolog, en fältundersökning i 
Puntland i nordöstra Somalia.  



Fältundersökningen visade ett mycket stort behov av rent vatten och i dagsläget är behovet 
än värre med den svältkatastrof som nu råder.                                                                                                          
Ungefär 20 miljoner människor riskerar att dö i Somalia, Syd Sudan, Jemen, Kenya och 
nordöstra Nigeria. Borrning efter vatten i Somalia har vi stor möjlighet att lyckas.                                                            
Vi vet, genom fältstudien, var man skall borra och borrutrustning finns att tillgå.                                               
Det är dock en fråga om finansiering. (se bifogade kostnadsbudget och offerter) 



De genomförda fältstudierna har dokumenterats i skrift. (se nedan)                                                                   
Genomförd fältstudie finns även dokumenterad på film. 



Undersökningen genomfördes av Birger Fogdestam        Senior Hydrogeologist.                                                                                                   



Bakgrund 



WPS är ett vattenprojekt som riktar sig mot den östra delen av Bari-regionen I Puntland Somalia. 
Projektets huvudmål omfattar många byar i Qandala och Iskushuban distrikten i Bari-regionen. 
Avsikten är att fortsätta, inte bara inom detta område, utan även andra delar av Somalia i framtiden, 
särskilt de mest drabbade områdena av torka. 



Närmaste international flygplats ligger Bossaso i Aden-bukten. Bossaso är huvudstad i Bari Regionen 
med ungefär 600 000 invånare. Bossaso har också en stor hamn, som också används av Etiopien och 
södra Somalia. Iskushuban ligger öster om Bossaso, nära Indiska oceanen medan Qandala ligger norr 
om Bossaso vid Aden viken. I dessa områden finns knappast några vattenbrunnar. Folk dricker i 
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princip regnvatten som lagras i handgjorda vattenreservoarer. Detta orörda vatten kan orsaka många 
sjukdomar. 



Klimatet är mycket torrt, vilket gör att odling av mat är alltför svårt. Befolkningen är beroende av 
boskap, i huvudsak getter och får. De flesta av invånarna lever i byar och som nomade 



 



 



Livslängden är mellan 40 och 45år, eftersom sjukdomar ofta förekommer. Dieten består av mjölk, ris 
och ibland kött. Avsaknaden av annan typ av mat orsakar bristsjukdomar. Tillgången på rent vatten är 
minimal och vatten från tillfälliga regn förångas innan det kan nyttjas.  



Projektet har genomfört två fältstudier i Puntland, Somalia. Den första 
sommaren 2008 och den andra sommaren 2011.  



Fältstudierna 2011 genomförde projektet undersökningar för att hitta vatten I 9 byar. Ytterligare två 
städer gynnades och de var Garoweh, huvudstad i Puntland, samt staden Armo. 



Metoden som användes var VLF-metoden, som upptäcker strukturer med användbara kvantiteter av 
grundvatten, som finns i bergfrakturer och grottor. 



Vad man vet har VLF-metoden aldrig använts i Puntland och fältarbetet var initialt att se om det var 
möjligt att använda VLF-metoden. 



Resultatet visar att det är goda möjligheter att finna vatten i de undersökta områdena. 



Den här rapporten beskriver metoden som använts för att hitta vattenbrunnar och resultatet för 
sökning efter vatten. 



Rapporten inkluderar också en rekommendation av vilken typ av borrutrustning som kan användas. 



Använd metod – VLF-metoden 



Gott dricksvatten kan erhållas från berggrunden, men borrning utan föregående undersökning ger 
sällan vatten I tillräckliga mängder. Effektiva vattenutvecklingsprogram måste inkludera noggrant 
genomförda geologiska och geofysiska undersökningar. 
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Högproduktiva vattenbrunnar erhålls genom borrning I berg med längsgående sprickor.                                      
VLF-utrustningen upptäcker mestadels strukturer där användbart grundvatten samlats i 
bergfrakturer och grott-former, vilket möjliggör för borraren att välja den mest lovande                                           
platsen för borrning av vattenbrunnar. 



 



 



För VLF-mätning används en radiosändarstation som sander på VLF våglängd (Very Low Frequency 
Mycket låg frekvens t.ex. 15 – 30 kHz och en lång våglängd). En sådan radiovåg är kapabel att 
penetrera djupt ner i berggrunden (eller vatten) och används faktisk för militär kommunikation och 
navigation. 



Dessa radiovågor störs av omfattande  elektriskt ledande bergarter eller visa mineraler. De kan också 
vara djupdoppande i vattenbärande zoner. Dessa störningar eller avvikelser kan registreras med hjälp 
av VLF-mätning och användas för att hitta det optimala läget där borrning kan utföras för bästa 
kvantitet av grundvatten.  



WADI-VLF (använt I Puntland 2011)är ett toppmodernt geofysiskt instrument konstruerat för enkel 
användning. Ett inbyggt program gör det möjligt att omedelbart tolka mätningar på plats.                         
Emellertid, likt andra geofysiska instrument finner WADI enkelt fysiska strukturer i berggrunden men 
kan inte garantera vattentillgång i frakturerna. 
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Exempel på display-kurva



 



Exempel på avvikelser som visas på WADI-VLF utrustningens  display.  



Syftet med projektet 
Syftet med projektet ar varit att upptäcka möjligheterna att använda VLF tekniken för att göra 
kvantitesbedömningar av grundvattenreserver i stora sprickzoner i kalksten genom analys av 
amplituden i VLF avvikelser. Som bekant, har det aldrig tidigare förekommit någon VLF-undersökning 
i Puntland och fältarbetet var initialt att undersöka om det gick att få kontakt med någon sändare i 
Europa eller Asien. 



Terra – ett etablerat företag med hög kompetens  
Terra är ett Svenskt  företag, med kontor I Uppsala, Sverige, med Birger Fogdestam, Senior 
Hydrogeologist som högsta chef, som genom de flesta av sina aktiva år har varit anställd av  
Geological Survey of Sweden. 



B.Fogdestam har arbetat vid Geological Survey of Sweden under mer än 30 år. Mesta av uppgifterna 
har varit att jobba med kartläggning av grundvatten och grundvattenundersökning i Sverige.  



Fogdestam har också de senaste åren, anlitats av andra organisationer som konsult mestadels på den 
Afrikanska kontinenten t.ex. Libyen, Namibia, Botswana, Malawi och Sydafrika. Under 2011 
utfördes också undersökningar i Puntland, Somalia. Vid de flesta uppdrag utomlands har VLF-
metoden använts. VLF står för (Very Low Frequency). 



Fogdestam har under en period av 5 år varit chef för National Well Record Section och under mer än 
10 år chef för Division of Hydrogeology vid Geological Survey i Sverige. 



 



Fältstudier 2008 



Mursal Ismail Isa, projektets initiativtagare, genomförde förundersökningar sommaren 2008. Han 
besökte först byarna I Qandala distriktet.  Qandala består av fem kommuner: Unuun, Beelwacatay, 
Tuurmasaale, Balidhidin och Buq Atoti. Dessa fem områden har totalt ca 10000 invånare. Andra byar 
och städer som omfattas av projektet är: Barako, Hiriiro, Hubays och Armo. Dessa fyra områden har 
ungefär 20000 invånare.  



Syftet med projektet var att förbättra befolkningens levnadsvillkor genom att få fram rent 
dricksvatten som är nyckeln för varje människa. 
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Människor I byarna har aldrig haft vatten med sin orginella naturliga färg, p.g.a. de har alltid haft 
grönt, brunt eller svartfärgat vatten att dricka i sitt dagliga liv. 



 Projektets andra huvudmål var att överföra kunskap och resurser  samt uppmuntra människor att 
aktivt försöka lösa sina problem istället för att stå som mottagare av välgörenhet och att delta i ett 
långsiktigt initiativ för att hjälpa sitt land. 



Mursal har också tagit fram en dokumentärfilm, som bekostats av ABF, en Svensk organisation. 
Problemen som fanns i området genomgicks och behovet av vatten var absolut högsta prioritet.                          
ABF i Sverige och andra nyckelfigurer har gått med på att implementera vattenprospektering i 
området för att se om det finns tillräckligt med användbart vatten i området innan man borrar. 



Rent vatten är den viktigaste basen för hälsovård och socialt liv.  Det är omöjligt att bygga upp 
hälsovård utan rent vatten.  



Sommaren 2011 genomförde  Mursal Ismail Isa och Birger Fogdestam, Senior Hydrogeologist, 
undersökningar i Puntland, Somalia, genom att använda VLF-metoden.  



Fältstudierna bekostades av ABF Borlänge Nedansiljan, Sverige och Somali Aid Society (SAS), 
Puntland. Somalia. 



Undersökningen genomfördes I 9 byar och 2 städer I Puntland under en period av mindre än 2 
veckor. I varje by uppmättes flera profiler. (bergsstrukturer) Mätningarna gjordes med Lågfrekven-
sinstrument och med 16,3 kHz. 



På följande sidor finns listor på profiler (bergstrukturer) som undersöktes I byarna. Siffror som 
indikerar högsta och lägsta uppmätta värde, där 1 är maximalt värde. 



De rekommenderade platserna för borrning I byarna är utmärkta med cementerade stenkonor.  



I bilagan till den här rapporten finns diagram på varje uppmätt bergsprofil. 



Det rekommenderas att inte borra djupare än 200 meter p.g.a. risk för saltvatten om borrning sker 
djupare. Verklig rekommendation ges för att sluta borra så snart vattentillförsel verkar vara tillräcklig 
även  om det sker redan vid endast 100 meter. 



Om vattenbrunnen blir förorenad med saltvatten kommer den att vara förstörd lång tid och det är 
ett faktum att det alltid bagatelliseras att saltvatten kan komma in i färskvatten i det undersökta 
området i Puntland. 



Syftet med Terra Company är att serva som consult, specialicerade på prospektering av grundvatten I 
sedimenterade och kristallerade berggrunder I Afrika, Asien och Europa. 



Den geofysiska utrustningen som använts för prospekteringsarbetet har mestadels varit den Svensk- 
designade WADI-VLF utrustningen. 
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Rekommenderad utrustning för vattenborrning I Puntland Somalia 



Borrigg: Atlas Copco, Sverige    Kompressor: Atlas Copco     



DTH-hammare:  Atlas Copco, 2 styck 6´´        Atlas Copco, 1 st  4´´        



Borr krona: 3 st 6 1/2´  Atlas Copcos Borrsystem Odex: 165 mm  Odex: 115 mm   



Rörhölje: 150 m rör 193,7 x 5,5 mm    200 m rör 139,7 x 5,6 mm  Borr rör (hölje):   300m  



Lasbil (militärtyp) 2 Fordon  4x4 drift Olika verktyg för borrning ingår i borriggen 
    



Hamure  Exempel på uppmätta testresultat 
 



Profile  Reading/ value 



P. 0311 195 metres 3 



P. 0312 36 metres  



 161 metres 1 



P. 0313 36 metres 2 



 193 metres  



Beelwacatay  
Profil  Reading/ value 



p. 0319 273 metres 1 



p. 0320 170 metres 2 



p. 0321 230 metres 4 



p. 0322 200 metres 3 



 



Unuun  
 Profile  Reading/ Value 



P. 0323 780 metres 1 



P. 0324 160 metres 2 



P. 0325 265 metres 3 



 











 
  



2017-05-03 Borrning efter dricksvatten i Somalia Sida 9 av 11 



2018-2019 
Bil 9 



Sida 9 av 11 



Armo  
Profile  Reading/ value 



P. 0335 No anomali  



P. 0336  190 metres 1 



P. 0337 151 metres 2 



P. 0338 (SE of village)  360 metres  



P. 0339 130 metres 3 



 



Lions nuvarande verksamhet i Somalia 



I och med att Lion Mursal Ismail Isa hade/har lokal kännedom i Puntland Somalia så 
grundades den lokala Lions klubben Lions Club Armo och senare Lions Club Bossaso.                                 
Vidare har Mursal nyligen startat upp en Lions Club i huvudstaden Mogadisho. 



  



Bild: medlemmar i Lions Club Bossaso och karta över byarna 



Det finns numera ett par skolor, som Lions medverkat till och detta projekt har varit mycket 
lyckat. Ytterligare skola har byggts upp av lokalbefolkningen.  



Lions Skola medförde  att lokalbefolkningen i en annan by, byggde ytterligare en skola.  



 



Personer från parlamentet och ministeriet i Puntland  
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Parlamentsledamöter betonar vikten av fortsatt Lions arbete i Puntland Somalia. De lokala 
Lions klubbarna  jobbar tillsammans för att främja utveckling av landsbyggden under 
arbetsnamnet LEC (Lions Education Center) som kommer att finnas i följande fyra byar:  
Unuun, Beeli Wacatay, Xamure och Buq Atoti. Dessa fyra byar bebos av ca 6-10 000 
personer.                                                                                                                                                                                                                                  



Lions Skol-Projekt har resulterat i två skolor istället för en skola                                                                   
Informationen om skolbygget i Beelwacatay spred sig och påverkade andra byar på ett 
positivt sätt. Efter invigningen av Lions finansierade skola i Beelwacatay så gjorde LC Armo 
och LC Bosaso en lokalinsamling, vilket möjliggjorde en stor ombyggnation samt utbyggnad 
av skolan i Unuun. Insamlingen kom från både lokala företag och enskilda personer som 
donerade pengar till skolombyggnationen. Byn Unuun ingår i Lions Education Centres. 



Lennart Pettersson Projektordförande   Kenneth Lindgren Projektledare.                                                            
Mursal Isa assisterande Projektledare   Alf Bakken PCC Distriktkassör                                                             
Kim Alvenius  ABF representant  Yassin Noor  adjungerad                                                                                                                                                                  



Guvernörsrådets godkännande    



 



Mats Granath  GRO   



11 april 2018 
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Governor Council   



Mats Granath                                                                 
LC Trollbäcken                                                                                                                                                                                                                 
S-138 36                                                                                                                                                      
Älta                                                                                                                                                            
Sweden   



Tel. 0046 76123 59 11                                                                                                                                                  
e-mail: gro@lions.se 



 



PR-ansvarig 



Åke Nyquist                                                                                                                                                        
LC Hallsta                                                                                                                                                        
Attersta 6                                                                                                                                                          
S-725 95                                                                                                                                              
Västerås                                                                                                                                           
Sweden 



Tel. 0046 706 37 8600                                                                                                                                                                
e-mail: ake.nyquist@gmail.com 





mailto:gro@lions.se
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                               Möte i samband med Riksmötet 10-11/5. 2018   
                                             
I samband med Riksmötet samlades projektgruppen för Water Means Life (WML) 
Närvarande: DG Lennart Fredriksson LC Gagnef,  



Projekt ordförande PDG Lennart Pettersson LC Borlänge 
 Projekt ledare Kenneth Lindgren LC Borlänge  



vice projekt ledare Mursal Isa.      LC Borlänge 
  



• Diskussioner på kvällen den 10/5 inför Riksmötet den 11/5 
• Vi gick igenom vårt upplägg och vad som skulle ske under själva Riksmötet 
• Det blev ju något missförstånd när bokning skulle ske avseende vårt deltagande vid 



seminarium och vi konstaterade att en presentation under RM troligen skulle bli bättre. 
• LEO blir inblandade i aktiviteter för WML och de får affischer, info-kort och Roll-Ups. 
• Vi har pratat med Leif och Nilgun Njord, som representerar De Glömda Barnen (DGB) och de 



är väldigt intresserade att på något sätt medverka i WML. 
• Vi träffade, under dagen, Alf Göran Andersson, som blir koordinator och vi tycker att vi fick 



en bra kontakt och vår uppfattning är att det blir en bra kontakt. 
• Jan Andersson LC Vadstena, som varit kemist, tipsade om att man kan rena vatten med 



kolloidalt silver. Han ställer också upp och hjälper till med liknande spörsmål. 
• Vi bestämde att vi skulle dela ut info-kort till alla vid entrén inför Riksmötet. 
• Lennart Fredriksson visade film om projektet WML under PR- mötet (seminariet) 
• Lennart Fredriksson placerade ut skyltar om projektet på Hotell i Kivik. 
• GRO Mats Granath har tidigare meddelat att underlag för LCIF-ansökan lämnats över till 



Bengt Lundblad, men vi har inte fått besked att ansökan verkligen skickats till LCIF. Lennart 
Fredriksson kontrollerar detta.  



• Vid entrén till RM 11/5 delade vi ut info-kort till varje besökare och vissa besökare tog med 
sig flera kort för att dela ut i respektive klubb. 



• Damklubben från Herrljunga var väldigt intresserade och fick ett stort antal kort. 
• Under Riksmötet presenterade Mursal projektet och visade samtidigt film om projektet samt 



även ett bildspel. Hans presentation blev mycket uppskattad. 
• Efter Mursals presentation blev det ett mycket stort intresse och väldigt många 



representanter för olika klubbar besökte oss vid vår utställning och vi delade ut alla info-kort.  
• Vid flera tillfällen under RM uppmanades från MD att satsa på WML och DGB. 
• Roll-Ups, skyltar och ytterligare info-kort skickas snarast till alla distrikt (alla DG) Lennart 



Fredriksson, som har alla Roll-Ups, ansvarar för detta. 
 
Vid anteckningarna 
12/5 2018 
    Kopia till: GRO Mats Granath 
Kenneth Lindgren     Alf Göran Andersson 
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Inför Lions aktiviteter i Göteborg 24-26/8 samlades projektgruppen för  
Water Means Life (WML) 



Närvarande: IPDG Lennart Fredriksson LC Gagnef,  
Projekt ordförande PDG Lennart Pettersson LC Borlänge 



 Projektledare Kenneth Lindgren LC Borlänge  
vice projektledare Mursal Isa.      LC Borlänge 
  



• Vi diskuterade vilka som skall delta och det bestämdes att Mursal, Kenneth och                                       
Lennart Pettersson skall deltaga. 



• Vi gick igenom vårt upplägg och vad som skulle ske och bestämde att Roll-Ups, 
Affischer och i-pfone-kort ska tas med. 



• Vi ska bo på Hotell Quality 11, som ligger vid Eriksberg. Vi beställer boende inom kort. 
Vi beställer boende när vi fått veta vilka dagar vi måste närvara. 



• Det kommer att utgå reseersättning, traktamente och ersättning för boendekostnad. 
• Tågresa passar dåligt avseende tider och vi beslöt därför att åka bil. 
• IP Gudrun Yngvadóttir från Island skall närvara under fredagen. 
• Vilka dagar som vi ska närvara bestäms när vi gått igenom programmet i detalj. 
• Lennart Fredriksson kontaktar DG i VG. 
• LEO (Linköping) har haft aktiviteter för WML och de har fått affischer, info-kort och Roll-Ups. 
• LC Kramfors hade aktiviteter vid midsommar och LC Skara samt LC Söderhamn hade aktiviteter vid 



Nationaldagen. 
• Flera klubbar har kontaktat med frågor om WML i samband med att de beslutat att lämna bidrag. 



Kenneth har svarat och samtliga har verkat positiva. 
• Lennart F berättade att LC Gagnef informerat om WML och att han kommer att informera om WML i 



samband med den s.k. Gagnefs-dagen. 
• Vidare ordnar Lennart F med WML-aktivitet under Classic Car Week. 
• Lennart försökte också få delta med info om WML vid Vansbro-simningen men det gick inte. 
• Lennart F kommer fortsättningsvis att ingå i projektgruppen. 
• Mursal har skickat underlag till Åke Nyquist inför nästa års Riksmöte. Mursal är också inbjuden att 



medverka som delegat vid Euro-Africa  committés möte i Skoplje Makedonien och då kommer Mursal 
att informera om WML. 



• Vi vill ha regelbundna rapporter om insamlade medel från olika distrikt. Lennart P ordnar detta. 
• Fråga om ansökan verkligen skickats till LCIF. Lennart F sökte Mats Granath för svar, men kom endast i 



kontakt med hans mobilsvar. 
• Lennart F föreslår att vi försöker få företag att köpa Julklappar WML-bidrag till sina anställda och att vi 



försöker få månadsgivare. 
• Vi måste inom kort ha ett nytt möte. Lennart P sammankallar. 



 
Vid anteckningarna 
18/7 2018 
   Kopia till: GRO Allan Björklund 
Kenneth Lindgren  MD:s repr. Alf Göran Andersson 
                            DK Alf Bakken 
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Guvernörsrådet 



Lions vattenprojekt 
Water Means Life 



Borrning efter dricksvatten i Somalia 
 



Guvernörsrådet har på GR5, 2018-04-24/25, beslutat att stödja projektet Water Means Life. 



LC Stockholm har diskuterat underlaget för rikskampanjen Water Means Life daterad maj 2017. 
Underlaget är en förenklad beskrivning av en förstudie.  



Eftersom en hel del frågor kom upp vid vårt styrelsemöte nyligen listar vi frågorna och vore 
tacksamma för svar. 



- På sid 3 i förstudierapporten anges att ”Vi vet, genom fältstudien, var man skall borra och 
borrutrustning finns att tillgå. Det är dock en fråga om finansiering. (se bifogade 
kostnadsbudget och offerter)” Var får vi tillgång till kostnadsbudget och offerter? 



- Kostnadsbudget och offerter bifogas. 
 



- På sid 3 i förstudierapporten anges att ”Lions Club vill därför starta ett projekt för att 
hjälpa till med ett antal borrhål i regionen så att befolkningen har möjlighet att stanna kvar 
även om det blir längre perioder med torka i området” Ett projekt ska definiera 
startkriterier, projektplan, bemanning, budget, avslutskriterier samt kontroll och 
uppföljning. Finns något av detta?  
När vi fått in tillräckligt med kapital kommer vi att borra ett första hål och vi har fått in 
offerter från 3 möjliga leverantörer. Preliminär tidplan finns. Leverantören sköter 
bemanning. Lions Club i Bossaso, vars medlemmar är läkare och andra högutbildade 
personer, kommer att medverka och bevaka arbetet. Kontroll genomförs av Somaliska 
Vattenverket (Myndighet i Bossaso 200 km från borrplatsen) 
 



- Vi i klubben inser att tillgång på bra vatten är livsviktigt och att Water Means Life skulle 
kunna bidra till detta. Från andra delar av världen, såsom Bangladesh, har 
brunnsborrningar lett till omfattande förgiftningar av arsenik. Finns det risk för 
föroreningar av tungmetaller inom detta område?                                                                                
Vi kommer naturligtvis att testa vattnet med avseende på salt, arsenik etc. Det finns system 
för rening av salt, arsenik, järn, svavel och annat otjänligt innehåll, så det blir en ytterligare 
kostnad som vi får ta ställning till om det visar sig nödvändigt. 



Vi i Lions Club Stockholm ser fram emot svar på ovanstående frågor. 



Med vänlig hälsning 



 
Ami Israelsson 
President 
Lions Club Stockholm 
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			Använd metod – VLF-metoden


			Syftet med projektet


			Terra – ett etablerat företag med hög kompetens





			Fältstudier 2008


			Rekommenderad utrustning för vattenborrning I Puntland Somalia


			Hamure  Exempel på uppmätta testresultat


			Beelwacatay


			Unuun


			Armo








			Bild: medlemmar i Lions Club Bossaso och karta över byarna


			Personer från parlamentet och ministeriet i Puntland


			Lions Skol-Projekt har resulterat i två skolor istället för en skola                                                                   Informationen om skolbygget i Beelwacatay spred sig och påverkade andra byar på ett positivt sätt. Efter invigningen...


			Lennart Pettersson Projektordförande   Kenneth Lindgren Projektledare.                                                            Mursal Isa assisterande Projektledare   Alf Bakken PCC Distriktkassör                                                    ...
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Rapport 1  20180725 
 
Lions Ungdomsverksamhet 
Lägerverksamheten i Sverige är nu igång för fullt. 
 
Lions Camp Nature and Culture Sweden 2018 101GD 
Allt flyter på bra, lägret startade den 21/7 och det har fungerat bra med värdfamiljsvistelserna. Alla 
värdfamiljer var så nöjda med ungdomarna. En kille från Kanada kommer att stanna en vecka efter 
lägret. 
 
Lions Camp Scania, Sweden 2018 101SV 
Efter en tråkig start på lägret då det hände en incident som inte är acceptabel och absolut inte i Lions 
anda det är även straffbart i Sverige så valde lägerledningen att skicka hem en ungdom första dagen 
vilket var ett mycket bra beslut. Ungdomarna hade startat en egen snapchat grupp där en kille från 
Frankrike lagt upp nazistiska bilder och det är en tjej från Israel som också deltar på lägret, vars 
morföräldrar varit utsatta för förintelsen, hon tog mycket illa vid sig och ville inte vara med på lägret då 
hon var rädd för killen. Lägerchefen pratade med båda ungdomarna och tog därefter beslut att skicka 
hem killen efter att hon även pratat med föräldrarna och YCEC i Frankrike och Israel. Man samlade 
även ungdomarna på lägret och informerade om vad som hänt och de båda inblandade ungdomarna fick 
föra fram sin talan om vad som hänt. Alla ungdomar förstod och accepterade varför man valt att skicka 
hem den franska killen. 
Lägret har efter detta fungerat mycket bra och alla ungdomar är nöjda med lägret och aktiviteterna. Man 
har flickor från Thailand som kommer att stanna kvar en vecka i värdfamilj efter lägret. 
 
Lions Youth Camp Dalsland, Sweden 2018 101VG 
På lägret har man 19 ungdomar från 13 olika länder och en av dem kommer från Brasilien och en från 
Taiwan och de kommer även att stanna en vecka hos värdfamilj efter lägret. 
3 klubbar från distriktet tar hand om ungdomarna varsin dag och det fungerar jättebra. 



 
Ungdom från Australien 
Vi har fått förfrågan om att ta emot en tjej på 18 år från Australien under tiden 2/12-18 – 6/1-19. Det 
skall helst vara i två olika värdfamiljer och helst från olika delar av landet, första perioden är 2/12-19/12 
och den andra perioden är 19/12-6/1. Jag har mejlat ut detta till de YEC som jag har uppgifter på. 



 
MDNO 
Inget att rapportera för tillfället. 
 
YED 
Jag har skickat ut information till alla DG och begärt in information om distriktets YEC, jag saknar 
fortfarande svar från två distrikt och det är från 101A och 101N jag är tacksam om jag kan få de 
uppgifterna snarast så att jag kan hålla YEC på dessa distrikt uppdaterade också. 
 
YEC konferens är inplanerad till den 20-21/10 på Scandic hotell Skogshöjd i Södertälje, information om 
detta har även gått ut till alla YEC som jag har uppgift på. 



 
Utförligare rapport kommer att lämnas på GR2 i Göteborg. 



 
 



Anita Hult 
YED 101MD 
Tel. 073-248 16 13 
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LIONS TÄLTTEAM 
BRING QUALITY to LIFE  
 
Tältteamet består av Reino Wikström (Ordf.), Per Blomstrand (PR). Adjungerade är Finn 
Bangsgaard (Myndighetskontakt), Lina Eiserman Ålund (Lions Representative) samt Björn 
Åström (Packning o lastning av tält) 



RAPPORT TILL AU 1 o GR 2, 2018/19 
 
Tältleverans 2018 



 
Efter förhandlingar med MSB och tillverkaren i Kina (via ombudet Tain Tie Clothing 
Accessories Co. i Hong Kong), enades vi om att gå tillbaka till våra ”traditionella” blå 
Lions tält. Nu i en större modell som är ca 16 m2 och har innervägg. Efter flera kontakter 
med Bert Sohlberg på MSB om att deras tullager skulle vara klart tills leveransen kom till 
Sverige, bekräftades beställningen på 200 tält samt 1200 filtar i mars. Leveransen blev ett 
par veckor försenad på grund av brist på containerplats. B/L utfärdades den 6 maj och 
lasten kom ombord på Mumbai Maersk i Xingan (Bejings 2: a hamnstad). 
 
Strax innan båten skulle anlända till GBG, vid midsommar, fick vi beskedet från MSB att 
avtalet om tullager inte var klart. Dessutom var några av personerna, som är inblandade i 
mottagandet, på semester så det strulade med kontakterna. Speditören ordnade transport till 
MSB på fel dag när ingen personal var på plats för att lasta av, så transporten fick göras om 
några dagar efteråt. Till slut rapporterade Lion Björn Åström att containern lastades av den 
11/7. 
 
Proceduren med momsbetalningen pågår. Tull- och speditionskostnader på SEK 
169,466.29 har betalats. 
 
 
Reino Wikström 
Ordf 



 








			RAPPORT TILL AU 1 o GR 2, 2018/19


			Tältleverans 2018
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2018-06-26 



Rapport från arbetsgruppen för Sveriges Lions miljöpris 
 
Priset. Priset delades inte ut 2018, då det inte fanns tillräckligt med pengar. Priskommittén (Alf-
Göran Andersson, Åke Nykvist, Björn Andersson, Jan Eksvärd och VDn för Håll Sverige Rent 
Johanna Ragnartz) har dock genomfört processen att utse pristagare. Rutiner för detta är 
utarbetade och kan med mindre justeringar användas nästa år, då ett större antal kandidater till 
priset kan förväntas. De kandidater som hittills anmälts finns kvar till nästa år. 
 
Seminariet. I samband med Riksmötet 2018 hölls ett miljöseminarium med Flemming Denne, 
Johanna Ragnartz och Jan Eksvärd. 
 
Övrigt. Undertecknad har under våren berättat om miljöpriset och Lions som miljömedveten 
hjälporganisation på ett distriktsrådsmöte, ett zonmöte, två klubbmöten, samt ett möte med VGR. 
Ett zonmöte och ett klubbmöte är inbokade tidig höst. 
 
PPT med förslag för 2018-2019. Bifogas. Förslagen är:  
Tillsätta en nationell grupp för miljöarbetet med en koordinator per distrikt. 
Definiera Lions som miljömedveten hjälporganisation. 
Sammanställa vad som redan pågår i klubbarna. 
 Se över daglig verksamhet, aktiviteter, projekt, Riksmöten mm. 
 Utveckla regionala/lokala priser, stipendier till andra lokalt och diplom till medlemmar. 
Fortsätta med Sveriges Lions pris för miljö och hållbar utveckling. 
Utveckla nordiska samarbetet, nordisk miljödag. 
Pröva samarbete med Håll Sverige Rent. 
Se över Lions EU-stadgar. 
Se över Hemsidor. 
 
Artikel till Bålstas Årskrönika 2017-2018: 
Lions och miljön 
Lions är en hjälporganisation med fem prioriterade områden, där vi samlar in pengar och driver 
projekt för att skapa en bättre värld för alla, både här i Sverige och i katastrofområden. Bland de 
prioriterade områdena är miljön nytt. De andra fyra är syn, diabetes, cancer, hunger. 
Katastrofhjälpen och att stödja ungdomar är övergripande teman, där Sverige bland annat bidrar 
med räddningstält till människor som fått fly sina hem.  
Varför är miljön ett nytt femte prioriterat område? Antal flyktingar i världen är ca 65 miljoner, 
varav 10 miljoner är miljö/klimatflyktingar. UNHCR, FNs flyktingkommission, har gjort 
prognosen att år 2050 kommer antalet människor som av klimatskäl inte kan bo kvar i sina 
hemområden vara mellan 200 miljoner och 1 miljard. Stigande havsnivå, torka, värme, missväxt 
och översvämningar är några orsaker. Att motverka klimatförändringar och annan storskalig 
miljöpåverkan är därför avgörande för att minska behovet av katastrofhjälp.  
FNs 17 hållbarhetsmål (Agenda 2030) tar utöver Bekämpa klimatförändring, Ingen hunger, Rent 
vatten och sanitet upp Hälsa och välbefinnande, Globalt partnerskap, Fredliga och inkluderande 
samhällen, där Lions redan är mycket aktivt. Men det är svårt att skapa välbefinnande, ingen 
hunger, nog med rent vatten om vi inte klarar klimatfrågan. 
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I Sverige handlar det blanda annat om att minska utsläppen av växthusgaser och att skapa mer 
hållbar konsumtion t.ex. att minska nedskräpningen.  
 
Många inom Lions jobbar redan med miljöaktiviteter. Vi kommer att fortsätta att minska vår egen 
miljöpåverkan och vi kommer att uppmuntra andra att också göra det bl.a. genom att dela ut 
miljöpriser. 
Jan Eksvärd, Lions i Knivsta. 
Sammankallande för Sveriges Lions pris för miljö och hållbar utveckling 
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Lions som miljömedveten hjälporganisation
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Lions som en miljömedveten hjälporganisation 



Finns i verksamhetsplanen för Sveriges Lions.



LCI har miljö som en av 5 prioriterade 
områden aktiviteter under 2000 - talet



UNHCR menar att antalet miljöflyktingar 
kommer att öka från 10 till minst 200 miljoner 
2050.



Sveriges Lions pris för miljö och hållbar 
utveckling + distriktens miljöpriser
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Lions miljöengagemang är stort



Många medlemmar är miljökunniga



Många klubbar har aktiviteter



Två distrikt delar ut miljöpriser (S och A)



Sveriges Lions miljöpris delas ut 2019



En stor möjlighet att berätta om Lions



Engagemanget behöver ges en struktur
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Hur arbeta praktiskt?



Bedöma miljöpåverkan i klubb, zon, distrikt
aktiviteter, projekt



Berätta om Lions-projekt som bidrar till ett mer 
hållbart Sverige, hållbar utveckling globalt.        
Stödja aktiviteter som påverkar livsstil o miljö. 
Utveckla LQ.
Föreslå kandidater till priser 2019!



Hur arbeta strategiskt?
Utveckla logiken mellan miljö och hjälpbehov.
Utbilda. Factfulness.
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Förslag till aktiviteter på miljöområdet 2018-2019 
Tillsätta en nationell grupp för miljöarbetet med en koordinator 
per distrikt.
Definiera Lions som miljömedveten hjälporganisation.
Sammanställa vad som redan pågår i klubbarna.
Se över daglig verksamhet, aktiviteter, projekt, Riksmöten mm
Utveckla regionala/lokala priser, stipendier till andra lokalt och 
diplom till medlemmar.



Fortsätta med Sveriges Lions pris för miljö och hållbar   
utveckling.



Utveckla det nordiskt samarbete, nordisk miljödag.
Pröva samarbete med Håll Sverige Rent.
Se över Lions EU-stadgar.
Se över Hemsidor.








			Rapport från arbetsgruppen för Sveriges Lions miljöpris


			Artikel till Bålstas Årskrönika 2017-2018:


			Lions och miljön





			Miljo_PPT.pdf


			Slide Number 1


			Lions som en miljömedveten hjälporganisation 


			Lions miljöengagemang är stort


			Hur arbeta praktiskt?


			Förslag till aktiviteter på miljöområdet 2018-2019 
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2018-07-26 
Rapport från kommitté Jubileumsinsamlingen 
 



 
Klubbar, zoner och distrikt har hittills inbetalt 2 438 523 kr till insamlingen, att jämföra 
med insamlingsmålet 4,6 mkr.  



 
a. Jag tillträdde mitt uppdrag 1 juli 2018. 
b. Styrelsen har sitt kommande telefonmöte och mitt första möte som 



ordförande den 29 augusti. 
c. Styrelsen försöker ha månatliga möten för att hantera ansökningar så fort 



som möjligt. 
 



d. Styrelsen för Jubileumsinsamlingen har hittills mottagit 121 ansökningar 
om bidrag från insamlingen.  



e. 77 av ansökningarna har beviljats bidrag på totalt 2 116 944 kronor.  
f. Ansökningarnas spännvidd är som högst 82 278 kronor och som lägst     



2 550 kronor.  
g. Jag har för närvarande inte aktuellt belopp över vad som är kvar att söka. 



 
 
Sista datum för ansökan är 2019-06-30. 
 
 
 
Lars Palo 
Ordförande i styrelsen för Jubileumsinsamlingen 



 













 



Lions Clubs International MD101 Sverige 



2018-2019 
Bil 15 



2018-07-30 
Sida 1 av 1 



 



  
 Datum:Frösön 25 juli 2018 
 
 
Rapport från Arbetsgruppen för ny distriktsindelning. 



 
Till GR 2 i Göteborg. 



 
Slutrapport för 2017-2018 
 
Vid Guvernörsrådsmöte 6 2016-2017 i Upplands-Väsby fick undertecknad PGRO 
Annica Nordell tillsammans med PID Bruno Ahlqvist, IPGRO Mattias Öberg, 
PGRO Vivianne Eriksson samt PGRO Finn Bangsgaard i uppdrag att bilda 
arbetsgrupp för ny distriktsindelning. Beslutet grundade sig på riksmötets beslut om 
ny distriktsindelning. 
 
Processen som påbörjades omedelbart och har avrapporterats till guvernörsrådet vid 
varje guvernörsrådsmöte samt beskrivits i Powerpoints presentationer. Förslag till 
beslut om fem deldistrikt i MD 101 antogs som ett inriktningsbeslut vid 
guvernörsrådsmöte 4 och som beslut vid guvernörsrådsmöte 5. Till Riksmötet i 
Ronneby föreslog guvernörsrådet att MD 101 ska delas in fem deldistrikt genom 
samgående av distrikten två och två. Riksmötet beslutade med mycket stor 
majoritet enligt guvernörsrådets förslag. 



 
Efter det historiska beslutet vid Riksmötet i Ronneby har handlingar för ansökan 
ställt samman och skickats till District and Club Administration på LCI. 
Ansökningshandlingarna innehöll dokument som beskrev processen i 
multipeldistriktet fram till beslutet vid Riksmötet i Ronneby 2018. 
 
De handlingar som följde med ansökningsbrevet var förhandsanmälan från mars 
2018, riksmötestryck från 2017 och 2018, riksmötesprotokoll från 2017 och 2018, 
protokoll från GR 6 2016-2017, röstlängd från riksmötet 2018, karta över MD 101 
med deldistrikten, klubbförteckning över klubbar i deldistrikten, Powerpoint 
presentation från seminarium vid riksmötet 2018 samt handlingsplan för 
medlemstillväxt. Bekräftelse har kommit från LCI om mottagna handlingar.  
 
Vi tackar för gott samarbete med guvernörsrådet. 
 
För arbetsgruppen 
 
 
Annica Nordell 
PGRO 
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Datum: 2018-07-30 
 



Rapport från PR kommittén 
 
Detta har hänt: 
Under året som gått har det skett ett antal aktiviteter som är i enlighet med Lions nationella 
och globala framtidsvison.  
 
Vi har startat samarbete med Target Aid för insamlingar via interrnet. Detta är en del i vårt 
arbete att hitta nya insamlingsformer. Utfallet så här långt har dock varit dåligt varför vi bl.a 
måste justera insamlingsmålen. 
 
Vi har gjort filmer och riktade kampanjer på Facebook för våra nationella insamlingar med bra 
uppmärksamhetsvärde (OBS-värde) på filmerna. Vi blev kontaktade av Stockholm Media 
Factory under året och de har hjälpt oss med filmerna och urval av målgrupper. Detta 
samarbete bör utvecklas ännu mera för framtiden.  
PR gruppens bedömning är att sådana filmer är ett mycket bra alternativ jämfört traditionell 
annonsering i printmedia då Lions Sverige inte har några marknadspengar att tala om.  
Det är dock viktigt att alla arbetar med det material som tas tar fram centralt eftersom PR-
budgeten är så starkt begränsad.   
    
Vi har tagit en första kontakt med Lions Norge för att diskutera eventuellt gemensamt PR - 
samarbete gällande till exempel hemsida.  
Vi har fått OK från Oak Brook att använda Lions Internationals nya hemsidesmall.  
Frågan är överlämnad och drivs nu av Lars Kuntze. 
 
På Lions Sveriges hemsida finns nu en översättning av Lions Internationas presentation av 
Lions verksamhet. Vi har fått vårt annonsmanér godkänt av LCI och det blir dessa annonser 
som bör användas i fortsättningen. 
 
Tyvärr ligger det kvar gammalt material på hemsidan vilket bör rensas bort.  
 
 
Framtiden förslag:  
Vi inom Lions Sverige har under många år sagt att vi måste föryngra oss, men det händer inte 
mycket i det avseendet. Vi måste våga att visa våra åsikter och Lions kärnvärden och därmed 
flytta fram våra positioner i samhället. Det gäller både i media och i våra centrala aktiviteter.  
Ett exempel är samarbetet med andra Lionsländer i Norden för De Glömda Barnen.   
 
PR gruppen bör utökas med specialistkompetens och en ny ledning i form av exempelvis 
journalister och kommunikatörer. LEO:s bör ha en betydande roll i vår kommunikation för att 
tackla sociala medier och hur vi bör tänka i vår kommunikation mot en yngre målgrupp. 
Dagligen och i framtiden. 
 
PR gruppen bör också få större mandat/ansvar med möjligheten att ta bort och lägga till nytt 
material på Lions hemsida såsom införsäljningsmaterial, att fram pressreleaser i sann 
Lionsanda utan att vänta på beslut från Guverrnörsråd eller dyligt. PR gruppen bör ses som en 
marknadsavdelning i ett företag. 
 
En ny välplanerad medlemskampanj som löper över tid, med klara och tydliga mål för  
aktiviteten, är nog det vikigaste för Lions Sverige just nu. Kampanjen ska framförallt följas upp 
och utvecklas tillsammans med LEO. Vi är i ”brygga” just nu och måste agera. 



 











 
 



Tidningen The Lion bör vi använda mycket bättre genom att tillexempel ta in debattartiklar och 
intervjua Lionsmedlemmar i olika frågor för att driva debatt. (Oak Brook säger att det inte möter 
några hinder och varje land kan driva sina frågor i Lionsanda).  
 
Tidningen bör bli modernare och lyftas layout mässigt. Det borde finnas korsord, recept mm så att 
tidningen ger ett mervärde för läsaren/medlemmen.  
 
Lions Sverige bör tillsätta en ”Generalsekreterare/rådssekreterare” eller liknande, som sitter 
med i AU.  
Personen bör arbeta med Lions över tid, det vill säga att samordna åren mellan nya GR och 
de nya GROs intentioner.  
Personen ska vara språkrör, ha kontakter med andra organisationer och renodla centrala 
aktiviteter. Även se till att framföallt nya som gamla saker genomförs och kvalitetsäkras.  
 
Ersättningsnivån kan intialt vara att personen får åka på Europaforum, NSR och eventuellt 
Convention på MDs bekostnad. Det är angeläget med erfarenhetsutbyte mellan ländernas 
Generalsekreterare. Tjänsten bör utlysas och kravspecificeras. Riksvalnämden bör sedan vara 
den instans som rekommenderar kandidat, precis som vid val till GRO. 
 
Våra GR möten bör effektiviseras. Sitta i tre dagar, som vi gör nu, och tala om dåtid är inte 
framtiden.  
Skall det vara tre dagar, ha då en dag till ”backspegeln” och de andra två till framtiden. 
Framtidsdagarna bör ägnas åt att planera hur vi genomför centrala kampanjer med 
argumentbank, material och hur den ska genomföras, uppföljning mm. 
Gör som Lions Danmark, använd Facetime/Go to Meeting för att förbereda och speeda  
upp GR mötena.  
Argumentet att Danmark har så få distrikt och att det därför fungerar bra för dem håller inte.  
Det är av ännu större vikt när vi omorganiserar oss till fem distrikt.  
Nya tekniker kommer därför bli mycket viktig för det framtida arbetet i styrelserna. 
 
Vi måste bli effektivare.  
Nu ralljerar jag.   
-Släpp tankarna kring ”paragraf 17”, bara sötstark senap på våra korvar vid våra 
 aktiviteter i januari  som vi alltid haft. Kunderna känner ju igen oss.  
-Ja du vet - detta är Lions, det tar tid.  
-Du måste ha lite tålamod.  
-Vi är inte riktigt mogna.  
-Spotta på stenen så blir den till slut ihålig. 
- Det var bättre förr. 
 
Ser läget som akut, vi måste agera!  
Bli som geparder, ta snabba och smidiga beslut. 



 
 



Det var några rader och förslag från mig. 
 
MVH 
Åke Nyquist 
Kom i håg, det är bara det som genomförs som räknas. 
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LÄGET 
 
Fortfarande 3 aktiva Leo-klubbar. 
 



- LEO Club Linköping 
Inte väldigt många medlemmar kvar, men de som är med är väldigt aktiva och 
engagerade. En hel del är bl.a. med i organisationsteamet för LEF2021. Sedan kommer 
de att försöka hitta nya medlemmar nu vid starten av de nya akademieåret. 
 
- LEO Club Växjö 
Är aktiva och försöker hela tiden varva nya medlemmar. Det behövs också i och med 
att klubben mestadels består av internationella studenter. 
 
- LEO Club Mid Sweden 
Har haft sitt årliga evenemang 'Walk for Cancer' i juni. Har inte mycket kontakt med 
dessa ungdomar. 



 
Vill fortfarande bli uppdaterad om det finns nya LEO-klubbar på gång i landet. Om det finns 
frågor eller behov av hjälp, vänligen hör av er till mig. 
 
LEF 2021 
Viktor Sundman kommer att berätta om hur det går med LEF2021 på GR2 i Göteborg. 
 
LEO Club i Västerås 
I höst vill vi göra ett försök med att starta upp en ny LEO-Club i Västerås. Det tillsammans 
med Åke Nykvist och högskolan i Västerås. Tanken är att försöka vara med som 
organisation på deras välkomstmässa. Uppdaterar om läget. 
 
LEF 2018 Viségrad, Ungern 
Viktor Sundman, Emma Björk, Thirza Poot samt undertecknad kommer att medverka i Leo 
Europa Forum 2018 som äger rum 25 aug - 1 sep i Ungern i år. Det kommer officiellt att 
röstas om LEF2021 Sverige-Danmark och sedan kommer vi byta ut erfarenheter och göra 
massor med aktiviteter. Bl.a. kommer vi att renovera en skola i Budapest! Något att se fram 
emot! 
 
Förslag till beslut 
MATERIAL till att marknadsföra LEO 
Jag skulle vilja fråga om att få göra och beställa flyers/folders/häfte där vi berättar kort och 
gott vad LEO är och innebär (i enlighet med den digitala broschyren som jag redan visade 
upp på Riksmötet i Ronneby) samt en eller två strandflaggor som vi kan skicka runt i landet 
till de klubbar som behöver ha det. Har velat göra detta ganska länge nu, för om man inte 
syns så finns man inte, men behöver som sagt en godkännande från GR-rådet. 
 
 
 



 
Robby Haegdorens 
MD LEO Chairperson Kommittéordförande 
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IB IB Utfall UB



Tillgångar Årets början Perioden Perioden Perioden



Lager 0 0 0 0



Kundfordringar 40 617 40 617 5 962 46 579



Avräkningar 53 624 53 624 0 53 624



Upplupna intäkter 338 132 338 132 -291 601 46 531



Likvida medel 3 169 3 169 0 3 169



SEB 2 214 363 2 214 363 -242 965 1 971 398



Marginalen 950 000 950 000 0 950 000



Lannebo , Mix 0 0 0 0



Lannebo, Corp. Bond A 2 395 135 2 395 135 0 2 395 135



Länsförsäkringar 4 000 000 4 000 000 0 4 000 000



Nordea 0 0 0 0



SBAB 1 000 000 1 000 000 0 1 000 000



Landshypotek 1 500 000 1 500 000 0 1 500 000



Summa 12 495 040 12 495 040 -528 604 11 966 437



Övriga tillgångar -1 226 -1 226 -2 500 -3 726



Summa tillgångar 12 493 814 12 493 814 -531 104 11 962 711



Skulder



Uppl kostnader/intäkter -24 576 -24 576 7 405 -17 171



Leverantörsskulder -76 128 -76 128 28 873 -47 255



Kortfr skuld -1 192 668 -1 192 668 0 -1 192 668



Skatter -18 236 -18 236 0 -18 236



Uppl semesterskulder -47 034 -47 034 0 -47 034



S:a kortfristiga skulder -1 358 642 -1 358 642 36 278 -1 322 363



Projekt -8 110 046 -8 110 046 106 427 -8 003 619



100-års Jubileum -576 146 -576 146 26 000 -550 146



Lions Quest -261 686 -261 686 -1 320 -263 006



Hand i Hand -26 900 -26 900 0 -26 900



Nya Klubbar 0 0 0 0



Världens Barn -340 497 -340 497 531 -339 965



Barndiabetes -42 340 -42 340 0 -42 340



RM regl fond -193 245 -193 245 0 -193 245



IT konto 0 0 0 0



Jubileums kommittén -2 337 -2 337 0 -2 337



S:a proj o avsättningar -9 553 195 -9 553 195 131 638 -9 421 557



Eget kapital -1 000 000 -1 000 000 0 -1 000 000



Balanserade vinster/förluster -248 077 -248 077 0 -248 077



S.a eget kapital -1 248 077 -1 248 077 0 -1 248 077



Tidigare års resultat -333 900 0 0 -333 900



Periodens resultat 0 0 363 187 363 187



S:a skulder o Eget kapital -12 493 814 -12 159 914 531 104 -11 962 711
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2018-19 2018-19 2017-18 2016-17 2015-16 2014-15 2018-19 2018-19 2017-18 2016-17 2015-16 2014-15 2017-18



01/07.2018  - 31/07.2018 JULI JULI JULI JULI JULI JULI Ackumulerat Ackumulerad Ackumulerat Ackumulerat Ackumulerat Ackumulerat ÅRS



Utfall budget Utfall Utfall Utfall Utfall Utfall budget Utfall Utfall Utfall Utfall budget



Intäkter



Nationella avgifter 0 0 0 0 0 0 0 0 0 0 0 0 3 385 007



Försäljning  7 191 38 000 4 842 6 070 12 357 1 779 7 191 38 000 4 842 6 070 12 357 1 779 456 000



Handbok 0 0 0 0 0 0 0 0 0 0 0 0 0



The Lion 0 0 -666 -1 176 0 0 0 0 -666 -1 176 0 0 342 720



Stim/Sami 0 0 0 0 0 0 0 0 0 0 0 0 300 000



Annonsförsäljning Tidn Lion 0 0 0 0 0 0 0 0 0 0 0 0 7 500



VDG-utbildning 0 0 0 0 0 0 0 0 0 0 0 0 50 000



LCI ers. Porto 0 200 0 0 0 0 0 200 0 0 0 0 2 400



LCI ers. ZO-utbildning 0 0 0 0 0 0 0 0 0 0 0 0 62 500



LCI ers. RLLI-utbildning 0 0 0 0 0 0 0 0 0 0 0 0 30 000



Convention Resenärer 10 180 000 41 428 38 000 97 092 102 629 10 180 000 41 428 38 000 97 092 102 629 180 000



Vidarefakt. NSR Kostnader 0 0 0 0 0 0 0 0 0 0 0 0 25 000



Vidarefakt. RM Kostnader 0 0 0 0 0 0 0 0 0 0 0 0 0



Vidarefakt. EF Kostnader 0 0 0 0 0 0 0 0 0 0 0 0 0



LCI . Women In Lions 0 0 0 0 0 0 0 0 0 0 0 0 0



LCI ers. PR stöd 0 0 0 0 0 0 0 0 0 0 0 0 25 000



LCI GLT / GMT Area Training 0 0 0 0 0 0 0 0 0 0 0 0 0



Anm. Avg. seminarier 0 0 0 0 0 0 0 0 0 0 0 0 0



LQ Administration 10 000 5 000 0 0 0 0 10 000 5 000 0 0 0 0 60 000



AF Bidrag 0 0 0 13 825 0 0 0 0 0 13 825 0 0 0



Övr ersättningar o intäkter -1 0 164 460 2 0 0 -1 0 164 460 2 0 0 0



Summa intäkter 17 200 223 200 210 064 56 721 109 449 104 408 17 200 223 200 210 064 56 721 109 449 104 408 4 926 127



Kostnader



Varor -17 946 -29 583 -5 300 -2 158 -7 754 -16 765 -17 946 -29 583 -5 300 -2 158 -7 754 -16 765 -355 000



GRO 0 -6 667 0 0 0 0 0 -6 667 0 0 0 0 -80 000



VGRO -1 983 -4 000 0 0 -17 441 0 -1 983 -4 000 0 0 -17 441 0 -48 000



GR -36 432 -11 500 0 0 0 0 -36 432 -11 500 0 0 0 0 -138 000



AU -414 -3 333 -480 0 -398 0 -414 -3 333 -480 0 -398 0 -40 000



IT 0 -2 500 0 0 0 0 0 -2 500 0 0 0 0 -30 000



RM 0 0 0 0 0 0 0 0 0 0 0 0 -410 000



NSR -51 318 -7 500 -49 149 0 0 -15 457 -51 318 -7 500 -49 149 0 0 -15 457 -150 000



EF -56 812 0 -24 889 0 -32 130 0 -56 812 0 -24 889 0 -32 130 0 -50 000



Convention -75 609 -195 500 -299 371 -229 737 -125 028 -65 104 -75 609 -195 500 -299 371 -229 737 -125 028 -65 104 -244 000



Övriga Kommittér 0 -3 167 0 0 0 0 0 -3 167 0 0 0 0 -38 000



GLT 0 -6 667 0 -628 0 -11 212 0 -6 667 0 -628 0 -11 212 -80 000



GMT 0 -6 667 0 -1 288 0 0 0 -6 667 0 -1 288 0 0 -80 000



GST -1 723 -8 333 0 0 0 0 -1 723 -8 333 0 0 0 0 -100 000



ZO-Utbildning 0 0 0 0 -6 673 0 0 0 0 0 -6 673 0 -105 000



VDG-Utbildning -25 000 -13 333 -26 050 0 0 0 -25 000 -13 333 -26 050 0 0 0 -160 000



RLLI -Utbildning 0 0 0 0 0 0 0 0 0 0 0 0 -50 000



IR/HJ 0 0 0 0 0 0 0 0 0 0 0 0 0



Medlemsutveckling 0 -4 167 0 0 0 0 0 -4 167 0 0 0 0 -50 000



YE -755 -5 000 0 0 0 0 -755 -5 000 0 0 0 0 -60 000



RVN 0 -2 500 0 0 0 0 0 -2 500 0 0 0 0 -30 000



Distriktsindelnings gruppen 0 -2 500 0 0 0 0 0 -2 500 0 0 0 0 -30 000



Riksmötes gruppen 0 -2 500 0 0 0 0 0 -2 500 0 0 0 0 -30 000



Framtidsgruppen 0 0 0 0 0 0 0 0 0 0 0 0 0



Women In Lions 0 0 0 0 0 0 0 0 0 0 0 0 0



PR 0 -4 167 0 0 0 0 0 -4 167 0 0 0 0 -50 000



The Lion 0 -12 750 0 0 0 0 0 -12 750 0 0 0 0 -494 068



STIM/SAMI 0 0 0 0 0 0 0 0 0 0 0 0 -300 000



Handboken 0 0 -2 813 -5 313 0 -2 500 0 0 -2 813 -5 313 0 -2 500 0



Personal -87 128 -86 834 -141 129 -136 412 -125 490 -136 549 -87 128 -86 834 -141 129 -136 412 -125 490 -136 549 -1 042 012



Administration -25 266 -24 792 -25 942 -15 000 -10 654 -13 580 -25 266 -24 792 -25 942 -15 000 -10 654 -13 580 -553 200



Summa kostnader -380 387 -443 959 -575 121 -390 537 -325 568 -261 167 -380 387 -443 959 -575 121 -390 537 -325 568 -261 167 -4 797 280



Resultat före avskrivningar -363 187 -220 759 -365 056 -333 816 -216 119 -156 759 -363 187 -220 759 -365 056 -333 816 -216 119 -156 759 128 847



Kostnader för avskrivn o avsättn 0 0 0 0 0 0 0 0 0 0 0 0 0



Finansiella intäkter och kostnader 0 417 -2 0 0 -37 581 0 417 -2 0 0 -37 581 5 000



Extraordinära intäkter o kostnader 0 0 0 0 0 0 0 0 0 0 0 0 -75 000
-363 187 -220 343 -365 058 -333 816 -216 119 -194 340 -363 187 -220 343 -365 058 -333 816 -216 119 -194 340 58 847



Resultat -363 187 -220 343 -365 058 -333 816 -216 119 -194 340 -363 187 -220 343 -365 058 -333 816 -216 119 -194 340 58 847



2018-08-15 / BL



2018-2019 - Bil 21 - 2018-08-16













BOKF.ÅR (flera objekt)



IB



Värden 2018-07-01



PROJEKT NAMN Summa av Debet Summa av Kredit



2802 Proj NO/Hund 1 022 593,00 1 587 685,44 565 092,44



2806 Proj LEO 440 104,75 450 540,00 10 435,25



2807 Proj Orkester Norden 411 658,81 493 042,87 81 384,06



2808 Proj Katastrofberedskap 10 007 315,33 11 385 753,93 1 378 438,60



2809 Proj Tält/BQtL 13 073 265,79 13 553 146,89 479 881,10



2813 Proj Ungdomsläger 574 237,70 697 642,87 123 405,17



2815 Proj Funktionsnedsatta 3 384 158,45 4 848 202,97 1 464 044,52



2816 Proj Pengapåsen 7 546 553,32 9 108 145,88 1 561 592,56



2817 Proj NSR Norden 1 890 680,18 2 711 156,41 820 476,23



2826 RF/Barndiabetes 8 405 566,00 8 447 906,00 42 340,00



2832 Lions Quest 582 696,00 844 382,00 261 686,00



2833 Hand i Hand 350 000,00 376 899,50 26 899,50



2836 Världens Barn 570 466,70 910 963,23 340 496,53



2838 Lions 100-års Jub. Insaml. 1 967 156,66 2 543 302,26 576 145,60



2845 Lions 100-års Jub. Coordinator 168 977,50 171 314,00 2 336,50



2847 DGB 2 - Syrian refugees 5 939 469,08 7 354 559,48 1 415 090,40



2849 Lions Miljöpris 30 566,00 30 566,00



2850 Operation SMILE 5 000,00 5 000,00



2851 Water Means Life 41 750,00 216 390,00 174 640,00



Totalsumma 56 376 649,27 65 736 599,73 9 359 950,46



BOKF.ÅR 2018-2019



UTFALL



Värden 1807-1807



PROJEKT NAMN Summa av Debet Summa av Kredit



2802 Proj NO/Hund 800,00 800,00



2806 Proj LEO 12 429,00 540,00 -11 889,00



2807 Proj Orkester Norden 4 000,00 -4 000,00



2808 Proj Katastrofberedskap 204 600,00 204 600,00



2809 Proj Tält/BQtL 10 972,50 57 520,00 46 547,50



2815 Proj Funktionsnedsatta 2 300,00 2 300,00



2816 Proj Pengapåsen 134 105,26 2 300,00 -131 805,26



2817 Proj NSR Norden 1 760,00 1 760,00



2832 Lions Quest 1 320,00 1 320,00



2836 Världens Barn 531,49 -531,49



2838 Lions 100-års Jub. Insaml. 26 000,00 -26 000,00



2847 DGB 2 - Syrian refugees 337 800,10 120 000,00 -217 800,10



2849 Lions Miljöpris 460,00 460,00



2851 Water Means Life 2 600,00 2 600,00



Totalsumma 525 838,35 394 200,00 -131 638,35



BOKF.ÅR (Alla)



UB



Värden 2018-07-31



PROJEKT NAMN Summa av Debet Summa av Kredit



2802 Proj NO/Hund 1 022 593,00 1 588 485,44 565 892,44



2806 Proj LEO 452 533,75 451 080,00 -1 453,75



2807 Proj Orkester Norden 415 658,81 493 042,87 77 384,06



2808 Proj Katastrofberedskap 10 007 315,33 11 590 353,93 1 583 038,60



2809 Proj Tält/BQtL 13 084 238,29 13 610 666,89 526 428,60



2813 Proj Ungdomsläger 574 237,70 697 642,87 123 405,17



2815 Proj Funktionsnedsatta 3 384 158,45 4 850 502,97 1 466 344,52



2816 Proj Pengapåsen 7 680 658,58 9 110 445,88 1 429 787,30



2817 Proj NSR Norden 1 890 680,18 2 712 916,41 822 236,23



2826 RF/Barndiabetes 8 405 566,00 8 447 906,00 42 340,00



2832 Lions Quest 582 696,00 845 702,00 263 006,00



2833 Hand i Hand 350 000,00 376 899,50 26 899,50



2836 Världens Barn 570 998,19 910 963,23 339 965,04



2838 Lions 100-års Jub. Insaml. 1 993 156,66 2 543 302,26 550 145,60



2845 Lions 100-års Jub. Coordinator 168 977,50 171 314,00 2 336,50



2847 DGB 2 - Syrian refugees 6 277 269,18 7 474 559,48 1 197 290,30



2849 Lions Miljöpris 31 026,00 31 026,00



2850 Operation SMILE 5 000,00 5 000,00



2851 Water Means Life 41 750,00 218 990,00 177 240,00



Totalsumma 56 902 487,62 66 130 799,73 9 228 312,11



2018-2019
Bil 22



2018-08-16
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01/07.2018  - 31/07.2018



Intäkter



Nationella avgifter



Försäljning  



Handbok



The Lion



Stim/Sami



Annonsförsäljning Tidn Lion



VDG-utbildning



LCI ers. Porto



LCI ers. ZO-utbildning



LCI ers. RLLI-utbildning



Convention Resenärer



Vidarefakt. NSR Kostnader



Vidarefakt. RM Kostnader



Vidarefakt. EF Kostnader



LCI . Women In Lions



LCI ers. PR stöd



LCI GLT / GMT Area Training



Anm. Avg. seminarier



LQ Administration



AF Bidrag



Övr ersättningar o intäkter



Summa intäkter



Kostnader



Varor



GRO



VGRO



GR 



AU



IT



RM



NSR



EF



Convention



Övriga Kommittér



GLT



GMT



GST



ZO-Utbildning



VDG-Utbildning



RLLI -Utbildning



IR/HJ



Medlemsutveckling



YE



RVN



Distriktsindelnings gruppen



Riksmötes gruppen



Framtidsgruppen



Women In Lions



PR



The Lion



STIM/SAMI



Handboken



Personal



Administration



Summa kostnader



Resultat före avskrivningar



Kostnader för avskrivn o avsättn



Finansiella intäkter och kostnader



Extraordinära intäkter o kostnader



Resultat 



2018-19 2017-18 2016-17 2015-16 2014-15



Ackumulerad Ackumulerat Ackumulerat Ackumulerat Ackumulerat



budget Utfall Utfall Utfall Utfall



3 385 007 3 517 306 3 257 730 3 374 809 3 288 804



456 000 387 744 538 154 664 935 632 217



0 131 075 171 710 83 020 153 360



342 720 411 042 551 444 546 504 511 224



300 000 300 731 298 523 478 264 106 606



7 500 7 556 22 112 11 218 42 357



50 000 45 000 50 000 50 000 63 518



2 400 4 036 2 599 10 565 10 575



62 500 25 516 60 646 81 876 59 408



30 000 102 770 0 32 072 64 598



180 000 237 557 183 981 87 092 115 379



25 000 0 53 933 20 505 81 587



0 3 720 0 5 678 0



0 7 647 19 375 0 0



0 0 0 0 20 825



25 000 0 0 0 117 225



0 0 0 39 814 0



0 0 0 0 5 000



60 000 60 000 60 000 37 299 0



0 0 140 037 139 222 21 680



0 164 445 129 434 -26 -37



4 926 127 5 406 145 5 539 678 5 662 847 5 294 326



-355 000 -376 734 -448 489 -590 288 -508 639



-80 000 -48 097 -59 275 -103 465 -84 501



-48 000 -80 634 -42 866 -70 047 -69 854



-138 000 -84 836 -132 991 -155 539 -197 479



-40 000 -50 140 -47 476 -46 756 -69 326



-30 000 0 0 0 0



-410 000 -358 975 -385 167 -463 317 -472 758



-150 000 -133 881 -239 038 -107 882 -253 895



-50 000 -67 401 -55 633 -37 196 -48 362



-244 000 -339 556 -252 738 -185 617 -134 256



-38 000 -30 056 -26 569 -27 112 -76 576



-80 000 -57 465 -45 020 -57 385 -61 558



-80 000 -49 374 -61 048 -70 422 -44 679



-100 000 -60 088 -33 780 -59 283 -73 514



-105 000 -51 032 -102 946 -127 011 -126 818



-160 000 -191 314 -188 351 -237 092 -271 215



-50 000 -139 509 0 -52 407 -73 210



0 0 0 0 0



-50 000 0 0 0 0



-60 000 -30 978 -30 789 -10 928 -85 822



-30 000 -33 361 -23 115 -21 282 -28 291



-30 000 -42 720 0 0 0



-30 000 -39 364 0 0 0



0 0 -25 630 0 0



0 0 -15 123 0 0



-50 000 -15 854 -187 500 -16 811 -233 313



-494 068 -443 131 -447 052 -441 794 -475 625



-300 000 -300 975 -300 255 -478 264 -106 603



0 -93 356 -92 338 -62 634 -110 832



-1 042 012 -1 492 112 -1 644 828 -1 604 169 -1 774 745



-553 200 -569 325 -578 250 -550 805 -643 808



-4 797 280 -5 180 265 -5 466 268 -5 577 504 -6 025 678



128 847 225 880 73 410 85 343 -731 351



0 0 0 0 0



5 000 162 059 9 869 10 731 83 023



-75 000 -54 039 -38 421 -102 506 0
58 847 333 900 44 858 -6 432 -648 328



58 847 333 900 44 858 -6 432 -648 328
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RESELEDARRAPPORT 
 
 
Uppdrag 
Att vara reseledare på plats vid Convention i Las Vegas för den svenska delegatgruppen under 
perioden 2018-06-27 – 2018-07-03. 
 
Delegatgruppen 
Lennart och Eva Hansson LC Åmål 
Lennart Sandberg och Barbara Gruszcynska LC Bräkne Hoby 
Valter Kroon LC Älmhult 
Östen Tegebäck LC Borås Ullsaxen 
 
Kontakt före avresa till Las Vegas 
Information till delegaterna inför avresan till Las Vegas skedde via e-mail. Delegaterna 
informerades bl.a. om praktiska saker t.ex. att det kunde förutsättas vara mycket varmt, över 
+40 grader och att det därför var viktigt att dricka mycket vatten under vistelsen.  
Information lämnades även om vad som händer under ett Convention som våra nordiska 
evenemang, Get Together, Scandinavian Hospitality Room, Den Internationella Paraden och 
de tre plenarsessionerna. 
 
GRO fick, för information, kopia på alla mailen. 
 
 
Tiden i Las Vegas 
 
Allmänt 
Det visade sig när den förste delegaten kom att det inte fanns något rum bokat åt honom. Hans 
ankomst fanns inte med på den av LCI till hotellet inlämnade listan. Problemet löstes genom 
att delegaten själv bokade och betalade ett rum för en natt, dock med ett för högt rumspris 
vilket så småningom ändrades om än i vissa delar först efter delegatens åtkomst till Sverige  
Dagen efter fick delegaten ett annat rum, det han skulle dela med en annan delegat, men inte 
heller det rummet var förskotts betalt varför han fick betala med eget kontokort. Jag 
undersökte detta genom flera kontakter med både Cynthia Lo och Bengt Lundblad på kontoret 
i Stockholm. Den lista på delegater och deras ankomstdatum som skickats från kontoret i 
Stockholm var korrekt. Kvar stod att rummet inte var betalat i förskott. Efter flera kontakter 
med såväl personal på hotellet som med kontoret i Stockholm, Bengt Lundblad, där olika skäl 
till utebliven förskottsbetalning framfördes framkom slutligen att det inte funnits täckning på 
det kontokort som MD angivit för betalning. Enligt mail från delegaten har denna del i 
skrivande stund ännu inte lösts. 
 
MD måste i framtiden se till att sådant inte upprepas. Man kan på olika sätt förhindra att 
situationen uppkommer igen t.ex. genom att, åtminstone tillfälligt, höja limiten på MD´s 
kontokort, göra en förskottsinbetalning på MD´s kontokort så att denna täcker beräknade 
rumskostnader eller genom att göra en förskottsinbetalning på reseledarens kontokort, så som 
det gjordes när jag var reseledare vid Convention i Detroit 2004, så att reseledaren betalar alla 
hotellrummet och sedan gör avräkning på sin reseräkning. 
 











 
 



2018-2019 
Bil 24 



Sida 2 av 3 



När sedan de övriga delegaterna kom till Las Vegas hade en resväska för en av delegaterna 
och hans partner inte kommit fram. Trots flera kontakter med såväl hotellpersonalen som 
flygplatsen i Las Vegas och flygbolaget har resväskan ännu, i skrivande stund, inte kommit 
tillrätta. 
 
En av delegaterna frågade om det var möjligt att få ett s.k. Officiellt Presskort. Han har 
varit/är frilansjournalist. Med hjälp av Danmarks tidningsredaktör Svend Due Mikkelsen 
lyckades det att ordna ett sådant kort. 
 
Delegaten har skrivit en researtikel med foto för insättning i tidningen Lion. 
Vi hade även kontakt med Leo Emma Björk under tiden hon var i Las Vegas. 
 
Get Together 
Vårt Get Together party på Hard Rock Café på ”The Strip” gick i traditionell stil. En 
buffémiddag, information om den förestående paraden m.m. och uppskattade framträdande av 
pågående Guvernörsråd från de fem Multipeldistrikten.  
 
Den Internationella Paraden 
Margaretha och jag lånade ihop kläder åt paret som inte fått sitt bagage där bl.a. deras västar 
låg, så att de skulle ha möjlighet att gå med i paraden. 
Den skandinaviska gruppen hade startnummer 3 och samlingstid kl. 07:00 så det gällde att 
komma med bussen till samlingsplatsen tidigt. Vi samlades och gick sedan gemensamt till 
bussen för transport till samlingsplatsen. 
 
Vi gjorde en bra prestation under paraden men det räckte inte ända fram till prispallen, det 
saknade en poäng till tredjeplatsen. 
 
Den Internationella Showen och Joe Labero Show 
Den Internationella Showen var som vanligt sevärd och uppskattad. Vi samlades innan och 
gick sedan gemensamt dit. 
En av delegaterna hade, innan Convention, haft kontakt med Joe Labero, och ordnat så att, de 
av oss, i den svenska gruppen, som så ville kunde få biljetter till hans show ”Inferno” och 
efteråt komma in back stage och träffa Joe Labero. Det var en mycket spektakulär show men 
mycket eld på scenen. Mötet med Joe Labero efteråt var mycket trevligt och det var intressant 
att komma in bakom scenen och se hur allt var uppbyggt och hur det fungerade under showen. 
 
First Plenary Session 
Jag var med och ordnade platser för hela den skandinaviska gruppen före samtliga tre 
sessionerna så Margaretha var den som samlade delegatsgruppen och tog med dem till MGM 
Garden Arena. 
Jag tror att flaggparaden var den del av sessionen som gjorde starkast intryck. Det är mäktigt 
att se när all flaggorna bärs in i lokalen. Det är då, tror jag, man inser vidden av vår 
organisation. 
 
Hospitality Room 
Vi lyckade få inbjudningar till Schweiz, Tyskland och Englands Hospitality Room och 
informerade gruppen så att den som ville kunde komma med enligt principen ”först till kvarn” 
eftersom vi inte fått ihop inbjudningar till alla. 
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Vårt eget Scandinavian Hospitality Room gick av stapeln på MGM Grand Hotel så vi 
samlades innan och gick sedan gemensamt dit. Det var som vanligt ett mycket populärt 
Hospitality med många besökande både avseende VIP´s och övriga besökande. Naturligtvis 
var inkommande IP Gudrun närvarande. 
 
Second Plenary Session 
Det var stort säkerhetspådrag inför denna session med metalldetektor, strikta föreskrifter om 
vad som fick tas med in på MGM Garden Arena och stängda dörrar under huvudtalaren, 
USA´s före Presidenten George W. Bush´s, framträdande. Han visade sig var en, i mitt tycke, 
mycket trevlig och humoristisk person. 
 
Final Plenary Session 
Så kom då dagen som många väntat på. Dagen för installation av Lions Clubs Internationals 
första kvinnliga Internationella Presidenten Gudrun Bjort Yngvadottir och våra inkommande 
Distriktsguvernörer. 
Sessions avslutades med att våra Distriktsguvernörer installerades av IP Gudrun. 
Installationerna gjordes som vanligt med pompa och ståt. 
 
 
International Officers Meet and Greet 
Sista evenemanget var International Officers Meet and Greet som gick av stapeln på kvällen 
samma dag som Final Plenary Session. Vi samlades som vi gjort tidigare och gick gemensam 
dit.  
 
Margaretha och jag tackade för trevlig samvaro i Las Vegas. 
Efter hemkomsten har jag haft kontakt med delegaterna och efterhört så att allas hemresor gått 
bra. 
 
Älekulla i juli/augusti 2018 
Fin L Bangsgaard.  
Reseledare på plats vid Convention i Las Vegas. 













 
 



2018-2019 
Bil 25 



2018-08-20 
Sida 1 av 2 



Förslag till beslut vid GR2 2018-2019 



PROCEDUR VID NOMINERING OCH VAL AV SVENSK KANDIDAT TILL DEN INTERNATIONELLA 
STYRELSEN (ID) 2020-2022. 



Bakgrund. 



Enligt den frivilliga överenskommelse om rotation mellan Europas Mutipel- och singeldistrikt 
som finns är det nu Sveriges tur att nominera kandidat till internationella styrelsen för åren 
2020-2022. De nordiska länderna har i princip alltid minst en medlem i internationella 
styrelsen. 



Nominering skall ske verksamhetsåret 2018-2019 och handläggs tillsammans med övriga 
nomineringar på stadgeenligt sätt av Riksvalnämnden (RVN).  



Val av Sveriges kandidat sker vid RM i Västerås 2019. Det formella valet till ID sker vid den 
internationella kongressen 2020 och träder i kraft samma dag som valet sker. 



En ID-kandidat skall ha godkännande (endorsement) från både sitt distriktsmöte och 
riksmöte. 



Problem: 



MD 101 Sverige står mitt i en process att övergå från 10 till 5 distrikt. (Beslut vid RM 2018). 
Vårt RM-beslut med motiveringar är insänt till Lions Clubs International. 



Tidtabell för övergång:  Internationella styrelsen fattar formellt beslut vid sitt oktobermöte 
2018. Vid positivt svar träder Sveriges nya distriktsindelning i kraft från och med den 
internationella kongressen 2019. 



Nominerings och valprocessen i Sverige skall äga rum inom verksamhetsåret 2018-2019. 
Problemet är att endast distrikt som har minst 35 klubbar och 1250 medlemmar har rätt att 
ge godkännande till ID-kandidat. I dagsläget skulle endast distrikten 101-S och 101-VG ha 
rätt att ge godkännande till ID-kandidat. 



Arbetsgruppen för distriktssammanslagning anser det mycket odemokratiskt att endast två 
av tio distrikt kan delta i processen. I samarbete med stadgesekreterare Urban Möller har 
arbetsgruppen tagit fram följande förslag till övergångsprocedur vid kommande val av 
Sveriges ID-kandidat. Proceduren har förankrats hos chefen för District & Club 
Administration vid Lions huvudkvarter i Oak Brook. 



Proceduren är under hand tidigare presenterad vid Arbetsgruppen rapporter till GR under 
2017-2018 och vid det seminarium som föregick RM 2018 (ppt 15 – 18). 



      ./.. 
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Förslag till beslut. 



RVN får uppdraget att bjuda in samtliga nuvarande (10) distrikt att om de önskar nominera 
en kandidat från sitt eget distrikt. RVN sammanställer endast nomineringarna och ger inget 
förord. 



RM 2019 röstar på gängse sätt fram Sveriges ID-kandidat. Därmed har kandidaten MD 101´s 
endorsement.  



Av RM vald ID-kandidat får endorsement av sitt ”nya” distrikt vid ett extra distriktsmöte som 
anordnas efter internationella styrelsens möte i oktober 2019. 



Formellt val av ID-kandidaten sker vid Convention 2020. 



Förslagsställare: 



Arbetsgruppen för distriktssammanslagning (Annica Nordell (ordf.), Bruno Ahlqvist, Finn 
Bangsgaard, Vivianne Eriksson, Mattias Öberg). Stadgesekreterare Urban Möller. 



Utarbetat av förslagsställarna i samband med GR3 2017-10-26 och presenterat skriftligt till 
AU-mötet 2018-08-02.  
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Rapport GR 2 2018 från Lions Quest Tillsammans 



 
• Kurser 2018 hösten. Det har startat mycket bra det är bokat 22 kurser   



Från Luleå till Göteborg bara skolor, behöver påfyllning med 2,0 kurser per distrikt för 
att nå målet 40 kurser. 
 



• 40 kronan. det kommer så sakta men den är mycket viktig då vi har bara 4 kurser kvar 
som sponsras av vårt LCIF anslag. 
 



• Lions Mints vi har sålt 45 kartonger och har 20 kvar har fått erbjudande från 
Australien att sälja mint i på med God Jul på har frågat efter priset och godkännande 
från LCI ( Avvaktar svar) 
 



• LCIF- rapport. Har vi besvarat och fått svar att vi får hjälp med nästa core four anslag. 
 



• Kontoret. Vi jobbar utan kontorschef i dag men ordförande är mycket hårt belastad 
samt styrelsen. Vi kommer att förhandla om hyran då vi inte belastar något 
kontorsrum längre. 
 



• Vi fortsätter annonsera i skoltidningarna och har lite kurser på gång. 
 



• Vi behöver mera stöd från klubbarna för att detta skall fortsätta, samt ett större 
intresse. 
 



• Boken för Gymnasiet är nyligen uppdaterad 
 



 



 



Stig Lundqvist 



Ordförande Lions Quest 











 
 


[Skriv här] 
 


2018-2019 
Sida 1 av 1 


Bil 58 


 
 
Rapport från Riksvalnämnden 2018-10-6. 


 
 
Nomineringsarbetet är påbörjat och uppmaning till klubbarnma att nominera sina 
kandidater 
Till RVN och DVN. Uppmaningen skickades ut i september. 
 
Ett antal frågor om den nya gången vad gäller till vem klubbarna skall skicka sina 
nomineringar. 
Ett förtydligande har gått ut till samtliga klubbar och DVN, med kopia till GRO, DG. 
 
Under GR 3 kommer RVN att representeras av Kent Benediktsson då jag har förhinder. 
 
I början av December kommer en påminnelse att skickas ut till alla klubbar och DVN, som 
uppmanar 
att komma ihåg att nominera till RM 2019. 
 
 
 
Mats Torstensson 
Ordförande RVN. 
 
 
 
Sändlista:   Kopia: 
GRO   RVN 
Lions kansli 
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Lägerfördelningsförslag, man byter distrikt varje år, alternativ 1  
 
ÅR    
2020 S+N 
2021 M+O 
2022 V+N 
2023 S+M 
2024 O+V 
2025 N+S 
2026 M+O 
2027 V+N 
2028 S+M 
2029 O+V 
  
Alternativ 2, man anordnar läger varje år  
S+V  
M+N+O  
  
  
  
Deltagarförslag: 30 ungdomar/ läger, varav 25 från utlandet och 5 från Sverige,   
alltså kommer Sverige att erbjuda 50 platser för ungdomar från andra länder  
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Förslag till framtida ungdomsverksamhet inom Sveriges Lions. 
 
Vi tror att det är viktigt att ta tillvara och behålla engagemanget i klubbarna för 
ungdomsverksamheten. Risken om man genomför permanenta läger är att de klubbar som inte 
är delaktiga i lägret har svårt att engagera sig. 
De arrangerande distrikten kommer själva överens om hur de lägger upp lägerverksamheten. 
 
 
Förslag: Vi föreslår att Sveriges Lions i framtiden kommer att arrangera 2 läger per år med 
erbjudande till totalt 50 ungdomar från andra länder att deltaga. Man får utöver det modulera 
med svenska ungdomar till platser som finns över. 
Man bildar en lägerkommitté i distriktet där YEC är ordförande och det är bra om man får 
med deltagare från zonerna i distriktet. Det är viktigt att man försöker hitta de som är 
intresserade av ungdomsverksamheten. 
Lägret kan vara en zonaktivitet! 
Ta gärna hjälp av tidigare stipendiater, LEO och andra ungdomar i både planering och som 
ledarungdomar under lägervistelsen. 
 
Se bilaga med förslag på lägerindelning. 
 
Värdfamiljer: kontakta de familjer som har haft sin ungdom på läger  efter att de har kommit 
hem och fråga om de kan tänka sig att vara värdfamilj till någon ungdom vid nästa års 
lägerverksamhet. 
En erfarenhet från gruppen är att det är lättare om man tar emot 2 ungdomar då de har glädje 
av varandra, man kan också förmedla om man ser att det finns värdfamilj inom rimligt 
avstånd att de tar kontakt med varandra för att hitta på aktiviteter tillsammans. 
Värdfamiljen behöver inte vara Lionsmedlem men måste kännas till av någon Lionsmedlem. 
 
 
För att få klubbarna mer aktiva att skicka ungdomar på Lions ungdomsläger kommer vi i YEC 
gruppen att förmedla till varandra hur vi gör i våra distrikt så att vi kan dela med oss till 
varandra och få tips som vi kan lämna till klubbarna om hur de skall utse ungdomar. 
 
Vi ser det som en självklarhet att DG förmedlar och informerar om vikten av 
ungdomsverksamheten ute i zonerna och klubbarna vid deras besök på dessa möten och 
även släpper in YEC på DR och DM! 
 
Ansvariga för Sveriges Lions ungdomsverksamhet 2018-2019 
 
Södertälje 20181021 
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Slutrapport Riksmöte 2018 i Blekinge 


(3 bilagor) 


 


 


Slutrapporten (3 bilagor) för Lions Clubs multipeldistrikt 101 Riksmöte år 2018 överlämnas härmed. 


 


Bilaga 1 - Stadgar för ”föreningen RM 2018” 


Bilaga 2 - Statistik Riksmöten 2006 – 2018 


Bilaga 3 - Ekonomisk sammanställning 


 


 


 


 


 


 


 


 


 


 


 


 


 


Anders Eriksson   Bill A. Fridström 


Anders Eriksson   Bill A. Fridström 


Ordförande i RMK - 2018   Sekreterare i RMK - 2018 


 


 


 


 


 


 


 







RAPPORT EFTER LIONS RIKSMÖTE 


ANNO 2018 


BLEKINGE 


 


BAKGRUND/INLEDNING 


Idén om att Blekingeklubbarna inom 101-SM (zon 1) skulle för första gången i Lions hundraettåriga 


globala, och tillika, sjuttioåriga svenska historia ansöka om att få arrangera ett Riksmöte (RM), föddes 


vid ett informellt möte mellan PDG Sören Fohlström,  


LC Karlshamn, och PDG Anders Eriksson, LC Ronneby, i samband med riksmötet i Lund 2015. 


De spred idén vidare och bad andra personer inom zonens Blekingeklubbar att undersöka hur 


Blekingeklubbarna ställer sig till tanken om att arrangera ett RM. 


Idén köptes av sex av sju klubbar och förberedelserna startades upp under hösten 2015. Vid riksmötet 


2016 fick Blekingeklubbarna som de enda sökande av att arrangera RM 18 förtroendet att genomföra 


riksmötet 


 


RIKSMÖTESANVISNINGAR 


Dessa anvisningar har i största möjliga mån kunna följas.  


RMK 2018 föreslår att en total omskrivning av dessa anvisningar kommer tillstånd med anledning av 


ny modell för genomförandet av Riksmöten framåt i tiden beslöts vid RM-2018. 


 


LEDNINGSGRUPP 


Följande har ingått i RMK ledningsgrupp 


• Ordf – Anders Eriksson, LC Ronneby 


• v.Ordf – Sören Fohlström, LC Karlshamn, tom 2017-11-27 


• v.Ordf – Göran Wising, LC Karlshamn from 2017-11-28 


• Kassör – Hans Folkesson, LC Vetlanda 


• Sekreterare – Bill A. Fridström, LC Karlskrona/Jarramas 


 


RM kommittén var organiserad i 8 olika arbetsgrupper, enligt nedan: 


• Styrgrupp = ledningsgrupp 


• Ekonomi, media, PR, och kassör 


• Mat, hotell, lokaler 


• Kansli, VIP, program, registrering, Lionspersonal 


• Transporter, partnerprogram 


• Konferenslokaler, utställare 


• Välkomstparty, bankett, underhållning 


• Hemsida, trycksaker, IT 


• Sponsorer, minnessaker, ”prylar” 


Varje arbetsgrupp hade en ansvarig, som svarade inför styrgruppen. 


 


Mötena skedde nästan alltid i LC Karlshamns klubbstuga. Nära för alla,  


dvs mitt i länet, ingen extra lokahyra, mycket bra förplägnad, bra mötesfaciliteter. 


Möte med GRO m.fl. har skett vid ett tillfälle, då GR AU förlade ett av sina AU-möten i Ronneby. 


Ordföranden har haft tät och öppen kontakt med GRO i olika RM ärenden. 


Gruppens sekreterare deltog i GR-5, där han redogjorde för planläggningsläget till dags dato. Många 


bra kontakter togs vid detta möte.  


Det är viktigt att representanter ur RMK deltar i GR-möten, både som observatör och rapportör, och 


att man håller tight kontakt med GR och då främst med GRO, samt med andra ansvariga på MD-


nivån. 


 


 


 


 







Telefonmöte mellan GRO och styrgruppen har skett vid ett tillfälle.  


Detta borde nog ha skett vid ytterligare några tillfällen för att ge varandra en gemensam lägesbild över 


läget ”just nu” 


 


Självfallet var en stor del av ”RM-planerarna” med på 2017 års riksmöte i Upplands-Väsby för att 


såväl dra nyttiga lärdomar, som att vara delegat för sin klubb.  


Det är näst intill ett krav att flera medlemmar ur RM-arrangerande klubbar deltar i RM året innan man 


själv skall arrangera sitt RM. Tillfälle gavs att diskutera med innevarande års RM-arrangörer 


När man är på plats året före är det dessutom ett utmärkt tillfälle att marknadsföra ”sitt” RM 


Här drar man lärdomar om vad som upplevs bra och mindre bra. Dessa tankar implementeras i egna 


RM-arbetet av typen: ”Så ska vi också göra eller så kommer inte vi att agera”. 


 


EKONOMI 


RMK har efterstävat att använda lokala aktörer och således försökt att minimera kostnaderna. 


Ordf har på ett tidigt stadium frågat kassören i distrikt 101-SM Hans Folkesson,  


LC Vetlanda, om han skulle vilja ta på sig rollen som riksmöteskassör. Han har tacksamt tagit på sig 


detta uppdrag. Utan denna proffsighet som Hans F har, bedöms det att mycket skulle bli svårare att 


handlägga.  


Kontakter med Skatteverket för att få ett ”företagsnummer” har skett genom Hans F försorg.  


Stadgar för ”föreningen RM 2018” har måst nyskrivas för att kunna erhålla detta  


företagsnummer. (se bilaga 1.)              ./ bil 1  


 


KANSLI 


Största delen av frågor inåt och svar utåt har skötts av ordförande Anders E. 


Planering av arbetskraften (dvs. medlemmarna/värdarna) av typen fördelning till ”stationer”, 


sammanställning av från klubbarna anmälda Lions har på ett föredömligt skötts av Ann-Christine 


Olsson tillsammans med sin make Arne. Båda från LC Sölvesborg. 


 


ANMÄLNINGAR, UTSTÄLLARE 


Göran Carlander, LC Karlskrona/Jarramas, skapade en länk på hemsidan där utställare kan anmäla sig 


och klargöra sina behov. 


Svar till utställarna har skickats efter det att anmälan kommit RMK tillhanda. 


Göran har varit den som skött kontakterna mellan RMK och utställarna och Ronneby Brunn. 


14 organisationer har visat upp sina produkter. 


 


REGISTRERING/ANMÄLNINGAR 


Den 10 december 2017 öppnades hemsidan för bokning och glädjande kom anmälningar in redan 


tidigt efter öppnandet från detta datum. Lite försiktigt med anmälningar i början av perioden, för att i 


början av mars öka i stor omfattning. 


Ordf Anders E har ensam skött frågor om anmälningar, verkställt ändringar och annat rörande RM 


mm.  


RMK borde nog ha biträtt honom med ytterligare personal som haft detta som en egen och enda 


uppgift och sett till Anders fått koncentrera sig på övergripande planering för RM. 


Vederbörande skulle ha fått stor delegationsrätt att göra ändringar och rätta till felaktiga kostnader 


med mera. 


Den 15 mars - 2018 stängdes anmälningsmöjligheterna ner enligt hemsidan, i verkligheten stängdes 


anmälningarna 26 mars. Detta var överenskommit med vår entreprenör för att få tillräcklig 


förberedelsetid att sortera anmälningar. Rätt bokare till enkelrum, dubbelrum och beställda måltider. 


Dessutom för att kunna göra betalningskontroller inom utsatt betalningstid. Tyvärr har inte detta 


datum respekterats av alla, utan några har på olika vis och sätt försökt komma in med sin anmälan 


långt efter det att anmälningstiden utgått. 


 


 


 


 


 


 







REGISTERING/ANKOMST RM 2018 


Registreringen skedde under hela torsdagen och tidigt på fredagsmorgonen i BCC (Blekinge 


Convention Center) dvs samma lokal som kommer att användas vid invigningen och förhandlingarna 


samt alla utställningar. 


Registreringen var uppdelad på 6 täter, sorterat på efternamn.  


Här lämnades välkomstpåsar och övriga RM-handlingar ut till respektive delegat och medföljande 


partner. 


Incheckning till rum sköttes i hotellets reception av Brunnens personal. 


 


INBJUDNINGAR TILL RIKSMÖTET 


MD – kontoret skickade ut en inbjudan till alla Lions med giltig e-postadress den  


2017-12-05. Påminnelse skickats ut 2018-03-07.  


Information om RM-18 har skett i ”the Lions” och på MD Lions hemsida 


 


SÄKERHET 


Säkerheten under riksmötet tillgodosågs med kvalificerad sjukvårdsberedskap (en läkare under hela 


riksmötet och en sjuksköterska med IVA-kompetens samma tid). 


I BCC har ordnats ett vilrum för alla eventualiteters skull. Tyvärr fick rummet användas under större 


delen av fredagen 


Hjärtstartare finns uppe i hotelldelen och en mobil startare fanns på plats i BCC. 


Brunnens personal är utbildad i HLR och handhavandet av hjärtstartaren. 


Konferenslokalen stängdes och öppnades genom Brunnens försorg.  


Varje möte, inklusive banketten, inleddes med att säkerhetsansvarig, Göran Wising,  


LC Karlshamn, lämnade en klar och redig information om samlingsplatser, reservutgångar mm. 


.  


HEMSIDAN 


Hemsidan har byggts upp av företaget GetSocial.  


Det är ett IT-företag som ägs och drivs av Alfred Appelros, vilken är en Lionsmedlem tillhörande 


klubben i Olofström.  


Till sin hjälp har han haft en sista års student från Olofström, Lukas Holgersson. 


Arbetet med hemsidan har pågått successivt under 2017.  


Hemsidan med beställningsfunktionen lades ut på Internet 2017-12-08.  


En påminnelse om att anmäla sig via hemsidan gjordes av MD-kontoret 2018-03-06 


På hemsidan rörande inbjudan till RM finns även en länk som kopplas till utställarna, med anmälan, 


behov av utrymme med mera. 


Tyvärr har inte kommunikationen mellan RMK och hemsidans redaktörer varit de allra bästa. Tid och 


plats har legat fel. Alfred A har varit för fokuserad på sina andra civila åtaganden och företag och 


Lukas H har haft sina slutstudier att tänka på. 


Hemsidan har däremot varit av den karaktären att påkomna fel löses successivt efter bästa förmåga, 


när inloggningsuppgifter tilldelades RMK. 


Den allmänna uppfattningen är att hemsidan fortsättningsvis skall ”vandra” från arrangör till arrangör. 


Vi ska inte uppfinna hjulet på nytt var gång. Dock kan förbättringar på hemsidan fortlöpande 


uppdateras. RM 17 uppfattning om att bokningsformulär med sammanställd databas skulle gå i arv till 


efterkommande riksmötesarrangör har inte fungerat.  


Hemsidan släktes ner i mitten av juni - 18 


 


TELEFONI 


Ett telefonnummer skapades dit undrande och oroliga kan ringa för att få ytterligare information och 


dylikt och den som svarade för telefonservicen var Ann-Christin O. 


 


MAIL 


På hemsidan fanns en e-postadress dit intresserade kunde ställa frågor rörande mötet, bokningar, 


seminarier med mera.  


Frågorna besvarades av ordf Anders E. 


 


 


 







HOTELL 


RMK tog tidigt kontakt med Stefan Carlsson, konferensansvarig på Ronneby Brunn. 


Kontakterna har skett i en öppen och positiv anda, inga problem har varit för stora eller för svåra och 


därmed olösbara. 


Hotell Ronneby Brunn (Brunnen) är ett mycket lämpligt konferenshotell, med stor rutin på att 


genomföra stora evenemang.   


Brunnen innehåller all kompetens man kan önska sig i form av: Mat, arrangera banketter, 


bra boende, sedvanlig hotellservice, konferensmöjligheter, SPA, en vacker trädgård att promenera och 


filosofera i efter tröttande möten.  


I själva hotelldelen finns det ett stort konferensrum, ett något mindre, samt några ytterligare lite 


mindre konferensrum. Samtliga rum är utrustade med moderna konferensfaciliteter, typ ”OH-


kanoner”. 


 


Mycket bra möteslokaler finns i konceptet ”Blekinge Convention Center (BCC”). 


I BCC finns en stor kongresslokal med plats för ca 500 sittande deltagare, beroende på möbleringen. 


Härutöver finns ytterligare en stor sal, vilken kan delas av med två vikväggar så att man helt plötsligt 


får tre mindre konferenslokaler. Härutöver finns det ett antal mindre mötesrum. 


Kongresslokalerna innehåller all modern IT, till exempel: WiFi, mikrofoner, filmduk, hörselslinga 


samt stort antal toaletter. 


För ljud och ljus samt övrig teknisk tjänst engagerades en lokal leverantör, som Brunnen använt sig av 


vid tidigare stora evenemang. Han har för övrigt använts vid LC Karlskrona/Jarramas julmarknader. 


Möjlighet till kaffe kan erbjudas på BCC i förhandlingarnas pauser. 


Ronneby Brunn är av miljöorganisationen Svanen ett miljömärkt hotell och så är även tillhörande 


konferensanläggning (BCC). 


 


HOTELLNÄTTERS FÖRDELNING OCH PRISER 


Sviter, 1400 kr/natt: Antal: 6 st 


Dubbelrum, 1200 kr/natt: Antal: 330 st 


Enkelrum, 900 kr/natt: Antal: 85 st 


Inga rum: 75 st har valt att inte bo på Brunnen under RM-2018 


 


ANTAL DELEGATER 


Antal anmälda delegater var: 322 st varav 317 närvarande 


Antalet icke delegater var: 252 st 


Antal LEO var: 15 st 


 


MEDFÖLJANDES PROGRAM 


• Konstrunda, runt omkring i Karlshamnsområdet, kostnad 295 kr, inkl lunch.  


Antal deltagare var 32 st 


• Besök i världsarvstaden Karlskrona och Marinmuseum, kostnad 295 kr, inkl 


lunch.  


Antal deltagare var 10 st 


• SPA-behandlingar på Brunnen, kostnad beroende på vilken behandling som valts. 


För boende på Brunnen ingår en basbehandling.  


Antal deltagare 27 st. 


• Enskilda promenader i den vackra Brunnsparken: Ingen kostnad. 


Antal deltagare kan inte uppges pga ingen anmälan har begärts 


 


ANTAL “MINGLARE” PÅ COME-TOGETHER-PARTYT 


Kostnaden för deltagandet: 295 kr/pers.  


Ingen placeringslista har gjorts, utan fri sittning vid bord gällde.  


Vid Come-together-partyt engagerades en magiker från Karlshamn. Denne gick omkring bland borden 


och ”lurade” gästerna.  


Dessutom hade engagerats lokala jazzmusikanter för att ytterligare förhöja stämningen, med sitt softa 


och lågmälda spel av yppersta klass. 


 


 







ANTAL BANKETTDELTAGARE 


Kostnader för Banketten: 350 kr/pers.  


Bordplacering har skett genom ordf försorg  


Tal genomfördes under ledning av toastmastern Lars Edström från LC Karlshamn. 


GRO överlämnade gåvor till utländska besökare, till kommunernas representanter mfl. 


För underhållningen vid banketten stod ett antal (10 st) skönsjungande flickor ”Lions Singers” från 


Kristianstad.  


Under banketten delades för sista gången Lions kulturstipendium ut. 


Den som tilldelades stipendiet är en lokal konstnär från Bräkne Hoby. Utdelare var DG 101-SM, 


Christer Johansson. 


Efter banketten bjöds det upp till dans. För musiken svarade ”Lykkes” från Karlshamn.  


Bankettgästerna serverades vid trettiotre (33) bord, som var arrangerade för tolv (12) gäster dukades 


upp. 


Honnörsbordet hade plats för (tjugofyra) 24 gäster. 


 


STATISTIK FRÅN FÖREGÅENDE ÅRS RIKSMÖTEN (2006 – 2018) 


Statistik från riksmöten from 2006 tom med årets återfinns i bilaga 2.                       ./2 


 


MÅLTIDER 


Brunnen erbjöd fem olika förslag till bankettmenyn. RMK valde, efter omröstning, en smaklig tre 


rätters anrättning.  


Alternativa rätter (tex vegetariska, antiallergiska) erbjöds vid varje mattillfälle 


Under förhandlingsdagen erbjöd Brunnen som arbetslunch en stor buffé, således gällde självservice 


här. 


Inför Get together och Banketten erbjöds gästerna att köpa dryckesbongar för alkoholhaltiga drycker 


via Brunnen. Ingen försäljning vid borden skedde, för att snabba upp tiden och förenkla för 


servicepersonalen. 


 


Antal gäster vid de olika förplägnadstillfällena 


• Ronneby kommuns lunch för DG och GRO  12 st 


• HR lunch   42 st 


• Get together partyt   387 st 


• FM kaffe   253 st 


• Arbetslunch   359 st 


• Volontärlunch   59 st 


• EM kaffe   287 st 


• Bankett   405 st 


 


BEMANNING 


Bemanningen till olika ”stationer” har skett av medlemmar och deras partners från arrangerande Lions 


Clubs. 


 


INFOTORG 


Har inte funnits något. 


 


MOTTAGNINGAR 


En gemensam, och lyckad,  mottagning med ”bubbel och tilltugg” skedde inför banketten. 


 


PR/INFO/TRYCKSAKER 


De flesta trycksakerna som direkt berör RM har tagits fram av en Lions medlem (Joachim Persson, LC 


Bräkne-Hoby) och hans tryckeri. Detta har gjort att kostnaderna har kunnat reduceras betydligt. 


 


 


 


 


 


 







MEDIA 


En information om riksmötet 2018 har skickats ut till SVT, TV 4, Blekinge Läns Tidningar, Sydöstran 


och Blekingeposten. 


Ingen av dessa medier var närvarande. 


Kan det månne bero på att RM sker på en ”röd” dag och inga reportrar och fotografer hade arbetstid. 


Det kan härutöver nämnas att LC Ronneby hade ”egen” information om att det kommer att 


genomföras ett RM i Ronneby. Denna info fanns i lokalpressen i februari - mars. 


 


UTSTÄLLNINGAR OCH SEMINARIER 


Följande utställare anmälde och genomförde visning av sina produkter under tors- och fredagen: 


• Bring Quality to Life 


• De glömda barnen 


• MD 101 ungdomsfrågor 


• Drogförebyggande (inkl besök och uppvisning av en av tullverkets sökhundar) 


• Water Means Life 


• Karlskrona kommun 


• Ronneby kommun 


• LCIF 


• Barndiabetes 


• Lions Quest 


• Blekinge Museum 


• Areff (tillverkare av namnbrickor) 


• 100-årsinsamlingen 


• Riksmötet 2019 


 


Nedanstående seminarier och möten genomfördes under torsdagen: 


• Ny Distriktsindelning 


• Lions och Miljön  


• Ny form för organisation av Riksmöten 


• LEO informerade om LEO in Europe 2021 


• Nya stadgar för Lions 


• PR/Info, tillsammans med reklambyrån ”Springtime” 


• GAT (dvs GMT, GLT och GST) 


• Lions Quest 


• Häröver kan nämnas att GR hade sitt sjätte och sista GR-möte i samband med 


RM 2018. Dessutom skedde den sedvanliga överlämningslunchen under lördagen 


• HR genomförde ett eget möte under en av dagarna i Ronneby 


• LEO genomförde ett eget program och ett eget Riksmöte under fredagen. De 


deltog i get together partyt och banketten 


 


SPONSORER 


Generellt kan konstateras att få fram sponsorer kräver mycket arbete eftersom sponsringen inte riktigt 


passar in i företagens profil. Man vill ha något åter och inte sponsra en stor ”firmafest” 


Följande sponsorer har anmält sig och varit vänliga och köpt reklamplats i programbladet och 


utställningsplatser: 


• Kommuner: Ronneby, Karlskrona, Karlshamn, har sponsrat med stora 


pengabelopp 


• Ronneby Brunn 


• XL bygg Ronneby, Björketorps gård Johannishus, Swedlock, Lindab, Sverigetaxi 


Blekinge, Get Social (skapare av hemsidan), Assa Abloy, Rönås skog AB 


Ronneby, Kolafabriken, Office IT-partner, Blomsteraffären ”Blomknopen” 


Kolafabriken, firma Areff (som tagit fram ”legitimationskorten”) 


• Trycksaker mm har levererats av firma Copygraf, (ägt av Jochim Person, medlem 


i LC Bräkne Hoby)  


 







UNDERHÅLLNING 


Get-together-partyt – En lokal trollkarl förvillade gästerna. En jazzkvartett stod för skön 


bakgrundsmusik. 


Banketten – En sånggrupp från Kristianstad ”Lions singers” har underhållit med fin á capella sång i 


olika rytmer.  


Bankettkvällens dansmusik – exekverades på ett bra sätt av gruppen LYKKES. 


Vid invigningen underhöll Marinens Ungdoms Musikkår (MUK) med samlingsmusik, 


ackompanjemang till nationalsångerna och fanfarer vid prisutdelningarna. 


LC Ronnebys kulturstipendiat avslutade det officiella invigningsprogrammet. 


 


INVIGNINGEN 


GRO måste meddela RMK namn på VIP, talare, andra inbjudna (med angivandet av vilket land de 


kommer ifrån och vad de representerar) i god tid, för att få in vederbörandes namn i programbladet. 


Likaså måste namnen meddelas för att dessa i invigningsprogrammet skall skrivas in i det 


sammanställda programmet. 


 


Invigningen följde de rutiner som anvisningarna styr, med vissa tillägg. 


• Säkerhetsgenomgång (skall ske inför varje gemensam samling) 


• DG marscherar in med sina respektive distriktsfanor 


• Nationalsånger (USA, Finland, Canada, Sverige) En lokal försångare, Justin 


Hazelgrove, tar ton, Marinens Ungdomsmusikkår spelar. 
• Välkomsttal – Riksmötesamiralen – Anders Eriksson 


• Välkomsttal – Oppositionsrådet i Ronneby - Malin Norfall 


• Invigning – GRO – Mats Granath 


• Tal VIP 


• Utdelning Lions Bragdlejon och Livskvalitetspriser 


• Utdelning från HM Konungens jubileumsfond 


• Hyllningstal till LCIF 50 år 


• GRO utdelning av andra belöningar och förtjänsttecken 


 


RIKSMÖTESTRYCKET 


Riksmötestrycket fanns sedan slutet på mars månad tillgängligt i digital form. Beslut fattades om att, 


av kostnads- och miljöskäl, inte skriva ut det i pappersform. Alla deltagare informerades, via e-post, 


av RMK 2018 om detta och uppmanades att själva ta med det underlag de ansåg sig behöva, antingen i 


digital form eller som papperskopior.  


Trots detta hade GRO låtit trycka upp 300 ex om 113 sidor vardera. Dessa fanns sedan tillgängliga vid 


mötets början. Eftersom många också hade egna kopior blev slöseriet av papper därigenom extra stort. 


 


LEO 


LEO har förlagts på Ronneby Brunn. 


LEO genomförde ett eget program och sitt eget Riksmöte 


Vid banketten bör LEO placeras bland de ”gamla” Lions deltagarna för att inte känna sig exkluderade. 


 


TRANSPORTER 


Hämtnings- och lämningstransporter har arrangerats mellan Kallinge Airport och Brunnen, samt 


mellan järnvägsstationen i Ronneby och Brunnen. 


Jourbil har funnits tillgänglig. 


Ingen särskild bil för VIP har funnits. 


 


TRANSPORTER 


På lördagar går det endast ett flyg mellan Ronneby/Kallinge och Sthlm/Bromma och det är BRA som 


sköter detta. Avgång kl ~ 08.00.  


Till Arlanda, via SAS, går det inget flyg på lördagar. Detta påtalades vid beställningsfunktionen på 


hemsidan. 


Hämtning och avlämning vid flygplats och/eller tågstation har genomförts 


 







VÄGVISNING 


Eftersom Ronneby Brunn är ett välkänt turistmål är det väl skyltat dit.  


Trots detta har RMK själva markerat upp längs de stora vägarna med Lions skyltar rätt väg till 


Ronneby Brunn 


 


PARKERING 


Parkeringsplatser har reserverats i anslutning till Brunnen. 


Uppställningsplatser för husbilar och husvagnar har kunnat ske i närhet av Brunnen och BCC 


 


GÄSTER 


Följande internationella gäster har varit på RM 2018 


• Marcus Flamming från Finland, ledamot i Lions internationella styrelse (ID)  


• Dr Patty Hill, PID från Canada 


• Arve Lund, CC – Norge, 


• Jón Pálmason, GRO – Island,   


• Pirko Vihainen, vCC från Finland 


• Kåre Jensson, DG från Danmark  


• Haans Fahlbuch, DG från Tyskland 


• Nilgűn Njord från Turkiet 


 


LIONS I SVERIGE 70 ÅR 


GRO har uppmärksammat att LC Stockholm firar 70 år i år och är således Sveriges första Lions Club. 


De är dessutom Europas första Lions Club. 


 


LCIF 


Att LCIF fyller femtio (50) år i år uppmärksammades genom att Jan-Åke Åkerlund höll ett 


”jubileumstal” till LCIF vid invigningen 


 


LIONS GOLF 


Ett fåtal anmälningar (14 st) till lördagens golftävling har anmält sig. 


 


PROTOKOLL  


Protokoll har förts vid samtliga ”stormöten”. Dessa protokoll har distribuerats via e-post inom gruppen 


samt till GRO, vGRO, Controller, Lions revisorer (förtroendevalda och godkända). Riksmötes 


protokollet har efter att det e-justerats lagts ut på Lions MD hemsida. Originalprotokoll med 


namnteckningar har genom mötesordförande Alf Bakken skickats till MD-kontoret 


 


FOTODOKUMENTATION 


Göran Carlander, LC Karlskrona/Jarramas, har åtagit sig att vara fotograf under RM och dokumentera 


mötet. 


Han skickade, i omedelbar närtid eftermötet (söndagen), ut ett mail till alla registrerade RM-deltagare 


med en text som lyder (viss redigering av mailtexten har gjorts): 


• ”Länken nedan leder till ett fotoalbum och det ska gå bra att visa bilderna i 


bildspel, men även att ladda ner alla eller enstaka bilder till sina egna dator. Jag 


(Göran C) bistår gärna om det är problem och jag lägger gärna till bilder som du 


tagit och vill ha med. 


• Alla bilder är fria att publicera. Ange mig som fotograf, och respektera den nya 


datalagen. 


• Fotoalbumet är inte publikt, det går bara att se för den som har tillgång till länken 


nedan. Länken går dock att skicka vidare till andra intresserade. 


• Jag låter albumet vara tillgängligt under hela 2018. 


• Länk till RM2018 fotoalmum. 


• Om länken inte fungerar, kopiera https://photos.app.goo.gl/ldYf2NtCRpCtxb2w1 


och klistra in i din webbläsare”. 


 


 



https://photos.app.goo.gl/ldYf2NtCRpCtxb2w1

https://photos.app.goo.gl/ldYf2NtCRpCtxb2w1





MILJÖ 


Miljön, som är en av Lions fem pelare och organisationen ”Håll Sverige Rent”, önskar i samverkan 


med Lions miljöansvarige genomföra en miljöcertifiering av Lions Riksmöten.  


Tyvärr fick vi denna fråga i ett mycket sent skede (vid GR-5)  


RMK 2018 tackade nej på grund av snäv tidsgräns. En utställningsplats och en seminarielokal kunde 


erbjudas. Vi meddelade miljöansvarig inom MD Lions, Jan Eksvärd, att Ronneby Brunn är Svanen 


certifierad, vilket är bra och mottogs med beröm godkänt. 


Skall Lions RM miljöcertifieras i framtiden måste detta komma igång på ett tidigt stadium i 


planeringsprocessen. 


 


ÖVRIGT 


RMK nominerade som sitt förslag till att leda RM mötets förhandlingar:  


Ordförande, vice ordförande, två (2) st sekreterare, två (2) protokollsjusterare och tio (10) rösträknare.  


Förslagen rörande ordf, v.ordf och sekr godkändes vid ett extra GR-möte. 


Namnen på dessa har därefter meddelats till Riksvalnämnden (Kent B) 


 


REFLEXIONER/SAMMANFATTNING 


I början var det gott om tid för gruppvisa tankar och planering mm. Möten planerades och 


genomfördes med ett möte/kvartal.  


När tiden för RM närmade sig mer och mer genomfördes planeringsmöten allt oftare, för att under 


veckan då RM skulle genomföras skedde plan- och verksställighetsmöten var (hel)dag. 


Utbildning för alla volontärer skedde i omedelbar anslutning till Riksmötet. 


Målet har för RM 2018 varit att skapa ett ”Möte för medmänniskor” och RMK anser sig ha nått det 


uppsatta målet. 


Det ekonomiska målet har varit att inte lämna ett stort överskott och att inte heller skapa något 


underskott. Slutredovisningen skall vara klar 2018-06-30. 


Alla inom RMK 2018 anser att det har var mycket trevligt att arbeta tillsammans med 


Blekingeklubbarnas representanter. 


 


 


 


 


 
PS från redigerarens penna: 


Titus Maccius Plautus som var en romersk komediförfattare sade: 


 


• Factum est illud, inféctum nom potest 
 


Plautus föddes omkring 254 f. Kr i Sarsina, Romagna,  


Enligt en berättelse bevarad hos Gellius, som härrör från Varro, vars riktighet av vissa forskare på flera punkter 


ifrågasatts, kom Plautus tidigt till Rom, där han anställdes på teatern, enligt den vanliga tolkningen som arbetare 


eller underordnat biträde.  


Det hopsparade kapital skall han sedan ha använt för att försöka bli köpman, bland annat genom handelsresor, 


men misslyckats.  


Han återkom till Rom, där han fick plats hos en mjölnare. Under denna tjänst ska han ha skrivit ett par komedier, 


som snart blev succéer, och kommit upp sig samt snart blivit en berömd författare. 


Han dog omkring. 184 f. Kr (troligen i Rom). 


 


Vad han sade (enligt citatet ovan) var: ”Det är gjort, det kan inte göras ogjort” 


 


 


 


 


 


 


 


 


 



https://sv.wikipedia.org/wiki/Aulus_Gellius

https://sv.wikipedia.org/wiki/Varro

https://sv.wikipedia.org/wiki/Forskare

https://sv.wikipedia.org/wiki/Rom

https://sv.wikipedia.org/wiki/Teater

https://sv.wikipedia.org/wiki/Mj%C3%B6lnare

https://sv.wikipedia.org/wiki/Komedi

https://sv.wikipedia.org/wiki/F%C3%B6rfattare

https://www.google.se/url?sa=i&source=imgres&cd=&cad=rja&uact=8&ved=2ahUKEwjnrsn2-JbbAhXDO5oKHcafBaIQjRx6BAgBEAU&url=https://classicalwisdom.com/plautus-latin-matter/&psig=AOvVaw0DlfEyUB2HHXn5BYA3hoxk&ust=1526996913872846





 


 


 


 


STADGAR FÖR LIONS  


RIKSMÖTESKOMMITTÉ 2018    Bilaga 1 till slutrapport RM 2018 


 Bildad 2016 


ALLMÄNNA BESTÄMMELSER  


1                Ändamål 


Föreningen (benämnd Lions Riksmöteskommitté 2018 (RMK 18))  har som ändamål att planera, 


genomföra och slutredovisa Lions riksmöte som genomförs i Ronneby Blekinge i maj 2018. 


RMK 18 är en tillfällig organisation med start 2016-07-01 och skall avslutas när slutredovisningen har 


godkänts av Lions Clubs International Multipeldistrikt 101 Sverige (MD 101), medio 2018. 


Riksmöteskommitténs arbete liksom Lions Clubs verksamhet är baserad på ideell bas. 


 


2    Sammansättning 


RMK 18 består av medlemmar ur Lions Clubs International Distrikt 101 SM, med klubbarna  


LC Olofström, LC Sölvesborg, LC Karlshamn, LC Bräkne-Hoby, LC Ronneby, LC Vetlanda och  


LC Karlskrona/Jarramas  


 


3   Beslutande organ 


RMK 18 beslutande organ är styrelsen. 


 


4   Firmateckning  


RMK 18 firma tecknas av ordföranden och kassören var för sig.  


Vice ordföranden attesterar ordförandens räkningar 


 


5   Verksamhets- och räkenskapsår 


 RMK 18 verksamhetsår och räkenskapsår är föreningens verksamhetsperiod enligt stycke 1. 


 


6   Upplösning av föreningen 


RMK 18 verksamhet upphör när MD 101 godkänt slutredovisningen.  


RMK 18 tillgångar fördelas vid upphörandet enligt av MD 101 beslutade och utgivna bestämmelser i 


”Anvisningar för arrangör av Riksmöte Rev jan 2012”. 


RMK 18 handlingar m.m. skall arkiveras av MD 101. 


 


RMK 18 MEDLEMMAR 


7   Medlemskap 


RMK 18 är öppen för alla medlemmar i Lions Clubs International. Styrelsen ska godkänna alla 


medlemskap. 


 


8  Utträde 


Medlem som vill utträda ur RMK 18, skall anmäla detta till styrelsen och egen Lions Club.  


 


9  Medlems rättigheter och skyldigheter  


Medlem: 


• har rätt att delta i sammankomster som anordnas för medlemmarna. 


• har rätt till information om föreningens angelägenheter. 


• skall följa föreningens stadgar samt beslut som fattats av styrelsen.  


 


10   Rösträtt samt yttrande- och förslagsrätt  


Medlem har rösträtt vid varje möte. Rösträtten är personlig och får inte utövas genom ombud.  


 


11   Beslutsförhet 


Mötet är beslutsmässigt med det antal röstberättigade medlemmar som är närvarande på mötet. Vid lika 


röstetal är ordförandens röst utslagsgivande 


 







12   Beslut och omröstning 


Beslut fattas med bifallsrop (acklamation) eller om så begärs efter omröstning (votering). 


 


 


 


 


13   Valbarhet 


Valbar till styrelsen är röstberättigad medlem av RMK 18.  


 


REVISORER 


14   Revision 


Revisorerna har rätt att fortlöpande ta del av föreningens räkenskaper, protokoll och övriga handlingar. 


Revisorn skall inte ingå regelbundet på styrelsemöte. Revisorerna ska vara oberoende av dem som de har 


att granska. Föreningens räkenskaper skall vara revisorerna tillhanda senast en månad efter Lions Clubs 


Riksmöte 2018. Revisorerna skall granska styrelsens förvaltning och räkenskaper för det senaste 


verksamhetsåret samt till styrelsen överlämna revisionsberättelse senast 14 dagar efter genomförd 


revision.  


 


STYRELSEN 


15   Sammansättning 


Styrelsen består av ordförande samt 3 övriga ledamöter (vice ordförande, sekreterare, kassör).  


Styrelsen bör bestå av kvinnor och män.  


 


16   Styrelsens åligganden 


Styrelsen är RMK 18 högsta beslutande organ och ansvarar för föreningens angelägenheter.  


Styrelsen skall svara för RMK 18 verksamhet enligt fastställda planer.  


Det åligger styrelsen särskilt att: 


• tillse att för RMK 18 gällande lagar och bindande regler iakttas 


• planera, leda och fördela arbetet inom RMK 18  


• ansvara för och förvalta RMK 18 medel 


• översända till revisorerna RMK 18 räkenskaper 


• följa de bestämmelser som MD 101 har reglerat rörande organisation och genomförande mm Lions 


Clubs Riksmöten.  


 


ÖVRIGT 


Stadgarna upprättades 2017-03-01 och godkändes, med acklamation, vid medlemsmöte 2017-03-13 


 


 


 


Anders Eriksson   Bill A. Fridström 


Ordförande/ Riksmöteskommittén 2018  Sekreterare/ Riksmöteskommittén 2018 


      


 


 


 


 


 


 


 


 


 


 


 


 


 


 


 


 


 


 


 







 


 


 


 


 


STATISTIK RIKSMÖTEN 2006 -- 2018-05-24  Bilaga 2 till slutrapport RM 2018 


        Vad/Var 
Troll-


hättan 
Jön-


köping 
Upp-
sala Umeå Visby Kalmar Gävle Åre 


Lin-
köping Lund Fartyg 


Upplands-
Väsby Blekinge SNITT MAX MIN 


År 2006 2007 2008 2009 2010 2011 2012 2013 2014 2015 2016 2017 2018       


Besökare 899 1019 1034 637 582 811 701 529 718 655 - 550 576 726 1034 529 


Delegater 416 475 435 297 285 410 376 277 379 329 - 318 317 360 475 277 


Välkomst
party 


658 598 678 444 441 621 479 479 535 534 - 357 387 518 
678 357 


Arbets-
lunch 


478 546 575 309 284 459 441 316 411 402 - 350 360 411 
575 284 


Bankett 550 624 645 489 506 531 482 440 477 325 - 368 406 487 645 325 


HR lunch 43 30 37 43 44 52 42 50 51 33 - 40 44 42 52 30 


Partner-
program 


179 176 160 107 134 143 101 84 80 55 - 40 70 111 
179 40 


Gästnatt 
enkel 


170 161 148 75 100 161 208 163 148 130 - 141 168 152 
208 75 


Gästnatt 
dubbel 


458 438 328 328 200 391 396 359 272 397 - 280 330 372 
458 272 


Golf 33 55 33 - 12 17 - - 20 19 -   14 25 55 12 


OBS! Röda siffror är fiktiva då faktiskt underlag saknas 
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Bilaga 3 till slutrapport RM 2018. 


     
 
RIKSMÖTE 2018 BLEKINGE 802507-8570 
Vald period: Hela räkenskapsåret 
Räkenskapsår: 2017-01-01 - 2018-06-30 
Senaste verifikation. nr: A153, I10, K20, M2 


 
Resultatrapport RM 2018 
Perioden 2017-01-01 - 2018-06-30 
 
Rörelsens intäkter och lagerförändring 
Nettoomsättning 
3010 Annons 138 450,00 
3011 MD101 310 000,00 
S:a Nettoomsättning 448 450,00 
 
Övriga rörelseintäkter 
3988 Maritim Runda 2 950,00 
3989 Konstrunda 8 900,00 
3990 Enkelrum 122 400,00 
3991 Dubbelrum 340 200,00 
3993 Bankett 124 617,00 
3994 Get Together 101 185,00 
3995 Lunch 49 175,00 
3996 HR Lunch 5 250,00 
3997 Kaffe/förmiddag 12 210,00 
3998 Kaffe/eftermiddag 13 400,00 
3999 Lunch/överlämnande 3 250,00 
S:a Övriga rörelseintäkter 783 537,00 
S:a Rörelsens intäkter och lagerförändring 1 231 987,00 
Bruttoresultat 1 231 987,00 
 
Övriga externa kostnader 
5010 Lokalhyra -1 000,00 
5011 Stöttning klubbar -15 000,00 
5410 Förbrukningsinventarier -7 207,60 
5800 Resekostnader -2 915,10 
5801 Mat -16 085,00 
5802 Deltagande i RM 2017 -11 873,00 
5803 Konferenskostnader -1 109 050,75 
5910 Hemsidan -19 725,00 
6490 Överskott fördelas på arrangörer -42 326,81 
6530 Bokf.programm -5 491,25 
6570 Bankkostnader, momsfria -1 312,49 
S:a Övriga externa kostnader -1 231 987,00 
S:a Rörelsens kostnader -1 231 987,00 
 
Rörelseresultat före avskrivningar -0,00 
Rörelseresultat efter avskrivningar -0,00 
Resultat före finansiella intäkter och kostnader -0,00 
Resultat efter finansiella intäkter och kostnader -0,00 
Resultat före bokslutsdispositioner och skatt -0,00 
Resultat före skatt -0,00 


Beräknat resultat: -0,00 


 





